
PPolitically Incorrect 
Το δίδυμο Χατζηδάκη - Σκέρτσου
και η «απομόνωση» του άμπαλου
θεσμικού - «Show me the (dirty)

money»... Βοναπάρτη! - Ποιοι   
περίμεναν στη γωνία      

τον Πιερρακάκη;

ΣΕΛ. 6

Ποιο μπλοκ
θέλει να... φάει 
τον Φάμελλο

ΤΡΙΓΜΟΙ ΣΤΟΝ ΣΥΡΙΖΑΑ Ν Η Σ Υ Χ Ο Σ  Ο  « Σ Ο ΥΛΤΑ Ν Ο Σ »

ΣΕΛ. 20

Τι φοβάται ο Ερντογάν
μετά τη συνάντηση

Μητσοτάκη - Νετανιάχου

Mε την υπογραφή 
του εκδότη Νίκου 

Καραμανλή

ΣΤΡAΤΟΣ ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ
Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης με τη ΝΔ

AΡΘΡO

ΣΕΛ.  22

Στοά Αγίου Μηνά: 
Ένα αναξιοποίητο 

διαμάντι στη Θεσσαλονίκη

Γράφoυν

ΣΤΡΑΤΗΣ  ΚΟΚΚΙΝΕΛΛΗΣ
Η εσωστρέφεια 
της αντιπολίτευσης...

ΜΑΡΙΝΑ-ΣΕΛΗΝΗ ΚΑΤΣΑΪΤΗ
Το πρόβλημα στην Ελλάδα 
είναι ένα: Διαφθορά

ΣΕΛ. 22-23

ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ

«Η αντιπολίτευση δήθεν κόπτεται 
για την αλήθεια και εργαλειοποιεί 

την τραγωδία των Τεμπών»
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ΣΕΛ.  14-15
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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

Πώς θα 
προστατεύσουμε

τη Δημοκρατία;

ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ
POLITICAL Η συγκάλυψη της

«συγκάλυψης»!

EDITORIAL

ΣΕΛ. 2
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Υφυπουργός 
Κλιματικής Κρίσης 

& Πολιτικής
Προστασίας

«ΒΟΥΛΙΑΞΑΝ» ΤΑ ΝΗΣΙΑ ΤΟΥ ΑΙΓΑΙΟΥ

Βιβλικές καταστροφές 
από την «επέλαση» 

της κακοκαιρίας

Ο Κασσελάκης
ψάχνει 

το... φιλί 
της Ζωής

ΣΕΛ. 18

ΣΕΝΑΡΙΑ... ΣΥΜΠΛΕΥΣΗΣ

ΣΕΛ. 18

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ «ΓΑΛΑΖΙΑΣ» ΚΟ

Φρένο Φλωρίδη σε τεκνοθεσία 
μέσω παρένθετης μητέρας 

από ομόφυλα ζευγάρια ΣΕΛ. 8, 16

Βαλβίδα αποσυμπίεσης
αναζητά το Μαξίμου

Ποιοι είναι οι «επίφοβοι» βουλευτές μετά την «ανταρσία» των 11 ΣΕΛ. 12

ΣΕΛ.  26

ΝΕΟ ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟ ΔΟΓΜΑ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ - ΔΕΝΔΙΑ

Η ΕΛΛAΔΑΗ ΕΛΛAΔΑ
ΔYΝΑΜΗ ΠΥΡOΣ

• Νέα εποχή για τις Ένοπλες Δυνάμεις 

• Σήμερα στη Βουλή 
η ανακοίνωση 

του νέου εξοπλιστικού
προγράμματος ύψους

28 δισ. ευρώ

ΣΕΛ. 3- 5
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

Σ
τις αρχές του χρόνου η κυβέρνηση υπέστη ένα αιφνι-
διαστικό κτύπημα. Πλήθος κόσμου συγκεντρώθηκε στο
Σύνταγμα. Πάνδημο αίτημα να λάμψει η αλήθεια για την

τραγωδία των Τεμπών. Να αποδοθεί δικαιοσύνη. Να αποκαλυ-
φθεί η «συγκάλυψη» που δήθεν επιχείρησε η κυβέρνηση.

Η συγκέντρωση είχε όλα τα χαρακτηριστικά που συνεγεί-
ρουν το συναίσθημα και απευθύνονται στο θυμικό του κό-
σμου. Στις διάσπαρτες και ασυνάρτητες θεωρίες συνωμο-
σίας που διακινούνταν επί μακρόν στο Διαδίκτυο -την επιρ-
ροή των οποίων το επικοινωνιακό επιτελείο του Μεγάρου
Μαξίμου είχε υποτιμήσει- προστέθηκε ένα ηχητικό βίντεο,
στο οποίο μια κοπέλα ακουγόταν με επιθανάτια αγωνία να
καλεί σε βοήθεια λέγοντας «δεν έχω οξυγόνο»!

Η φράση της έγινε το σύμβολο τoυ αγώνα των συγγενών
των θυμάτων (ή μιας μερίδας αυτών…) για δικαίωση. Ήταν
μια φράση που θύμισε πολύ την κραυγή του κτυπημένου
από αστυνομικό στη Μινεάπολη, έγχρωμου Τζορτζ Φλόιντ «I
can’t breath» (δεν μπορώ να αναπνεύσω), η οποία έγινε το
σύμβολο των Black Lives Matters, του σύγχρονου κινήμα-

τος για τα δικαιώματα των μαύρων.
Όπως και στις ΗΠΑ πριν από μερικά χρόνια, έτσι και στην

Ελλάδα το συμβάν έγινε αντικείμενο πολιτικής εκμετάλλευ-
σης και εξ αυτού του λόγου πήρε διαστάσεις συνεγείροντας
την κοινή γνώμη.

Η ποιοτική διαφορά στην Ελλάδα είναι ότι τα κόμματα της
αντιπολίτευσης χρησιμοποίησαν μια πλειάδα fake news και
θεωριών συνωμοσίας ως συστατικά παρασκευής του πολι-
τικού αφηγήματος της «συγκάλυψης». Η κυβέρνηση αιφνι-
διασμένη βρέθηκε σε θέση άμυνας να προσπαθεί να αντι-
στρέψει μια (αστήρικτη και αβάσιμη, όπως αποδεικνύεται
σταδιακά) θεώρηση, η οποία όμως πρόλαβε να εμπεδωθεί
στην κοινή γνώμη.

Όσο όμως τα κυβερνητικά στελέχη ξεδιπλώνουν τα επι-
χειρήματά τους και δίνουν απαντήσεις στα πολιτικά ζητήμα-
τα που αναδεικνύει η αντιπολίτευση και όσο οι λογής «απο-

καλύψεις» αποδεικνύονται θεωρίες συνωμοσίας, η πύρρει-
ος (καθότι μάλλον πρόσκαιρη) νίκη των κομμάτων της αντι-
πολίτευσης να κινητοποιήσει την κοινωνία τείνει να μετα-
τραπεί σε συγκάλυψη της «συγκάλυψης».

Είναι χαρακτηριστική η αφωνία τους τις τελευταίες μέρες.
Τόσο στην είδηση της ταυτοποίησης της γνησιότητας των
περίφημων βίντεο που δείχνουν την εμπορική αμαξοστοι-
χία να μεταφέρει λαμαρίνες. Όσο και στην αποκάλυψη μιας
άλλης πραγματογνωμοσύνης (σε απάντηση αιτήματος συγ-
γενών θυμάτων) που υπάρχει στη δικογραφία από τον Φε-
βρουάριο του 2024 και επιβεβαιώνει την ανυπαρξία φορτί-
ου με εύφλεκτο υλικό.

Προφανώς αντιλαμβάνονται (και όχι μόνο από τις δημο-
σκοπήσεις) πως η στρατηγική που ακολούθησαν το προ-
ηγούμενο διάστημα έχει κοντά ποδάρια. Και πως είναι πολύ
πιθανό το αφήγημα της συγκάλυψης που τόσο αποτελεσματι-
κά (αλλά μάλλον περιστασιακά) έπληξε την αξιοπιστία της κυ-
βέρνησης θα επιστρέψει ως μπούμερανγκ με πολύ μεγαλύ-
τερη δύναμη για να πλήξει (μάλλον οριστικά) τη δική τους…

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Kώστας Τσιτούνας
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Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο
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Η συγκάλυψη της «συγκάλυψης»!

Προφανώς τα κόμματα 
της αντιπολίτευσης αντιλαμβάνονται 

(και όχι μόνο από τις δημοσκοπήσεις) 
πως η στρατηγική που ακολούθησαν 

το προηγούμενο διάστημα 
έχει κοντά ποδάρια

Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 



Η
μέρα των ανακοινώσεων για το πολυαναμε-
νόμενο Μακροπρόθεσμο Πρόγραμμα Αμυν-
τικών Εξοπλισμών έφτασε. Από το βήμα της

Βουλής ο πρωθυπουργός θα αναφερθεί σήμερα
στις κινήσεις για την ενίσχυση της Πολεμικής Αερο-
πορίας, του Πολεμικού Ναυτικού και του Στρατού
Ξηράς, σε ένα 12ετές σχέδιο που θα ενισχύσει τις
Ένοπλες Δυνάμεις με νέες τεχνολογίες και σύγχρο-
να οπλικά συστήματα.

Την εξειδίκευση φυσικά του προγράμματος, που
εισάγει τις Ένοπλες Δυνάμεις στη νέα εποχή, θα
αναλάβει ο υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δέν-
διας, ο οποίος θα ξεδιπλώσει την «Ατζέντα 2030»
που διαμορφώθηκε σε συνεργασία με τον αρχηγό
ΓΕΕΘΑ, στρατηγό Δημήτριο Χούπη, και τους αρχη-

γούς των τριών κλάδων, ώστε να
εξασφαλιστεί η συνέχιση της
αμυντικής ετοιμότητας της χώ-
ρας, ειδικά σε ένα γεωπολιτικό
περιβάλλον που χαρακτηρίζεται
από εντεινόμενες προκλήσεις.

Το νέο αυτό πρόγραμμα είναι
προϋπολογισμού 28 δισ. ευρώ
και δεν αποσκοπεί μόνο στην
προμήθεια νέων όπλων αλλά και

στην ενίσχυση της εγχώριας αμυντικής βιομηχα-
νίας, την αναβάθμιση υφιστάμενων συστημάτων
και την ενσωμάτωση νέων τεχνολογιών στον τομέα
της κυβερνοάμυνας και των μη επανδρωμένων συ-
στημάτων.

Η «Ασπίδα του Αχιλλέα»
Όπως έχουμε γράψει αναλυτικά στην «Politi-

cal» όλο το προηγούμενο διάστημα, στην κορυφή
της ατζέντας βρίσκεται η «Ασπίδα του Αχιλλέα».
Πρόκειται για τον αντιαεροπορικό «θόλο» που θα
καλύψει το σύνολο της ελληνικής επικράτειας.
Ένα πολυεπίπεδο αντιαεροπορικό, αντιβαλλιστι-
κό και αντι-drone σύστημα που έχει ως βασικό
στόχο την προστασία του ελληνικού εναέριου χώ-
ρου από εχθρικές επιθέσεις κάθε είδους, από
βαλλιστικούς πυραύλους και μαχητικά μέχρι μι-
κρά drones.

Η «Ασπίδα του Αχιλλέα» θα αποτελείται από έναν
συνδυασμό υφιστάμενων και νέων συστημάτων,
όπως οι αντιαεροπορικοί πύραυλοι Patriot, οι οποίοι
αποτελούν το κύριο όπλο της χώρας μας στην αντι-
μετώπιση μακρινών αεροπορικών επιθέσεων, πα-
ρέχοντας αποτελεσματική κάλυψη έναντι σύγχρο-
νων αεροσκαφών και βαλλιστικών πυραύλων.

Στην... εξίσωση του «θόλου» θα μπουν και οι πανί-
σχυρες φρεγάτες Belh@rra, με την αεράμυνα πε-
ριοχής να παίζει καθοριστικό ρόλο στη συνολική
προστασία της θαλάσσιας περιοχής από το Αιγαίο
μέχρι και την Κύπρο.

Δεδομένη πρέπει να θεωρείται η απόκτηση και
τέταρτης φρεγάτας Belh@rra, με τις διαπραγματεύ-
σεις ανάμεσα σε Αθήνα και Παρίσι να έχουν ολο-

κληρωθεί χωρίς... παρατράγουδα εξαιτίας των συ-
ζητήσεων του Ερντογάν με τους Ευρωπαίους για
απόκτηση πυραύλων Meteor.

Θετική εξέλιξη αναμένεται να έχουμε και στο άλ-
λο κορυφαίο ζήτημα, τον εκσυγχρονισμό των φρε-
γατών ΜΕΚΟ, κλάσης «Ύδρα», ενώ οι ανακοινώσεις
θα περιλαμβάνουν τη στόχευση απόκτησης νέων
υποβρυχίων αλλά και τον εκσυγχρονισμό των κορυ-

φαίων 214 κλάσης «Παπανικολής». Από τις ανακοι-
νώσεις δεν θα λείπει για το Πολεμικό Ναυτικό ο εκ-
συγχρονισμός των ταχέων περιπολικών Super Vita
κλάσης «Ρουσσέν».

Το κορυφαίο σύστημα Spike Nlos
Ο σχεδιασμός για τον Στρατό Ξηράς περιλαμβάνει

ενίσχυση με νέους πολλαπλούς εκτοξευτές πυραύ-
λων. Πληροφορίες αναφέρουν πως η χώρα μας είναι
πολύ κοντά στην απόκτηση των ισραηλινής κατα-
σκευής πολλαπλών εκτοξευτών πυραύλων PULS
(Precise & Universal Launching System) με μέγι-
στο βεληνεκές που φτάνει τα 300 χλμ.

Θυμίζουμε επίσης πως το αμέσως επόμενο διά-
στημα οι Λόχοι Αντιαρματικών Μονάδων αναμένεται
να παραλάβουν το κορυφαίο σύστημα Spike Nlos
από το Ισραήλ. Κινήσεις αναμένεται να γίνουν και για
την απόκτηση τεθωρακισμένων, ενώ ο κ. Δένδιας
αναμένεται να κάνει και ειδική αναφορά στη νέα
στολή του Έλληνα μαχητή, αλλά και στον εκσυγχρο-
νισμό του εθνικού τυφεκίου G3A3.
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ΝΕΟ ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟ ΔΟΓΜΑ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ - ΔΕΝΔΙΑ

Δύναμη πυρός
η Ελλάδα

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο πρωθυπουργός και ο υπουργός Εθνικής Άμυνας 
παρουσιάζουν σήμερα στη Βουλή το 12ετές σχέδιο 

αμυντικών εξοπλισμών, ύψους περίπου 28 δισ. 
ευρώ, που εισάγει τις  Ένοπλες Δυνάμεις στη νέα εποχή

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Η
Πολεμική Αεροπορία έχει κάνει άλμα-

τα προς το μέλλον τα τελευταία πέντε

χρόνια. Απέκτησε τα κορυφαία γαλλι-

κά μαχητικά Rafale (24), αναβαθμίζει ταχύτατα

82 F-16 Block52+ και ατενίζει το μέλλον με αι-

σιοδοξία έχοντας μια θέση στο πρόγραμμα των

«αόρατων» μαχητικών 5ης γενιάς F-35.

Γρίφο ωστόσο αποτελεί το ζήτημα της ανα-

βάθμισης των 38 F-16 Block 50 της Πολεμι-

κής Αεροπορίας στην έκδοση Viper, με τις

συζητήσεις μεταξύ όλων των εμπλεκόμενων

μερών να είναι σε πλήρη εξέλιξη και να είναι

άγνωστο ακόμα αν θα περιλαμβάνεται στις

ανακοινώσεις Μητσοτάκη - Δένδια για το Μα-

κροπρόθεσμο Πρόγραμμα Αμυντικών Εξο-

πλισμών.

Εκτόξευση κόστους
Η αλήθεια είναι πως η τελευταία πρόταση των

Αμερικανών που έφτασε στα χέρια του αρχηγού

ΓΕΕΘΑ, στρατηγού Δημητρίου Χούπη, και του

αρχηγού ΓΕΑ, αντιπτεράρχου Δημοσθένη Γρη-

γοριάδη, δεν αφήνει πολλά περιθώρια αισιοδο-

ξίας, μιας και η Lockheed Martin εκτόξευσε το

κόστος προκαλώντας την έντονη αντίδραση της

στρατιωτικής ηγεσίας, που ζήτησε από τους

Αμερικανούς να φέρουν στην Αθήνα νέα βελ-

τιωμένη πρόταση.

Πολιτική και στρατιωτική ηγεσία του ελληνι-

κού Πενταγώνου έχουν θέσει ως «ταβάνι» για

την αναβάθμιση 38 μαχητικών τα 800 εκατ. ευ-

ρώ, με τους Αμερικανούς ωστόσο να κομίζουν

πρόταση αποτιμώντας το πρόγραμμα στο 1,5

δισ. δολάρια. Επισημαίνουμε πως το κόστος για

να εξελιχθούν τα 83 F-16 Block 52+ σε κατηγο-

ρία Viper ήταν λίγο πάνω από το 1 δισ. ευρώ. Τώ-

ρα η Lockheed ζητάει 1,5 δισ. δολάρια για 38

μαχητικά αεροσκάφη...

Βέβαια, το μοιραίο λάθος με το συγκεκριμένο

πρόγραμμα έχει διαπραχθεί επί κυβερνήσεως

ΣΥΡΙΖΑ, όταν οι Αμερικανοί είχαν καταθέσει

πρόταση αναβάθμισης 123 ελληνικών F-16 σε

κατηγορία Viper με κόστος 2,04 δισ. δολάρια.

Πολιτική και στρατιωτική ηγεσία τότε όμως κλό-

τσησε την ευκαιρία και αποφάσισε να αναβαθ-

μίσει μόνο τα 83 Block 52+.

Πηγές πάντως του αεροπορικού Επιτελείου

εκτιμούν πως τελικά θα βρεθεί η χρυσή τομή

κοντά στα 900 εκατ. δολάρια, αποτελεί ωστόσο

ερώτημα τι θα περιλαμβάνει το «πακέτο» ανα-

βάθμισης και αν θα είναι πλήρες.

Σημαντική απόφαση
Η αναβάθμιση των F-16 Block 50 στην έκδο-

ση Viper έχει σημαντική στρατηγική σημασία

για την Ελλάδα, καθώς εντάσσεται στο συνολικό

πλαίσιο αναβάθμισης της ελληνικής Πολεμικής

Αεροπορίας και της ενίσχυσης των αμυντικών

δυνατοτήτων της χώρας.

Το πρόγραμμα αυτό θα μπορούσε να αποτε-

λέσει έναν βασικό πυλώνα για την ανάπτυξη

ενός σύγχρονου στόλου μαχητικών αεροσκα-

φών, αποτελούμενο από 200 αεροσκάφη 4,5 και

5ης γενιάς, που θα διασφαλίσει την υπεροχή

της Ελλάδας στον αέρα και θα ενισχύει την ικα-

νότητά της να ανταποκριθεί σε οποιαδήποτε

απειλή.

Η κυβέρνηση θα πρέπει να αποφασίσει αν το

πρόγραμμα πρέπει να ενταχθεί στην άμεση εξο-

πλιστική ατζέντα ή θα πρέπει να παραπεμφθεί

για το μέλλον, εφόσον οι διαπραγματεύσεις με

τις ΗΠΑ δεν καταλήξουν σε μια πιο συμφέρου-

σα συμφωνία. 

Αναζητείται «χρυσή τομή» καθώς η
Ελλάδα έχει θέσει ως «ταβάνι» για
τον εκσυγχρονισμό 
38 μαχητικών αεροσκαφών 
τα 800 εκατ. ευρώ ενώ 
οι Αμερικανοί αποτιμούν 
το πρόγραμμα στο 1,5 δισ. δολάρια 

Πρόταση η οποία μπορεί να αποτελέσει σταθμό για το μέλλον

του Πολεμικού μας Ναυτικού και των ελληνικών ναυπηγείων

φέρεται να έχει θέσει εν γνώσει του υπουργείου Άμυνας η γαλ-

λική εταιρεία Naval Group, η οποία κατασκευάζει τις φρεγάτες

FDI Belh@rra. 

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», η πρόταση που

έρχεται την ώρα που οι Ιταλοί εντείνουν το «φλερτ» με την Αθή-

να για απόκτηση μεταχειρισμένων φρεγατών κλάσης Berga-

mini αφορά την κατασκευή τριών φρεγατών Belh@rra σε ελ-

ληνικά ναυπηγεία, οι οποίες θα προστεθούν στις τρεις που κα-

τασκευάζονται στο Λοριάν και τη μία που θα ανακοινωθεί σή-

μερα από τον πρωθυπουργό και τον υπουργό Άμυνας στη Βου-

λή. Συνολικά λοιπόν, επτά πλήρως ψηφιακές φρεγάτες για το

Πολεμικό μας Ναυτικό, οι οποίες αλλάζουν τα δεδομένα στον

συσχετισμό δυνάμεων στο Αιγαίο.

Η πρόταση της Naval Group φέρεται να βρίσκεται εδώ και

τουλάχιστον δέκα μέρες στα χέρια της πολιτικής και στρατιωτι-

κής ηγεσίας του υπουργείου Εθνικής Άμυνας, ενώ έχει ενημε-

ρωθεί και ο πρωθυπουργός.

Μνημόνιο συνεργασίας
Όσον αφορά τα ελληνικά ναυπηγεία που η Naval προτίθεται

να κατασκευάσει τις κορυφαίες φρεγάτες παγκοσμίως, θυμί-

ζουμε πως η γαλλική εταιρεία έχει ήδη υπογράψει μνημόνιο

συνεργασίας με τα ναυπηγεία Σκαραμαγκά, το οποίο περιλαμ-

βάνει τη συμμετοχή της εγχώριας αμυντικής βιομηχανίας σε

ποσοστό που φτάνει το 40% επί του προγράμματος. Επισημαί-

νουμε επίσης πως η Naval συνεργάζεται ήδη με τα ναυπηγεία

Σαλαμίνας, τα οποία έχουν αναλάβει την κατασκευή τμημάτων

των Belh@rra, τα οποία στέλνονται στο Λοριάν και «κουμπώ-

νουν» στο κεντρικό «σκαρί» των πλοίων.

Πώς θα γίνει η κατασκευή των FDI σε ελληνικά ναυπηγεία;

Με μεταφορά τεχνολογίας και τεχνογνωσίας από τους Γάλ-

λους, οι οποίοι θα αναλάβουν την εκπαίδευση του προσωπικού

στο Λοριάν και στο Ολιούλ (στο Κέντρο Αριστείας για Συστήμα-

τα Διαχείρισης Μάχης) για το πρόγραμμα FDI κατά τη διάρκεια

της κατασκευής της τέταρτης ελληνικής FDI στο Λοριάν.

Κατά τη διάρκεια αυτής της φάσης, τα ναυπηγεία Σκαραμαγ-

κά θα πραγματοποιήσουν τις αναβαθμίσεις των απαραίτητων

υποδομών για την κατασκευή προηγμένων τεχνολογικά φρε-

γατών.

Τα πλεονεκτήματα της πρότασης περιλαμβάνουν την ομοι-

ογένεια του Ελληνικού Στόλου με φρεγάτες ίδιου τύπου, επι-

τρέποντας μειωμένα κόστη εκπαίδευσης, κοινή εφοδιαστική

αλυσίδα, βελτιστοποιημένη υποστήριξη εν υπηρεσία και αυξη-

μένη διαθεσιμότητα.

Σημαντική θα είναι και η εμπλοκή της εγχώριας αμυντικής

βιομηχανίας και θα αφορά την πλήρη ανάπτυξη των κύριων ελ-

ληνικών ναυπηγείων στον τομέα των Πολεμικών Πλοίων Επι-

φανείας. Ταυτόχρονα θα αποτελεί σημαντική κίνηση προς την

εθνική κυριαρχία της Ελλάδας, επιτρέποντας την απόκτηση

βιομηχανικής αυτονομίας για την εγχώρια κατασκευή εθνικών

πλοίων.

Η πρόταση αποτελεί σύμφωνα με τους Γάλλους ευκαιρία για

την Ελλάδα να γίνει βασικός συνεργάτης της Naval Group για

την κατασκευή επιπλέον FDI στο μέλλον, υποστηρίζοντας τη

συνολική πρωτοβουλία του Rearm Europe και επιτυγχάνοντας

μεγαλύτερη ευρωπαϊκή ανθεκτικότητα.

Belh@rra: Πρόταση-βόμβα για κατασκευή τριών επιπλέον φρεγατών στην Ελλάδα

Ο «γρίφος» με 
την αναβάθμιση 
των F-16 Block



Ο
εκσυγχρονισμός των Ενόπλων μας Δυ-
νάμεων συνεχίζεται με αμείωτη ένταση
μέσω του procurement. Όμως, «δεν

αρκεί μόνο να αγοράζουμε τα πιο σύγχρονα
όπλα και να δίνουμε στις Ένοπλες Δυνάμεις
μας πρόσβαση στον πιο σύγχρονο τεχνολογικό
εξοπλισμό. Πρέπει να είμαστε σίγουροι ότι και
τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων αμείβονται
κατάλληλα έτσι ώστε να μπορέσουμε να προ-
σελκύσουμε και νέα παιδιά στις Ένοπλες Δυ-
νάμεις. Και προφανώς μια συνολική αναμόρ-

φωση του μισθολογίου και
του βαθμολογίου κινείται
ακριβώς σε αυτή την κατεύ-
θυνση». Αυτό δήλωσε προ
ημερών ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης και η

στόχευση είναι σαφής.
Η κυβέρνηση αλλάζει πολ-

λά για τους στρατιωτικούς, αυξάνοντας τις
αποδοχές τους και βελτιώνοντας τις συνθήκες
διαβίωσής τους. «Η μεταρρύθμιση με το όνομα
“Ατζέντα 2030” που εφαρμόζουμε αλλάζει ρι-
ζικά τις Ένοπλες Δυνάμεις της πατρίδας μας»,
είπε στις 28 Μαρτίου ο Νίκος Δένδιας, ανακοι-
νώνοντας τις αυξήσεις στους μισθούς των
στρατιωτικών και άλλες προσωποκεντρικές
δράσεις για τα στελέχη των Ενόπλων μας Δυ-
νάμεων. Και τόνισε ότι «η πατρίδα χρειάζεται
τις καλύτερες και τους καλύτερους και αυτό
δεν επιτυγχάνεται δωρεάν».

Προτεραιότητα
Η αναζωογόνηση του ενδιαφέροντος για τις

παραγωγικές σχολές των Ενόπλων Δυνάμεων
βρίσκεται στις προτεραιότητες της κυβέρνη-
σης: «Βρισκόμαστε στο στάδιο εξέτασης ενός
συνόλου προτάσεων και μέτρων για την αντι-
μετώπιση της μειωμένης ελκυστικότητας των
στρατιωτικών σχολών», τόνισε ο Νίκος Δέν-
διας, απαντώντας σε ερώτηση του βουλευτή
της Ελληνικής Λύσης Στυλιανού Φωτόπουλου
με θέμα «Ελκυστικότητα στρατιωτικού επαγ-
γέλματος - Παράγοντες που ενθαρρύνουν ή
αποθαρρύνουν τους νέους να δηλώσουν κά-
ποια στρατιωτική σχολή».

Ο βουλευτής αναφέρεται σε έρευνα (από την
Opinion Poll) που διεξήχθη για λογαριασμό
του υπουργείου Εθνικής Άμυνας και λέει πως
από τα αποτελέσματά της «συμπεραίνεται ότι
τα αίτια τόσο της αποθάρρυνσης των νέων
προς ένταξη στις Ένοπλες Δυνάμεις όσο και
των παραιτήσεων των εν ενεργεία στρατιωτι-
κών είναι κατά φθίνουσα πορεία δυναμικής
αυτών το μισθολογικό, οι συνεχείς μεταθέσεις
και η έλλειψη δυνατότητας αλλαγής επαγγέλ-
ματος».

Στην απάντησή του ο υπουργός αναφέρει
ότι «χορηγήθηκε σημαντική αύξηση στην
αποζημίωση των σπουδαστών παραγωγικών
σχολών από 1ης/1/2025 και επιπλέον αποφα-
σίστηκαν οι εξής παρεμβάσεις: 1. Η δυνατότη-
τα εισαγωγής από 3 Επιστημονικά Πεδία (κα-

τευθύνσεις) και από τα ΕΠΑΛ σε ποσοστό 10%,
2. Η παροχή ακαδημαϊκής ταυτότητας στο σύ-
νολο των σπουδαστών στις στρατιωτικές σχο-
λές, 3. Η βελτίωση των κτιριολογικών εγκατα-
στάσεων και του εξοπλισμού, 4. Οι νέες δυνα-
τότητες για έρευνα, εξειδίκευση και εξέλιξη
στο πλαίσιο της “Ατζέντας 2030” και 5. Η διε-
νέργεια εκστρατείας ενημέρωσης του μαθη-
τικού πληθυσμού». Αυτό το τελευταίο ακο-
λουθεί το σχετικό πρότυπο άλλων κρατών του
ΝΑΤΟ, όπως οι ΗΠΑ, που παρέχουν στα οικεία
υπουργεία Άμυνάς τους πρόσβαση στα σχο-
λεία και στα πανεπιστήμια για τις ανάγκες της
στρατολόγησης. 

Καινοτόμες λύσεις για
ενίσχυση της άμυνας

Το μήνυμα έχει ληφθεί από την πολιτική
ηγεσία. Η μείωση του ενδιαφέροντος για τις
παραγωγικές σχολές των Ενόπλων Δυνάμεων
χτύπησε καμπανάκια. Ο Νίκος Δένδιας ήταν
σαφής: «Η συνολική ενίσχυση των βασικών
μισθών και των επιδομάτων των στελεχών

των Ενόπλων Δυνάμεων θα ανέρχεται σε 268
εκατ. ευρώ… Τα στελέχη μας δεν επιτρέπεται
να διάγουν σε “έντιμη πενία”». Και τόνισε ότι
«οι Ένοπλες Δυνάμεις καθίστανται πλέον
αναπτυξιακός μοχλός της οικονομίας» και
«παύουν να είναι απλώς καταναλωτής δημο-
σίου χρήματος».

Σε αυτό το πλαίσιο κινείται γενικότερα και η
δράση του Ελληνικού Κέντρου Αμυντικής
Καινοτομίας (ΕΛΜΑΚ), που έχει ως αντικεί-
μενο τις καινοτόμες λύσεις διττής χρήσης,
που ενισχύουν την εθνική άμυνα και παράλ-
ληλα, την ανάπτυξη της πατρίδας μας. Το Κέν-
τρο ανακοίνωσε πρόσφατα τον φιλόδοξο
Προγραμματικό Ορίζοντα Έργων Έρευνας
και Ανάπτυξης για το 2025. 

Η δε ανακοίνωση για τη «συμμετοχή του ελ-
ληνικού οικοσυστήματος επιχειρήσεων άμυ-
νας με τουλάχιστον 25% στα νέα προγράμματα
εξοπλισμών» εκ μέρους του ΥΕΘΑ, αναδει-
κνύει την πρόθεση της κυβέρνησης για την ενί-
σχυση της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας
και τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας. Το

πρόγραμμα ReArm της ΕΕ και οι συμμετοχές
που θα προκύψουν, αναμένεται ότι μέχρι το
2030 θα μπουστάρουν τον κλάδο στην Ελλάδα.

Εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι εξαρτούν
τη διαβίωσή τους στην Ελλάδα από τις Ένοπλες
Δυνάμεις. Κάθε απόφαση για το στράτευμα
επηρεάζει δραστικά τις ζωές τους. Η καθημε-
ρινότητα των στελεχών και των οικογενειών
τους, ελέω και των μεταθέσεων, δεν είναι εύ-
κολη. Η εξεύρεση κατοικίας αποτελεί πλέον
δύσκολη υπόθεση αν όχι mission impossible,
ειδικά στα νησιά και απομυζά μεγάλο μέρος
του οικογενειακού εισοδήματος. 

4.000 νέες κατοικίες
Η πολιτική ηγεσία του ΥΠΕΘΑ είναι αποφα-

σισμένη να λύσει το πρόβλημα. Σε αυτή την κα-
τεύθυνση βρίσκεται σε εξέλιξη ένα πρόγραμ-
μα στέγασης για τα στελέχη, διά του οποίου
προβλέπεται να κατασκευαστούν 4.000 κατοι-
κίες σε παραμεθόριες περιοχές έως τα τέλη
του 2030. Από την πλευρά του, ο ΥΕΘΑ μεριμνά
και για την επαρκή στελέχωση του στρατεύμα-
τος από επαγγελματίες που θα διαχειρίζονται
τα πανάκριβα νέα οπλικά συστήματα και γενι-
κότερα θα καλύπτουν τις αυξημένες ανάγκες
του στρατεύματος. 

Η πρόσληψη 2.000 ΕΠΟΠ δίνει την ευκαιρία
σε χιλιάδες νέους για επαγγελματική σταδιο-
δρομία στις Ένοπλες Δυνάμεις. Η διαδικασία,
η οποία συμβάλλει στη μείωση της ανεργίας,
προχωρά και αποτελεί «ανάσα» γενικότερα για
τις Ένοπλες Δυνάμεις μας και ειδικότερα για
τους σχηματισμούς στις παραμεθόριες περιο-
χές. Ο Νίκος Δένδιας ήταν σαφής: «Η συνει-
σφορά των Ενόπλων Δυνάμεων στην ελληνική
κοινωνία, καλυπτόμενη από τον ισχύοντα προ-
ϋπολογισμό τους, διευρύνεται και συνιστά
στην ουσία επαναδιανομή κοινωνικού μερί-
σματος».
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του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Αυξήσεις μισθών, πρόγραμμα στέγασης, σύγχρονα όπλα 
και αλλαγές στις στρατιωτικές σχολές για προσέλκυση 

νέων περιλαμβάνονται στην «Ατζέντα 2030»  

«Καταιγίδα» μέτρων
για ριζική αλλαγή

των Ενόπλων Δυνάμεων
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Ποιοι περίμεναν τον Πιερρακάκη στη γωνία…
Λοιπόν, οι ειδήσεις δεν είναι έτσι όπως κάποιοι θέλουν να τις πλασάρουν. Και θα εξηγηθώ. Πριν

από τον ανασχηματισμό μετείχα σε συζητήσεις με βουλευτές της ΝΔ. Σε αρκετές από αυτές μου
έκανε εντύπωση ότι σχολίαζαν τις δημοσκοπήσεις και δη τις θέσεις των υπουρ-

γών όσον αφορά τη δημοφιλία. Δεν θα αναφερθώ στην περίπτωση Δένδια,
όμως το ζουμί ήταν στα όσα έλεγαν για τον Κυριάκο Πιερρακάκη. Ότι παίρνει
πόντους επειδή δεν μιλάει. Μάλιστα, ένας συγκεκριμένος, που θεωρεί τον
εαυτό του χρόνια αδικημένο, έλεγε χαρακτηριστικά πως κρύβεται γιατί δεν
θέλει να απορροφήσει τη δυσαρέσκεια των νεοδημοκρατών. Δεν χρειάζε-

ται σε αυτό το σημείο να πω περισσότερα. Πάμε παρακάτω. Παραμονές του
ανασχηματισμού, ορισμένοι (από τη ΝΔ) ήξεραν για την αλλαγή, κάποιοι μάλι-

στα έβαζαν και στοιχήματα. Και έλεγαν ότι θα αλλάξουν άρδην τη στάση τους. Ότι
θα μιλάνε. Και τελικά σήμερα βλέπουμε τι συμβαίνει… Μέχρι και ερώτηση στη Βουλή έγινε. Μέ-
χρι και τραπέζια σε κάτι κινέζικα κάνουν και τα στέλνουν σε οικονομικά… site. Πάντως, απ’ όσο
γνωρίζω, ο Πιερρακάκης δεν έπεσε από τα σύννεφα. Ήξερε…

Το πουλί της εξουσίας μού κελάηδησε ότι ο πρωινός καφές στο
Μέγαρο Μαξίμου θα γίνει ακόμη πιο σφιχτός και ολιγομελής… «Κά-
ποιος είναι με το ένα πόδι εκτός… Μάντεψε…», μου είπε ο «σπίνος», ο
οποίος επιμένει ότι ο «μεγάλος» κατάλαβε τα περίεργα και υπόγεια παι-
χνίδια του... θεσμικού αλλά και το γεγονός ότι τον παρέσυρε σε αλλεπάλ-
ληλα λάθη. Για αυτό αφήνει τώρα το δίδυμο Χατζηδάκη - Σκέρτσου (έχουν
καλή χημεία) να μοιράζει την τράπουλα και το «παλτό» αρχίζει να μπαίνει στην απομόνωση.
Και για αυτό, όπως σας έχω ήδη γράψει από τη στήλη, μπαίνει μπροστά και ένας νέος γύρος
αλλαγών στους γενικούς γραμματείς που είχε επιλέξει μόνος του ο «άμπαλος» σύμβουλος… 

Σε «απομόνωση» ο άμπαλος θεσμικός...

Τώρα τελευταία το έχω ρίξει στο διάβασμα.
Κυρίως τα βράδια για να ηρεμήσω ξεφυλλί-
ζω τις σελίδες ενός βιβλίου με τίτλο «Πα-
ραπλάνηση» της Κέιτ Άτκινσον. Βρίσκο-
μαι σχεδόν στην αρχή (400 είναι οι σελί-
δες), όμως το ενδιαφέρον μου μεγαλώνει.
Όπως μεγαλώνει και η απορία μου για το
στημένο… παιχνίδι που παίζεται από τον κον-
τό εκδότη «Βοναπάρτη», που πραγματικά με κάνει
να γελάω. Όχι, πιστέψτε με, δεν έχω εμμονή για να μαθαί-
νω νέα του, αδιαφορώ αφού δεν φτάνει ούτε στο… ύψος
μου, αλλά δεν γίνεται να μην αντιδρώ με όσα διαβάζω τον
τελευταίο καιρό. Να φανταστείτε, δεν θα ήθελα να ήμουν
σήμερα στη θέση του «κολλητού» του, απ’ ό,τι μαθαίνω,
Μανώλη Γραφάκου, που γνωστοί και άγνωστοι λένε ότι δια-
τηρεί πολύ «στενές σχέσεις» με επιχειρηματίες στην ανα-
κύκλωση, στα σκουπίδια και στις ανανεώσιμες πηγές ενέρ-
γειας (όπως πληροφορούμαστε, μαζεύει οικονομίες για να
επενδύσει στους συγκεκριμένους τομείς) και ο οποίος
στην ουσία «αποθεώνεται» από τον γνωστό Βοναπάρτη από
την power στήλη που έχει για ειδικούς σκοπούς… και τώρα
λογικά θα κοκκινίζει από ντροπή. Λέμε τώρα… Μα τι γρά-
φω ο αδαής!

Και αν δεν το κάνει, τότε θεωρώ ότι δεν έχει πολιτική
«τσίπα», όπως λέμε εμείς οι παλαιοί, γιατί από προσωπική
διαστροφή τυγχάνει να διατηρώ πολύ μεγάλο δημοσιογρα-
φικό αρχείο, το οποίο λογικά πρέπει να έχει κάπου χωμένο
σε ένα από τα συρτάρια του σπιτιού του και ο γενικός γραμ-
ματέας Συντονισμού και Διαχείρισης Αποβλήτων του
υπουργείου Ενέργειας.

Τι θυμήθηκα τώρα… Τη φράση-σταθμός του Τομ Κρουζ

«show me the money!» στο διάσημο
αθλητικό δράμα του Κάμερον Κρό-

ου το 1996, «Τζέρι Μαγκουάιρ».
Αυτά τα σημερινά... money
βέβαια μυρίζουν πολύ!

Γιατί γαβγίζει
ο Πίνατ με τον Γραφάκο;

Μα, είναι δυνατόν τέτοια… αποθέωση; Εντά-
ξει, όλοι έχουν αντιληφθεί το γιατί. Και βεβαίως γνωρίζουν
τα πάντα στο Μαξίμου. Ο Πίνατ μάλιστα γαβγίζει όταν
ακούει το όνομα «Γραφάκος», γιατί το ακούει σχεδόν καθη-
μερινά. Πιστέψτε με.

Μα συγγνώμη, είναι δυνατόν να κάνεις «πολιτικά
παιχνίδια» (έβαλα τα εισαγωγικά για να μην υπάρ-
ξει καμία παρεξήγηση ή παρανόηση) όταν στο
παρελθόν είχες διαβάσει δημοσιεύματα
από στήλες που σήμερα σε... αποθεώ-
νουν; Σχόλια όπως «…οι γραφικότητες
Γραφάκου», «κίτρινη κάρτα στον Μανώλη
Γραφάκο: Μηδενικό έργο και προσωπι-
κή ατζέντα» κοκ;

Ξέρετε, μου θύμισε άλλη μια περί-
πτωση, αυτή του Νίκου Χιωτάκη, ο
οποίος και αυτός βρέθηκε στο στόχα-
στρο των… ίδιων πενών για την ανα-
κύκλωση… Ουπς… Πιπέρι στο στόμα
μου… Είπαμε, έχω αρχείο. «Ξέθαψα» τίτ-
λους όπως «Τζάμπα... ήρωας ο Χιωτάκης»,
«Χιωτάκης “amber alert”» κοκ. Όλα… κατα-
νοητά;

Οι εμμονές με Χαρδαλιά
Ε, λέω, ρε γαμώτο, κάτσε να δω και τον Νίκο

Χαρδαλιά και όσα κάνει τώρα τελευταία για τον
Ειδικό Διαβαθμιδικό Σύνδεσμο Νομού Αττι-
κής (ΕΔΣΝΑ) και το «ζουμί» να περάσει στους
δήμους γιατί ο Χαρδαλιάς είναι ανίκανος…

Γιατί ο Χαρδαλιάς έχει σηκώσει το δικό του
μπαϊράκι, γιατί ο Χαρδαλιάς είναι αχάριστος, γιατί

ο Χαρδαλιάς μιλάει πολύ… γιατί ο Χαρδαλιάς έχει στήσει
δικό του μαγαζί… Γιατί… τελικά ο «Βοναπάρτης» επιτελεί
εθνικό έργο και πρέπει να τιμηθεί από τον Αρχιεπίσκοπο
Αθηνών Ιερώνυμο, όπως τιμήθηκε πρόσφατα ο πρόεδρος

Τραμπ από τον Αρχιεπίσκοπο Αμερικής Ελπιδοφό-
ρο… Α επίσης να θυμηθούμε κάποιους ακόμη
τίτλους αποθέωσης και απαξίωσης… «Το “χου-
νέρι” με τα σκουπίδια που ετοιμάζει ο Μητσο-
τάκης στον Χαρδαλιά», «Το “αντάρτικο” Χαρδα-

λιά που πήγε... στράφι και η ενόχληση Μη-
τσοτάκη», «Η… “χυλόπιτα” Μητσοτάκη

στον Χαρδαλιά και τα “σύννεφα” στην
αποκατάσταση των σχέσεων των

δύο ανδρών», «Ο Χαρδαλιάς, η
ανακύκλωση και η σοβαροφά-
νεια» κοκ.

Ρε τι γίνεται…
Α, με όλα αυτά βρήκα το επό-

μενο βιβλίο. Θα είναι η «Εξαπά-
τηση» της Ουρανίας Νομικού.

Μην πάει το μυαλό σας στο πονη-
ρό, τυχαία είναι η επιλογή…

«Show me the (dirty) money»... Βοναπάρτη!

Η Κεραμέως και η… πρόθεση
Αλήθεια σας λέω, τελικά εδώ στην Ελλάδα υπάρχουν και επιβιώ-

νουν απίθανοι φαντασιόπληκτοι τύποι που θεωρούν τους εαυτούς
τους εκφραστές του «Political Change». Θου Κύριε, όπως γρά-
φω πάντα… Πριν από τον ανασχηματισμό μπήκαν στην
μπουγάδα όλοι! Τώρα, μετά τον ανασχηματισμό,
άρχισε η… δελφινομαχία στα ΜΜΕ. Ονόματα από
εδώ, ονόματα από εκεί, διαψεύσεις, τραπέζια,
πανηγύρια… Όλα τα έχει ο μπαξές. Εγώ θα στα-
θώ στον Μητσοτάκη και την επίσκεψη που έκανε
στην Κεραμέως, όπου κανείς δεν μιλάει για εκεί-
νη επειδή παράγει αθόρυβα έργο αλλά δεν… ακού-
γεται (αυτό να προβληματίσει τους φωστήρες επικοι-
νωνιολόγους που ασχολούνται με άλλα). Εγώ πάντως μαθαίνω.
Η Κεραμέως, αν και εφόσον τεθεί θέμα ηγεσίας κάποια στιγμή στο
μέλλον, θα είναι παρούσα. Δεν ξέρω αν θα το κάνει για την «καταγρα-
φή» ή… σοβαρά. Έχει και ο καιρός γυρίσματα! Για όλους…Po
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«Κλάφ’ τα, Χαράλαμπε»

Άκουγα τον Θόδωρο Καράογλου, βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης της ΝΔ, και τον
κίνδυνο να χάσει η παράταξη το παραδο-
σιακό της ακροατήριο: «Συγχαίρω τον
πρωθυπουργό γιατί έκανε το άνοιγμα στο
Κέντρο και κατέκτησε και τον χώρο αυτόν,
όμως αν χάσουμε την παραδοσιακή μας
βάση, τότε θα έχουμε πρόβλημα. Γιατί στα δύσκολα ο κεν-
τρώος ψηφοφόρος που δεν είναι τόσο δεμένος με την παρά-
ταξη απλά είδε τον Κυριάκο Μητσοτάκη, είδε συγκεκριμέ-
νες προγραμματικές θέσεις, είδε το άνοιγμα που κάναμε και
ήρθε σε εμάς· αν όμως εμείς χάσουμε αυτούς οι οποίοι ήταν
δεδομένοι και ήταν κοντά στην παράταξή μας, τότε κλάφ’ τα,
Χαράλαμπε, θα έχουμε πρόβλημα τεράστιο». Δεν σας κρύ-
βω ότι όλοι οι νεοδημοκράτες αυτό λένε… 

Σφοδρές πιέσεις δέχεται ο Σωκράτης Φά-
μελλος από στενούς του συνεργάτες αλλά
και κομματικά στελέχη, προκειμένου να
αναλάβει δράση απέναντι στις φήμες περί
νέου κόμματος από τον Αλέξη Τσίπρα.
Σύμφωνα με πληροφορίες, οι σύμβουλοί
του εισηγούνται είτε να πιέσει τον πρώην
πρωθυπουργό να διαψεύσει δημόσια
οποιοδήποτε τέτοιο σενάριο, είτε -αν όν-
τως υπάρχει τέτοιο ενδεχόμενο- να πα-
ραιτηθεί ο ίδιος από βουλευτής για λό-
γους πολιτικής συνέπειας. Ο ίδιος προς το
παρόν κρατά χαμηλούς τόνους, αλλά οι
εξελίξεις αναμένονται ραγδαίες…

Σφοδρές πιέσεις στον Φάμελλο για τον Τσίπρα

«Γαλάζια» 
απελευθέρωση από
τον ανασχηματισμό 

Σε μεγάλη εγρήγορση εί-
ναι το επιτελείο του Μεγά-
ρου Μαξίμου και της Πειραι-
ώς ενόψει της συνεδρίασης
της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας της ΝΔ την Παρασκευή.
Μετά τα μαζικά αιτήματα για
αυξήσεις σε όλους τους έν-
στολους από αρκετούς «γα-
λάζιους», υπάρχει εύλογη
αγωνία μήπως η εκλογή του
νέου γραμματέα της ΚΟ, η
οποία θεωρητικά θα εξαντ-
ληθεί στη διά βοής αποδοχή
του Απόστολου Βεσυρόπου-
λου που προτείνει ο πρωθυ-
πουργός, λειτουργήσει ως
αφορμή για κάποιους να πά-
ρουν κι αυτοί επικοινωνιακά
εύσημα. Και όπως μου έλε-
γε κορυφαίο στέλεχος, δεν
είναι πλέον και λίγοι οι βου-
λευτές που μοιάζουν απο-
λύτως απελευθερωμένοι
μετά τον ανασχηματισμό.
Και ο νοών νοείτω. 

Κάθε κόμμα και καημός 
Κατά το λαϊκό άσμα «κάθε λιμάνι και καημός» τείνει στην κοινο-

βουλευτική μας αρένα να έχουμε «κάθε κόμμα και καημός». Οι εσω-
κομματικές αναταράξεις αυτή τη φορά έφτασαν και στη Νίκη, καθώς
πληθαίνουν τα πικρόχολα σχόλια για τη συμπεριφορά της ηγεσίας.
Εκείνο που ενοχλεί είναι ότι ο μόνος που φαίνεται είναι ο πρόεδρος
του κόμματος, ο κ. Νατσιός, και οι βουλευτές απλώς τον πλαισιώνουν
και τον χειροκροτούν στις ομιλίες του. Στο στόχαστρο της ηγεσίας πάντως έχει βρεθεί ο βου-
λευτής κ. Παπαδόπουλος που έγινε γνωστός στο πανελλήνιο για το αντικαλλιτεχνικό ντου
που έκανε στην Εθνική Πινακοθήκη. Προς το παρόν βρίσκεται στο «ψυγείο», δεν αποκλεί-
εται πάντως το επόμενο διάστημα να ενταχθεί στην ομάδα των ανεξάρτητων βουλευτών. 

Θα σας το πω κι ας τρομάξετε…
Αν στις επόμενες εκλογές η ΝΔ πέ-
σει κάτω από 25%, η κατανομή των
εδρών θα γίνει όπως στην απλή
αναλογική… Το πρώτο κόμμα μετά
βίας θα πάρει καμιά 80αριά έδρες
και το δεύτερο καμιά 60αριά στην
καλύτερη των περιπτώσεων. Όνει-
ρο θερινής νυκτός η συγκυβέρνη-
ση, δηλαδή. Όρεξη να ’χετε να ψηφίζετε, δηλαδή, μέχρι να βγει καπνός… Εκτός κι αν θέ-
λετε «ειδικού σκοπού» με τα γνωστά αποτελέσματα. 

O εφιάλτης της απλής αναλογικής 

«Βαλτώνει» η Επιτροπή Επανεκκίνησης του ΣΥΡΙΖΑ

Π
ρόβλημα έχει προκύψει -όπως πολλοί ανέμεναν- με την
Επιτροπή Επανεκκίνησης που αναμενόταν να ανακοινωθεί
στην Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ. Το κόμμα δυσκολεύε-

ται ιδιαίτερα να βρει πρόθυμα στελέχη εκτός Κουμουνδούρου να
μπουν στη συγκεκριμένη επιτροπή και ακριβώς για να μην ανακοι-
νώσει ονόματα που δεν θα… εμπνεύσουν κανέναν, δεν τα ανακοινώ-
νει καθόλου. Άλλωστε προς το παρόν από ανθρώπους που προέρ-
χονται από άλλους χώρους, η Κουμουνδούρου έχει καταφέρει να
βρει μόνο τα δύο στελέχη που αποχώρησαν πρόσφατα από το ΠΑΣΟΚ
(Αντωνοπούλου, Μελίδης) που ακόμα και αυτά όμως είχαν υπάρξει
συνεργάτες υπουργών του ΣΥΡΙΖΑ. Όταν η Επιτροπή Επανεκκίνη-
σης, η οποία είναι αντίστοιχη της Επιτροπής Διεύρυνσης που είχε
παρουσιάσει ο Αλέξης Τσίπρας μετά την ήττα του 2019, ανακοινωθεί,
θα πρέπει να περιλαμβάνει εκτός από στελέχη του κόμματος και εκ-
προσώπους άλλων χώρων. Θα πρέπει, δηλαδή, να σηματοδοτεί την
επιστροφή στελεχών της Νέας Αριστεράς -πρόθυμοι εκεί υπάρ-
χουν-, την επανενεργοποίηση άλλων που αποχώρησαν την εποχή

Κασσελάκη, όπως ο Γιάννης Δραγασάκης, στελέχη από τον Κόσμο
του Πέτρου Κόκκαλη και το ΠΡΑΤΤΩ του Νίκου Κοτζιά και βέβαια
«διαρροές» του ΠΑΣΟΚ που είναι και το πιο δύσκολο εγχείρημα.

Δεν άργησε να έλθει το «mea culpa» του Βαγγέλη
Βενιζέλου για τον Αντώνη Σαμαρά. Οι δύο παλιόφιλοι
αντάλλαξαν κάποιες κουβέντες δημόσια, ωστόσο, φαί-
νεται ότι τα ξαναβρήκαν. Όμως εγώ θα σταθώ κάπου
αλλού. Ο Βαγγέλης είπε την ατάκα της βραδιάς που δεν
στάθηκε κανείς. «Γίνεται πανίσχυρος, τους επιλέγει
όλους εκείνος, από τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας και

τελικά ολόκληρο το κράτος», είπε ο Βαγγέλης, αναφε-
ρόμενος στον Κυριάκο Μητσοτάκη, και δύο πικρίες
βγήκαν πολύ όμορφα στην επιφάνεια, με τον τρόπο του
Βενιζέλου. Η μία ότι δεν επιλέχτηκε εκείνος τελικά για
την Προεδρία της Δημοκρατίας και η άλλη ότι ποτέ δεν
τον έκανε υπουργό ο Μητσοτάκης… Τίποτα από αυτά
δεν μπορεί να χωνέψει ο Βαγγέλης. 

Το «mea culpa» Βενιζέλου και η πικρία για την Προεδρία 



ΤΕΤΑΡΤΗ 2 AΠΡΙΛΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΚΕΝΤΡΙ8

«Όχι» Φλωρίδη 
στην απόκτηση παιδιών 
με παρένθετη μητέρα 
από ομοφυλόφιλους

O
ποιος έχει καεί στον χυλό φυσάει και το γι-
αούρτι. Μετά το Βατερλό της κυβέρνησης με
τον νόμο για τα ομόφυλα ζευγάρια, έρχεται

το υπουργείο Δικαιοσύνης για να μαζέψει τα πράγ-
ματα. Δεν επιτρέπεται με νομοθετική ρύθμιση που
ανακοίνωσε ο υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος
Φλωρίδης η δυνατότητα να αποκτούν παιδιά ομο-
φυλόφιλοι άνδρες ή άνδρες μόνοι τους με την ια-
τρική μέθοδο της παρένθετης μητέρας. 

Ειδικότερα, με ειδική διάταξη σε πολυνομοσχέ-
διο του υπουργείου επέρχεται τροποποίηση στο
σχετικό κεφάλαιο του Αστικού Κώδικα που αφορά
το οικογενειακό δίκαιο, έτσι ώστε τα ομοφυλόφιλα
ζευγάρια (άνδρες) να μην μπορούν να αποκτήσουν
παιδιά μέσω παρένθετης μητέρας. Η λεπτομέρεια
που κάνει τη διαφορά σε αυτήν τη διάταξη έχει να
κάνει κυρίως με το τράφικινγκ, καθώς, όπως έχει
παρατηρηθεί και σε άλλες χώρες, αλλοδαπές γυ-
ναίκες έρχονται στην Ελλάδα, δήλωvαν ότι είναι
μόνιμοι κάτοικοι και μέσω της παρένθετης μητρό-
τητας αποκτούσαν παιδιά για τρίτα πρόσωπα έναντι
υψηλής αμοιβής. Η ρύθμιση αυτή έχει «βαθύτατο
ανθρωπιστικό χαρακτήρα», καθώς «η Ελλάδα κιν-
δυνεύει να γίνει χώρα τράφικινγκ με παρένθετες
μητέρες με την προηγούμενη ερμηνεία», είπε ο κ.
Φλωρίδης… και έκλεισε το παράθυρο!

Το μυστήριο 
με το ταξίδι του Καρόλου
στο Άγιο  Όρος
Επίσκεψη-αστραπή υπό άκρα μυ-

στικότητα φέρεται να πραγματοποί-

ησε ο βασιλιάς Κάρολος στο Περι-

βόλι της Παναγιάς το Σαββατοκύ-

ριακο. Το πρωί της περασμένης Πα-

ρασκευής ο βασιλιάς Κάρολος ζή-

τησε από τους στενούς του συνερ-

γάτες να οργανώσουν μυστικά μια σύντομη επίσκεψη

στο Άγιο Όρος. Οι συνεννοήσεις έγιναν μέσω της δι-

πλωματικής οδού, απευθείας με συνομιλίες του Μπά-

κιγχαμ με την πρεσβεία της Ελλάδας στο Λονδίνο,

όπως έγραψε το newsbomb. Η άδεια δόθηκε με συνο-

πτικές διαδικασίες και το αεροσκάφος που μετέφερε

τον βασιλιά Κάρολο και τέσσερις στενούς συνεργάτες

του προσγειώθηκε νωρίς το πρωί του Σαββάτου στο αε-

ροδρόμιο της Καβάλας. Με ταχύπλοο έφτασε στο Άγιο

Όρος, όπου -σύμφωνα με την επιθυμία του βασιλιά του

Ηνωμένου Βασιλείου- δεν είχε οργανωθεί υποδοχή.

Τελικά ήταν ένα από τα πετυχημένα πρωταπριλιάτικα

αστεία…
Ξαναπήρε 
μπροστά ο Άδωνις
Ολομέτωπη επίθεση στη Ζωή Κωνσταντο-
πούλου και τους βουλευτές της Πλεύσης
Ελευθερίας εξαπέλυσε ο Άδωνις Γεωργιά-
δης κατά τη συζήτηση
ν/σ του υπουργείου
Υγείας στην Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέ-
σεων της Βουλής. Ο κ.
Γεωργιάδης, αφού
απάντησε στις αιτιά-
σεις της αντιπολίτευ-
σης περί κατάρρευ-
σης του ΕΣΥ, που κατά
τον ίδιο στέλνουν τον
κόσμο στις ιδιωτικές κλινικές, έστρεψε τα
βέλη του προς την Πλεύση Ελευθερίας. «Η
πρόεδρός σας ήταν η δικηγόρος του Αλε-
ξάντρ Βίνικ. Ήταν ο πρώτος κρατούμενος
από τις ΗΠΑ που ζήτησε πίσω ο Πούτιν κατά
την ανταλλαγή κρατουμένων. Έχει στενές
σχέσεις με τον Πούτιν», είπε χαρακτηρι-
στικά, με τον Αλέξανδρο Καζαμία να του
απαντά φωνάζοντας από το έδρανό του:
«Ψέματα, να το πάρετε πίσω!».

Χατζηδάκης: Μπαράζ
πρωτοβουλιών για
να αλλάξει το κλίμα

«Η κυβέρνηση στην πρώτη τετραετία είχε
ένα σαφέστερο αφήγημα απ’ ό,τι στη δεύτε-
ρη», τόνισε με νόημα σε τηλεοπτική του συ-
νέντευξη στον ΣΚΑΪ ο αντιπρόεδρος της κυ-
βέρνησης Κωστής Χατζηδάκης. Και συνέ-
χισε: «Με εμάς η Ελλάδα κάνει και θα κάνει
σταθερά βήματα μπροστά και αυτό πρέπει
να το κάνουμε όσο πιο καθαρό γίνεται. Με
την προβολή των μεταρρυθμίσεων που ήδη
σχεδιάζονται για την περαιτέρω μείωση των
φόρων, για τον εκσυγχρονισμό του ΟΣΕ, για
πολύ πιο γρήγορες διαδικασίες στη δικαιο-
σύνη κ.λπ.». Νομίζω ότι οι συγκεκριμένες
αναφορές του Κωστή μάς προϊδεάζουν για
τη στρατηγική της κυβέρνησης το προσεχές
διάστημα: πολλή δουλειά και μπαράζ πρω-
τοβουλιών σε κρίσιμους τομείς πολιτικής
για να αλλάξει το κλίμα.

Ποιον φοβάται 
ο Τσακαλώτος;
Ρώτησα να μάθω γιατί ο Γιούκλιντ έχει στυλώ-
σει τα πόδια στο ενδεχόμενο συνεργασίας της
Νέας Αριστεράς με
τον ΣΥΡΙΖΑ. Όπως μου
είπαν παλιές καραβά-
νες του χώρου, ο Ευ-
κλείδης Τσακαλώτος
δεν έχει πρόβλημα με
τον Σωκράτη Φάμελ-
λο. Άλλο πράγμα φο-
βάται… Μην έρθει από
την πίσω πόρτα ο Τσί-
πρας και τους καπε-
λώσει όλο το αφήγη-
μα. Άλλωστε, είναι
γνωστό ότι ο Τσακαλώ-
τος δεν τρέφει και τα καλύτερα αισθήματα για
τον Αλέξη. Για περίπου τους ίδιους λόγους δεν
θέλει συνεργασία με την Κουμουνδούρου και ο
γραμματέας της ΝΕΑΡ Γαβριήλ Σακελλαρί-
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Αύξηση 50% για 
την είσοδο στα μουσεία;

Οι πηγές μου μού μεταφέρουν
κάτι που δεν είναι καλό σε καμία
περίπτωση. Ακούγεται λοιπόν
πως έρχεται αύξηση 50% στα εισι-
τήρια κάποιων μουσείων της
Αθήνας. Ελπίζω και εύχομαι να
μην ισχύει κάτι τέτοιο. Ναι, ξέρω
καλά ότι η Ελλάδα ποντάρει πολλά στον τουρισμό της, αλλά, παι-
διά, ας μην ξεχάσουμε και τους Έλληνες. Ήδη τα εισιτήρια στα
μουσεία μας είναι ακριβά. Προσοχή!
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Ξαναμετριέται ο Αλέξης
Μιας και έπιασα τον «άχαστο», να

σας πω ότι ξαναμπαίνει στο μικρο-

σκόπιο των δημοσκόπων ο Αλέξης,

μετρώντας δυνάμεις… από τα απο-

δυτήρια. Λέγεται πως είτε ο ίδιος εί-

τε επιχειρηματικοί κύκλοι που νο-

σταλγούν τις παλιές καλές μέρες ζήτησαν

να τσεκαριστεί αν «τραβάει» ακόμη. Το αποτέλε-

σμα; Το 17% του 2023 μοιάζει περισσότερο με ταβά-

νι παρά με μπετόν. Ούτε το Ίδρυμα, ούτε το re-

branding, ούτε το Harvard τον ανασταίνει.Τα
..

. 
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Καρυστιανού 
και Ντε Γκρες

«Ευζωνάκι γοργό»
Ποιος βουλευτής είναι το τσολιαδάκι της

φωτογραφίας; Αν κοιτάξετε προσεκτικά, θα
δείτε ότι πρόκειται για τον Σπύρο Μπιμπίλα,
βουλευτή της Πλεύσης Ελευθερίας και ηθο-
ποιό. Αν μη τι άλλο, το ταλέντο της έκφρασης το
είχε από μικρός.

Μετά την ΕΙΝΑΠ βάζει
πλώρη για άλλα 

Στη Β’ Πειραιά ή στη Νότια Αθήνα; Σε αναζήτη-
ση εκλογικής περιφέρειας είναι, όπως μου λένε,
η Ματίνα Παγώνη μετά τη μάχη
που έδωσε για άλλη μια φορά
στις εκλογές της ΕΙΝΑΠ. Η
«γαλάζια» συνδικαλίστρια
δεν το βάζει κάτω. Άλλω-
στε, έχει μπόλικα «ένση-
μα» αγώνων για τον κλάδο
της και τη ΔΗΚΝΙ. Σκοπεύει
τώρα να δώσει το «παρών» στην
κεντρική πολιτική σκηνή, αξιοποιώντας την ανα-
γνωρισιμότητά της. Μένει να δούμε λοιπόν πού
θα κάτσει η μπίλια.  

Δικαίωση 
για το Εξοικονομώ 

Η ένταξη στο Εξοικονομώ 2025 με αυξημένα
ποσοστά επιδότησης των οικισμών που είχαν
πληγεί από τον σεισμό της Φλώρινας του 2022
ικανοποίησε πολλούς στη Δυτική Μακεδονία.
Εδώ, όπως μάθαμε, καταλυτικός ήταν ο ρόλος
της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας, των Δή-
μων Φλώρινας και Αμύνταιου, αλλά και του στε-
λέχους της Νέας Δημοκρατίας, δικηγόρου
Ευάγγελου Ιωαννίδη από το Αμύνταιο, ο οποίος
επέμεινε, ενημερώνοντας διαρκώς τους αρμό-
διους υπουργούς αλλά και το Μέγαρο Μαξίμου. 

Κι αφού είμαστε στις δημοσκοπήσεις, να σας πω ότι,
εκτός από τον Τσίπρα, έχουμε μετρήσεις και για άλλα
πρόσωπα της επικαιρότητας. Το ένα είναι φυσικά η Μα-
ρία Καρυστιανού, που φαίνεται ότι στο πρόσωπό της
βλέπει η Αριστερά τη Ρόζα Λούξεμπουργκ, αλλά και
από την άλλη πλευρά μετριέται και ο Παύλος Ντε Γκρες.
Και οι δύο πλευρές αρνούνται σε κάθε τόνο ότι θέλουν
να είναι υποψήφιοι. Ωστόσο, όσοι αρνούνται πραγματι-
κά δεν μετριούνται σε γκάλοπ. Όπου υπάρχει καπνός
υπάρχει και φωτιά, ladies and gentlemen… 

Μια ηχηρή και σκληρή παρέμβαση έκανε χθες ο ευρωβουλευτής της

Νέας Δημοκρατίας Γιώργος Αυτιάς, θέτοντας στον επίτροπο Οικονο-

μίας και αντιπρόεδρο της Κομισιόν Βάλντις Ντομπρόφσκις το θέμα πα-

ροχής χρηματοδότησης στην Τουρκία από ευρωπαϊκούς πόρους που

προορίζονται για την άμυνα. «Θα επιτρέψετε στην Τουρκία να μπει από

το παράθυρο στις αμυντικές συνεργασίες, την ώρα που απειλεί την Ελ-

λάδα και κατέχει το βόρειο τμήμα της Κύπρου; Δηλαδή, ό,τι κάνει η

Ρωσία στην Ουκρανία;», ρώτησε τον επίτροπο κατά την παρέμβασή του

στο Στρασβούργο. Ο επίτροπος στην απάντησή του επικαλέστηκε τα

συμπεράσματα του Συμβουλίου Κορυφής και τόνισε ότι «η παραγωγή

στρατιωτικού και αμυντικού υλικού θα προέρχεται από τα κράτη-μέλη

της ΕΕ, τις χώρες του Ευρωπαϊκού Οικονομικού Χώρου, τις χώρες από

την Ευρωπαϊκή Ζώνη Ελευθέρων Συναλλαγών και από την Ουκρανία».

Πήρε τ’ όπλο του ο Αυτιάς κατά της Τουρκίας

Ο Χρηστάρας που ήθελε να γίνει «ήρωας»

Ο
Χρήστος ο… ήρωας έρχεται
να θυσιαστεί για το κοινό κα-
λό. Μιλάω φυσικά για τον

Χρήστο τον Σπίρτζη, ο οποίος πήγε
χθες στη Βουλή και ζήτησε τάχα να
εξεταστεί για την 717, ενώ όλοι ξέρου-
με ότι το έκανε εκ του ασφαλούς,
αφού το άρθρο 86 τον έχει απαλλάξει
διά παντός, καθώς ο τερματισμός της
αποσβεστικής προθεσμίας από τον
Μητσοτάκη έγινε το 2019, οπότε δεν
ισχύει για τον πρώην υπουργό. Αυτός
είναι άλλωστε και ο λόγος που ο Νική-
τας Κακλαμάνης τού έδωσε την κατάλ-
ληλη απάντηση, ότι το αίτημα δηλαδή
δεν μπορεί να ικανοποιηθεί λόγω του
Συντάγματος. Τι κάνει τώρα λοιπόν ο
Χρήστος; Μα φυσικά επιδιώκει το
προσκήνιο. Ξεχασμένος από όλους
και εντελώς παραγκωνισμένος και
υποβαθμισμένος στον ΣΥΡΙΖΑ από τον
ίδιο τον Φάμελλο, θέλει με κάθε τρόπο
να επανέλθει στην επικαιρότητα. Και
δη μέσα από τα Τέμπη, αλλά τελικά
έφαγε «πόρτα» από τον Κακλαμάνη… 
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Οπρόεδρος του Κινήματος Δημοκρατίας Στέφανος Κασσελάκης,
κατά τη διάρκεια τηλεοπτικής του συνέντευξης χθες το πρωί,

μίλησε για τη Ζωή Κωνσταντοπούλου και τόνισε πως «θα μπορούσε
κάλλιστα να ήταν μια από τις καλύτερες υπουργούς Δικαιοσύνης σε
αυτήν τη χώρα». Τώρα μάλιστα, εξηγούνται πολλά!

Κύλησε ο τέντζερης 
και βρήκε το καπάκι
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Τ ο μεγαλύτερο παράδοξο με τη Δημοκρατία είναι ότι εκ φύσε-

ως δίνει «χώρο» ακόμη και σε εκείνους που θέλουν την ανα-

τροπή της. Γεγονός που στο παρελθόν έχει αποδειχτεί, ουκ

ολίγες φορές, αχίλλειος πτέρνα της. Είναι «αντιδημοκρατικό» να απο-

κλείεις ακόμη και τους φασίστες από την πολιτική σφαίρα, παρότι ξέ-

ρεις ότι εάν επικρατήσουν, είναι πιθανό να διαλύσουν αυτό ακριβώς το

σύστημα που τους επέτρεψε να υπάρχουν. 

Και μάλλον θα το κάνουν, διότι οι έννοιες της «ευγνωμοσύνης» και

της «συνύπαρξης» δεν είναι συμβατές με τον φασισμό. 

Πώς μπορεί, λοιπόν, η Δημο-

κρατία να προστατευτεί; Το ερώ-

τημα είναι παλιό και η κουβέντα

πέριξ αυτού τεράστια. Κι αν μας

φαίνονται πολύ «θεωρητικά»

και «βαριά» όλα αυτά και «ώχου,

πες μας κάτι για την καθημερι-

νότητά μας τώρα και άσε τη Δη-

μοκρατία», θα σας πω ότι εάν δεν

προστατευτεί η Δημοκρατία, ού-

τε εγώ θα σας γράφω, ούτε εσείς

θα με διαβάζετε, ούτε η καθημε-

ρινότητά σας θα έχει ιδιαίτερη

σημασία. 

Αμφιλεγόμενοι 
αποκλεισμοί 
ή αναγκαιότητα;

Ο αποκλεισμός της Μαρίν Λε-

πέν, αρχηγού του ακροδεξιού

κόμματος Εθνική Συσπείρωση

στη Γαλλία, από τις επόμενες

προεδρικές εκλογές προκάλεσε ποικίλες αντιδράσεις. Ακόμη και

ορισμένοι πολιτικοί της αντίπαλοι ήταν αντίθετοι στον αποκλει-

σμό αυτό, όχι επειδή τη συμπαθούν και τη θέλουν απέναντί τους,

αλλά επειδή διαφωνούν επί της αρχής. 

Δεν είναι η πρώτη τέτοια περίπτωση, εξάλλου. Πριν από λίγες

εβδομάδες, μια παρόμοια δικαστική απόφαση αφαίρεσε το δι-

καίωμα συμμετοχής στις προεδρικές εκλογές της χώρας του από

τον ακροδεξιό Ρουμάνο πολιτικό Καλίν Γκεοργκέσκου. Είχε προ-

ηγηθεί η ακύρωση του πρώτου γύρου των συγκεκριμένων εκλογών, τις

οποίες ο Γκεοργκέσκου είχε κερδίσει. 

Ο σκεπτικισμός προκύπτει εύλογα: Τι κάνει η Ευρώπη; Προσπαθεί να

προστατεύσει τη Δημοκρατία στα δικαστήρια; Τόσο ανίκανη είναι, πλέ-

ον, να την προστατεύσει στο πεδίο της πολιτικής αντιπαράθεσης; 

Εγώ σας λέω ότι ίσως και να είναι. Και λοιπόν; 

Μου κάνει μεγάλη εντύπωση ότι στη δημόσια συζήτηση που έχει

ανοίξει για το θέμα -και στην οποία ασκείται, από κάθε κατεύθυνση,

ενίοτε σφοδρή κριτική για τους αποκλεισμούς αυτούς- δεν αναφέρεται

καθόλου το θέμα της Χρυσής Αυγής. Θα απαντήσει κάποιος ότι η Χρυσή

Αυγή διώχθηκε ποινικά για σύσταση συμμορίας, δολοφονίες και τα λοι-

πά. Σύμφωνοι. Πρέπει να φτάνουμε σε δολοφονίες, δηλαδή, πριν βά-

λουμε φρένο σε σχηματισμούς, στο πολιτικό DNA των οποίων βρίσκον-

ται η βία και η μισαλλοδοξία; Δεν μπορούμε να τις αποτρέψουμε πριν

αυτές αρχίσουν να συμβαίνουν; 

Η μεγάλη μάχη με τη Χρυσή Αυγή δεν δόθηκε για να τιμωρηθούν τα

εγκλήματά της. Αυτό θα ήταν το εύκολο. Η δίκη της κράτησε έξι χρόνια

με τόνους δικόγραφα και φακέλους, με στόχο να αποκλειστεί από το

πολιτικό σκηνικό. Να απαγο-

ρευτεί ως πολιτικός σχηματι-

σμός. Δεν θυμάμαι κανέναν δη-

μοκρατικό άνθρωπο να διαμαρ-

τύρεται τότε· ακριβώς το αντίθε-

το, διαδήλωνε ο κόσμος έξω από

τα δικαστήρια, ώστε να κριθεί

εγκληματική οργάνωση και να

εξαφανιστεί πολιτικά. 

Τα «όρια» 
των απαγορεύσεων

Ίσως ο ιστορικός του μέλλον-

τος μας κρίνει αυστηρά και θεω-

ρήσει ότι όντως δεν ήταν και πο-

λύ «δημοκρατικές» οι προσπά-

θειές μας να αποκλείσουμε με

οποιονδήποτε τρόπο την ακρο-

δεξιά από το ευρωπαϊκό πολιτι-

κό σκηνικό. Θα πρέπει να λάβει

υπ’ όψιν του, όμως, τις συνθή-

κες και το πλαίσιο. 

Η Γερμανία απαγόρευσε, μετά τον πόλεμο, ακόμη και τη χρήση

λέξεων της καθομιλουμένης που παρέπεμπαν σε ναζιστικά συν-

θήματα. Ούτε αυτό είναι πολύ «δημοκρατικό», υπό μια έννοια,

ήταν όμως μια ιστορική αναγκαιότητα. Και ποιος θα το κρίνει αυ-

τό, θα ρωτήσετε. Η συναπόφασή μας να αποτελούμε μια ευρύτε-

ρη, δημοκρατική κοινωνία εθνών, θα απαντήσω. Και ως τέτοια,

δεν μπορούμε, διαρκώς, να είμαστε διάτρητοι σε καθέναν που

ξυπνά ένα πρωί και θέλει να καταλύσει -κατά δήλωσή του κιό-

λας- τη Δημοκρατία. 

Ίσως στο μέλλον οι κοινωνίες βρουν άλλους τρόπους να προστα-

τεύουν την πολιτειακή τους υπόσταση, διότι περί αυτού πρόκειται. Προ-

σώρας δεν το έχουν καταφέρει. Καθένας πολεμά με τα όπλα που έχει. 

Και σε τελική ανάλυση είναι πολύ προτιμότερο να κουβεντιάζουμε,

μέσα σε ένα δημοκρατικό σύστημα, πόσο δημοκρατικοί είμαστε ή

δεν είμαστε, παρά να καθόμαστε φιμωμένοι, στη γωνία μας, σε έναν

ανελεύθερο κόσμο και να βαυκαλιζόμαστε ότι κάναμε το «ηθικώς

ορθόν».

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Πώς θα προστατεύσουμε
τη Δημοκρατία;
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Τ
α τελευταία εικοσιτετράωρα, το Μέ-
γαρο Μαξίμου καλείται να κάνει da-
mage control σε μια υπόθεση που ξε-

κίνησε ως «άσος» και μετατράπηκε σε
θρυαλλίδα. Ο λόγος για την προαναγγελία νέ-
ου μισθολογίου στις γυναίκες και τους άν-
δρες των Ενόπλων Δυνάμεων, η οποία προ-
κάλεσε θύελλα αντιδράσεων από τους υπό-

λοιπους ένστολους και τις
παρεμβάσεις δύο υπουργών
και πολλών βουλευτών.

Μέσα σε αυτό το κλίμα
αποκτά ιδιαίτερο ενδιαφέρον
η επικείμενη συνεδρίαση της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας
της ΝΔ, την ερχόμενη Παρα-
σκευή 4 Απριλίου. 

Υπό άλλες συνθήκες, η συνεδρίαση θα ήταν
διεκπεραιωτική, αφού γίνεται για την εκλογή
γραμματέα της ΚΟ και υπάρχει μόνο ένας υπο-
ψήφιος, ο Απόστολος Βεσυρόπουλος, τον
οποίο στηρίζει ο πρωθυπουργός, και η εκλογή
του είθισται να ολοκληρώνεται διά βοής. Η
ατμόσφαιρα, ωστόσο, στο εσωτερικό της «γα-
λάζιας» Κοινοβουλευτικής Ομάδας είναι βαρύ
και είναι αρκετοί οι βουλευτές που δηλώνουν
ότι σε μια τέτοια συγκυρία είναι επιβεβλημένο
να δοθεί βήμα στα μέλη της ΚΟ για να εκφρά-
σουν τις αγωνίες τους και να μεταφέρουν τις
αγωνίες των πολιτών.

Οι δυσαρεστημένοι 
Η πλειονότητα των δυσαρεστημένων βου-

λευτών, οι οποίοι αριθμούν περίπου τους 20-
25, δεν προτίθεται να θέσει θέμα ψηφοφορίας
για την εκλογή του κ. Βεσυρόπουλου, καθώς
αφενός δεν υπάρχει άλλος υποψήφιος και
αφετέρου δεν θέλουν να εμφανίζονται ότι
ασκούν κριτική για θέματα εσωτερικής φύσεως
που δεν ενδιαφέρουν τους πολίτες. «Δεν θα βά-

λουμε τον ελέφαντα στο δωμάτιο, στο οποίο σε
λίγο δεν θα είναι ούτε οι κάτοικοι», λέει χαρα-
κτηριστικά βουλευτής εκ των διοργανωτών των
συντεταγμένων αντιδράσεων για πτυχές της
κυβερνητικής πολιτικής. Κάποιοι εξ αυτών, μά-
λιστα, εξανίστανται στο σενάριο που τους έφερε
αποφασισμένους να ζητήσουν να στηθεί κάλ-
πη, προκειμένου να καταγραφεί σε μυστική
ψηφοφορία δυσαρέσκεια απέναντι στην κυ-
βέρνηση. «Αυτά είναι αστειότητες, αν δεν είναι
υπαγορευμένα σενάρια», λένε. Δεν μπορούν,
βέβαια, να αποκλείσουν κάποιοι μεμονωμένοι
να διατυπώσουν σχετικό αίτημα, αν και, όπως
εκτιμούν, αυτό δεν είναι το πιθανότερο. 

Αντιθέτως, οι βουλευτές, όχι μόνο οι παρα-
πάνω αλλά και αρκετοί άλλοι, θέλουν να τους
δοθεί η δυνατότητα να ανέβουν στο βήμα.
«Οφείλουν να μας αφήσουν να τοποθετηθού-
με, διότι διαφορετικά είναι μονόδρομος για
εμάς να τα λέμε στα κανάλια. Οι βουλευτές
δεν είμαστε “αυτοφωράκηδες”. Είμαστε
εκλεγμένοι εκπρόσωποι των πολιτών και είναι

υποχρέωσή μας να μεταφέρουμε στα κομμα-
τικά όργανα τον σφυγμό της κοινωνίας», ση-
μειώνει βουλευτής περιφέρειας που έχει
υπογράψει την τελευταία ερώτηση των έντεκα
προς οκτώ υπουργούς για το real estate Τούρ-
κων στη Θράκη. 

Βαρύ κλίμα
Το κλίμα που εκπέμπουν οι «γαλάζιοι» για τη

διαχείριση της απόφασης για αύξηση στους
ένστολους στις Ένοπλες Δυνάμεις είναι βαρύ.
Και αυτό αποδεικνύεται τόσο από το γεγονός
ότι τουλάχιστον 20 με 30 βουλευτές εξέφρα-
σαν την επιθυμία να προσυπογράψουν την
ερώτηση του βουλευτή και πρώην αρχηγού της
ΕΛΑΣ Τάσου Δημοσχάκη για την επέκταση των
αυξήσεων στις δυνάμεις της ΕΛΑΣ, της Πυρο-
σβεστικής και του Λιμενικού όσο και από το γε-
γονός ότι, παρά την έκφραση δυσαρέσκειας
του Μεγάρου Μαξίμου προς τους κ. Γεωργιάδη
και Κικίλια που ανέδειξαν το θέμα, χθες μεγά-
λωσε ο κατάλογος των βουλευτών που τοποθε-

τήθηκαν για το θέμα στα ΜΜΕ. «Στηρίζουμε την
κυβέρνηση αλλά διαθέτουμε και άποψη», είπε
ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος Θάνος
Πλεύρης, δίνοντας ένα ξεκάθαρο στίγμα του
κλίματος που επικρατεί στη «γαλάζια» ΚΟ.

Εάν μιλήσουν…
Η εισήγηση που δέχεται ο πρωθυπουργός

Κυριάκος Μητσοτάκης από συνεργάτες του εί-
ναι να δοθεί η δυνατότητα στους βουλευτές να
πάρουν τον λόγο, στη λογική ότι μια ανοιχτή
συνεδρίαση θα λειτουργήσει σαν βαλβίδα
εκτόνωσης του κλίματος που επικρατεί στο
εσωτερικό της ΚΟ.

Και αυτό παρά το γεγονός ότι στην πρόσκλη-
ση που τους στάλθηκε για τη συνεδρίαση ανα-
φέρεται ως αποκλειστικό και μοναδικό αντι-
κείμενο η εκλογή νέου γραμματέα. «Είναι τυπι-
κή η διατύπωση», σχολιάζουν συνεργάτες του
πρωθυπουργού, αφήνοντας να εννοηθεί ότι
δεν προεξοφλεί το τι θα γίνει στη συνεδρίαση. 

Αν δοθεί το πράσινο φως, τότε ο κατάλογος
των ομιλητών αναμένεται να είναι μεγάλος,
αφού προεξοφλείται ότι θα είναι πολλοί αυτοί
που θα ανέβουν στο βήμα. Μεταξύ αυτών, οι
Ευρ. Στυλιανίδης, Μ. Χαρακόπουλος, Γ. Βλά-
χος, Χ. Αθανασίου, Μ. Χρυσομάλλης, Θ. Κα-
ράογλου κ.ά.

Ο Κ. Μητσοτάκης, πάντως, αναμένεται να
στείλει μήνυμα προς κάθε κατεύθυνση ότι οι
«αντάρτικες» δηλώσεις βλάπτουν συνολικά
την παράταξη αλλά και το κυβερνητικό έργο.
Επί της ουσίας των αντιδράσεων, ο πρωθυ-
πουργός αναμένεται να δεσμευτεί εκ νέου ότι
το περίσσευμα της ανάπτυξης θα διανεμηθεί
δίκαια στη ΝΔ. Θα αφήσει και ο ίδιος παράθυ-
ρο για επέκταση των αυξήσεων σε όλους τους
ένστολους αλλά θα ξεκαθαρίσει ότι δεν θα
δοθούν περισσότερα σε όποιον φωνάζει πε-
ρισσότερο.

Η εισήγηση που δέχεται ο Κ. Μητσοτάκης είναι να δοθεί 
η δυνατότητα στους βουλευτές να πάρουν τον λόγο στη συνεδρίαση 

της ΚΟ με σκοπό την εκτόνωση του κλίματος 

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Το Μαξίμου 
αναζητά βαλβίδα 

αποσυμπίεσης 



Σ
το υπουργείο Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης βρέθηκε χθες ο πρω-
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, με

αφορμή τη νέα, πέμπτη διαδοχική αύξηση
του κατώτατου μισθού, προκειμένου να κάνει
σύσκεψη με την πολιτική ηγεσία του υπουρ-
γείου, Νίκη Κεραμέως, αποσκοπώντας στην
περαιτέρω προτεραιοποίηση της αύξησης
του διαθέσιμου εισοδήματος των πολιτών. 

Σύμφωνα με πληροφορίες, συζητήθηκαν
οι κυβερνητικές πρωτοβουλίες στα εργασια-

κά και ασφαλιστικά ζητήμα-
τα, με τον κ. Μητσοτάκη να
αναφέρει πως «τίθεται σε
ισχύ η πέμπτη διαδοχική αύ-
ξηση του κατώτατου μισθού,
ο οποίος πια στη χώρα μας
φτάνει τα 880 ευρώ. Θέλω να
θυμίσω ότι τον παραλάβαμε
στα 650 ευρώ το 2019 και εί-

μαι πια απολύτως πεπεισμένος ότι θα τηρή-
σουμε τον προεκλογικό μας στόχο, ο κατώτα-
τος μισθός να είναι 950 ευρώ το 2027. Αποδί-
δω πολύ μεγάλη σημασία σε όλες τις πολιτι-
κές στήριξης του διαθέσιμου εισοδήματος. Ο
κατώτατος μισθός είναι μία από αυτές, καθώς
αφορά παραπάνω από 1,5 εκατομμύριο συμ-
πολίτες μας, εργαζόμενους στον ιδιωτικό το-
μέα, στον δημόσιο τομέα, αλλά και δικαιού-
χους επιδομάτων, επιδόματα τα οποία συμ-
παρασύρονται από την αύξηση του κατώτα-
του μισθού.

Οι βασικοί στόχοι του υπουργείου Εργα-
σίας επαφίονται σε δύο κεντρικού άξονες: ο
πρώτος αφορά τα εργασιακά και ο δεύτερος
τα ασφαλιστικά, για περισσότερες και καλύ-
τερα αμειβόμενες θέσεις εργασίας, ενίσχυση
των συλλογικών διαπραγματεύσεων, συνε-
χείς διευκολύνσεις και απλοποιήσεις στην
αγορά εργασίας, με επόμενο πολύ άμεσο βή-
μα τη θέση σε λειτουργία του Εργάνη ΙΙ». 

Επιπλέον, ο πρωθυπουργός τόνισε: «Θέλω
να τονίσω ότι η στήριξη του διαθέσιμου εισο-
δήματος των πολιτών περνά πρώτα και πάνω
από όλα από τη δυνατότητα που δίνουμε σε
συμπολίτες μας οι οποίοι ήταν άνεργοι να
βρουν μια σταθερή και καλά πληρωμένη
δουλειά. Η ανεργία το 2019 ξεπερνούσε το
17,5%, σήμερα έχει πέσει κάτω από το 9%.
Έχουμε δημιουργήσει 500.000 νέες θέσεις
εργασίας. Τρεις στους τέσσερις εργαζόμε-
νους είναι εργαζόμενοι πλήρους απασχόλη-
σης. Ο μέσος μισθός για τους εργαζόμενους
πλήρους απασχόλησης έχει ξεπεράσει τα
1.400 ευρώ». 

Στα μισά του δρόμου 
Ο πρωθυπουργός στάθηκε στη συνεκτική

και συνολική πολιτική στον τομέα της εργα-

σίας που ακολουθεί η κυβέρνηση, η οποία
δείχνει ήδη μετρήσιμα αποτελέσματα, αλλά
προφανώς «είμαστε ακόμα, δεν θα έλεγα στα
μισά του δρόμου, αλλά έχουμε πολύ δρόμο
ακόμα μπροστά μας για να μπορέσουμε να
προσελκύσουμε στην αγορά εργασίας περισ-
σότερες γυναίκες, περισσότερους νέους -εί-

μαστε ιδιαίτερα ικανοποιημένοι για τη μεί-
ωση της ανεργίας και στις γυναίκες και στους
νέους αλλά έχουμε δρόμο ακόμα μπροστά
μας-, να προσελκύσουμε περισσότερα άτομα
με αναπηρία, περισσότερους ηλικιωμένους
συμπολίτες μας. Θέλω να θυμίσω ότι η τολ-
μηρή μας πρωτοβουλία σχετικά με τη μη πε-

ρικοπή των συντάξεων στους συνταξιούχους
οι οποίοι εργάζονται και την αυτοτελή τους
φορολόγηση έχει οδηγήσει παραπάνω από
200.000 συνταξιούχους να εργάζονται νόμι-
μα και δηλωμένα, ένα εξαιρετικά επιτυχημέ-
νο μέτρο».

Κεραμέως: «Δεν λύνει προβλήματα,
μειώνει δυσκολίες»

Από την πλευρά της η υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
ανέφερε: «Η αύξηση αυτή αφορά πάνω από
1,6 εκατομμύριο πολίτες, δεν λύνει όλα τα
προβλήματα, μειώνει, όμως, δυσκολίες και
είναι ένα σημαντικό βήμα στην κατεύθυνση
του στόχου που έχει θέσει ο ίδιος ο πρωθυ-
πουργός για 950 ευρώ το 2027 και για 1.500
ευρώ μέσο μισθό επίσης το 2027. Κι όλο αυτό
εντάσσεται στη συνολική στρατηγική μας,
από τη μία να ενισχύουμε όσο μπορούμε το
διαθέσιμο εισόδημα των πολιτών και από την
άλλη συστηματικά να μειώνουμε φόρους,
βάρη, ασφαλιστικές εισφορές.

Αυτή η συνάντηση σήμερα γίνεται στο
ευρύτερο κλίμα της αγοράς εργασίας που
επικρατεί εν έτει 2025 στη χώρα μας, με τη
χαμηλότερη ανεργία της τελευταίας
17ετίας. Σήμερα που μιλάμε, η Ελλάδα έχει
χαμηλότερη ανεργία από τη Σουηδία, τη
Φινλανδία και την Ισπανία και έχουν δημι-
ουργηθεί περισσότερες από 500.000 νέες
θέσεις εργασίας». 

ΤΕΤΑΡΤΗ 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL 13 ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Πρεμιέρα για τον νέο κατώτατο μισθό 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Μητσοτάκης:«Προχωράμε 
στον νέο εξωδικαστικό μηχανισμό»

Με ανάρτησή του ο κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε και στα νέα ευνοϊκά μέτρα για τον
εξωδικαστικό μηχανισμό. «Ο εξωδικαστικός μηχανισμός για τη ρύθμιση οφειλών
προς τις τράπεζες και το Δημόσιο αποτέλεσε ένα μεγάλο στοίχημα για την κυβέρνη-
σή μας ήδη από το 2019, όταν δεκάδες χιλιάδες συμπολίτες μας ήταν εγκλωβισμένοι
σε κόκκινα δάνεια και ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις προς το Δημόσιο, χωρίς καμία
δυνατότητα μακροπρόθεσμης ρύθμισης και οικονομικής δραστηριότητας. Στόχος
μας ήταν να μπορέσουμε να δώσουμε στους συμπολίτες μας αυτούς τη δυνατότητα
να ανασάνουν από τα χρέη τους, ρυθμίζοντάς τα με έναν αυτοματοποιημένο και δί-
καιο τρόπο, ώστε να βάλουν σε μια τάξη τα οικονομικά τους και να πάρουν ξανά τη
ζωή τους στα χέρια τους», ανέφερε ο πρωθυπουργός και συνέχισε: «Με το κλείσιμο
του 1ου τριμήνου του 2025 το νούμερο αυτό διαμορφώθηκε ήδη σε 33.432 ρυθμίσεις
συνόλου οφειλών 10,9 δισ. ευρώ. Τι σημαίνει πρακτικά αυτό; Ότι σχεδόν 33,5 χιλιά-
δες δανειολήπτες πέτυχαν κούρεμα έως 30% στις οφειλές τους και νέα ρύθμιση για
την αποπληρωμή τους έως 26 χρόνια».

Επίσκεψη στο υπουργείο Εργασίας έκανε χθες 
ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης 
με αφορμή την 5η συνεχόμενη αύξηση 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας,
βουλευτής Α’ Πειραιώς & Νήσων

ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ

«Η αντιπολίτευση δήθεν κόπτεται 
για την αλήθεια και εργαλειοποιεί 

την τραγωδία των Τεμπών»

«

O
υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής
Προστασίας και βουλευτής Α’ Πειραιώς &
Νήσων Κώστας Κατσαφάδος μιλά στην «Po-

litical», λίγο μετά την ανάληψη των νέων καθηκόντων
του στο υπουργείο, σχετικά με τα ακραία καιρικά φαι-
νόμενα αλλά και την κρατική αρωγή, που συμπερι-
λαμβάνεται στον τομέα των αρμοδιοτήτων του. Πα-
ράλληλα, στρέφει τα βέλη του στην αντιπολίτευση, με
αφορμή την Προανακριτική και την απόφαση του
Χρήστου Τριαντόπουλου να ζητήσει την παραπομπή
του στον φυσικό δικαστή.

Ακραία καιρικά φαινόμενα με καταστροφικές συ-
νέπειες για τον άνθρωπο, την κοινωνία, το περι-
βάλλον και την οικονομία. Σας προβληματίζουν τα
γεγονότα;

Η κλιματική κρίση δεν είναι πλέον μια μελλοντική
απειλή. Είναι μια παρούσα πραγματικότητα που επη-
ρεάζει κάθε πτυχή της ζωής μας. Απαιτείται μια ολι-

στική προσέγγιση που περιλαμβάνει την
πρόληψη, την προετοιμασία, την αντί-
δραση και την αποκατάσταση. Η συνερ-
γασία με την Τοπική Αυτοδιοίκηση είναι
καθοριστική σε αυτήν την προσπάθεια,
καθώς οι δήμοι βρίσκονται στην πρώτη
γραμμή της αντιμετώπισης των επιπτώ-
σεων της κλιματικής αλλαγής. Η νέα
πραγματικότητα της κλιματικής κρίσης

επηρεάζει ολόκληρο τον πλανήτη και καθέναν από
εμάς ξεχωριστά. Οι επιπτώσεις της δεν γνωρίζουν σύ-
νορα και απαιτούν παγκόσμια συνεργασία και συντο-
νισμένη δράση. Είναι σημαντικό να αντιληφθούμε
όλοι τη διάσταση του προβλήματος. Και φυσικά είναι
απολύτως σημαντική η ενεργή συμμετοχή των πολι-
τών, οι οποίοι πρέπει να ενσωματώσουν μια κουλτού-
ρα πρόληψης και ετοιμότητας. Φυσικά φαινόμενα θα
υπάρχουν. Καταστροφές επίσης θα υπάρχουν. Κανείς
δεν μπορεί να τις αποτρέψει. Βλέπετε τι γίνεται σε
παγκόσμιο επίπεδο. Είναι χρέος μας όμως και ως Πο-
λιτεία αλλά και όλων των συναρμόδιων φορέων να
μειώσουμε όσο γίνεται τις καταστροφικές συνέπειες.

Η κλιματική αλλαγή είναι πλέον ορατή. Ποια είναι
η προτεραιότητα στα νέα σας καθήκοντα;

Προτεραιότητα αποτελεί η στήριξη των τοπικών κοι-
νωνιών που πλήττονται από φυσικές καταστροφές,
αναγνωρίζοντας τον κεντρικό ρόλο της στη διασφάλι-
ση της βιωσιμότητας και της ανθεκτικότητας του περι-
βάλλοντος. Όπως έχουμε αποδείξει στο παρελθόν,
όπου υπάρχει ανάγκη στηρίζουμε με περαιτέρω πό-
ρους και εκταμιεύσεις. Θέλουμε και συνεχίζουμε να
είμαστε κοντά στον πολίτη, στον παραγωγό, στον
αγρότη, στον επιχειρηματία. Νοιαζόμαστε και θέλω
να γνωρίζουν όλες και όλοι ότι κανείς δεν μένει απρο-
στάτευτος από το κράτος. Έχουμε πια μια εμπειρία,
περισσότερα μέσα, για το πώς μπορούμε να κινούμα-
στε πιο γρήγορα από ό,τι κινήθηκε η ελληνική Πολι-
τεία στο παρελθόν, ώστε να αντιμετωπίζουμε στο μέλ-
λον τις φυσικές καταστροφές με δυο βασικά χαρα-

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Οφείλουμε και πρέπει 
το δημόσιο χρήμα 

να το κατανείμουμε σε εκείνους
που πραγματικά έχουν ανάγκη
για να καλύψουν τις ανάγκες

τους. Ο τομέας «κρατική αρωγή»
απλώνεται σε όλους 

τους πολίτες, σε όλες 
τις υπηρεσίες, σε όλους 

τους δήμους, πρόκειται για 
μια συνολική προσπάθεια



κτηριστικά, την άμεση καταγραφή των επιπτώσεων και
την απόδοση αποζημιώσεων με ταχύτητα. Δυστυχώς,
οι συνθήκες γίνονται όλο και δυσκολότερες. Κάθε φο-
ρά, εμείς πρέπει να κινηθούμε πιο γρήγορα για να μπο-
ρέσουμε να καλύψουμε όλους τους συμπολίτες μας οι
οποίοι επλήγησαν, αλλά πρέπει να γνωρίζετε ότι είναι
μια διαδικασία πρωτοφανούς πολυπλοκότητας, επειδή
κάθε υπόθεση έχει τα δικά της ξεχωριστά χαρακτηρι-
στικά. Η συνεχής εκπαίδευση και η επαγγελματική κα-
τάρτιση των στελεχών μας είναι απαραίτητες για την
αποτελεσματική διαχείριση κρίσεων. Επιπλέον, η ενί-
σχυση της συνεργασίας μεταξύ των διάφορων φορέων
είναι ζωτικής σημασίας για την αποτελεσματική αντι-
μετώπιση και αποκατάσταση των καταστροφών. Η
αξιοποίηση των νέων τεχνολογιών, η ανάπτυξη εφαρ-
μογών και η αξιοποίηση δεδομένων σε πραγματικό
χρόνο μπορούν να βελτιώσουν την αποτελεσματικότη-
τα των δράσεών μας.

Κρατική αρωγή και πληγέντες. Μια υπόθεση με
πολλά μέτωπα;

Στον τομέα της κρατικής αρωγής έχουν γίνει πολλά.
Ενδεικτικά για τον «Daniel» θα σας πω ότι μέχρι σήμε-
ρα έχουν δοθεί από το υπουργείο πάνω από 404 εκα-
τομμύρια ευρώ στους πολίτες για οικοσκευές, σε επι-
χειρήσεις. Τα 184 εκατομμύρια ευρώ ήταν στην πρώτη
ανταπόκριση, αρωγή, και τα υπόλοιπα 220 εκατομμύ-
ρια ευρώ δόθηκαν μετά, στο στάδιο της ανακατα-
σκευής, κατασκευής κτηρίων. Θα πρέπει να ξεκαθαρί-
σουμε ότι ο χρόνος και ο τρόπος αντίδρασης/ανταπό-
κρισης του κράτους δεν έχει καμία σχέση με τους αντί-
στοιχους χρόνους του παρελθόντος. Δεν πρέπει να ξε-
χνάμε όμως ότι η ανταπόκριση, η αρωγή, στηρίζεται
στο δημόσιο χρήμα. Έχουμε ευθύνη. Οφείλουμε και
πρέπει το δημόσιο χρήμα να το κατανείμουμε σε εκεί-
νους που πραγματικά έχουν ανάγκη, για να καλύψουν
τις ανάγκες τους. Ο τομέας «κρατική αρωγή» απλώνε-
ται σε όλους τους πολίτες, σε όλες τις υπηρεσίες, σε
όλους τους δήμους, πρόκειται για μια συνολική προ-
σπάθεια. Για να μπορέσει να αποζημιωθεί ένας πολί-
της, πρέπει να έχει μια στενή συνεργασία με τον δήμο,
να υπάρχει στενή συνεργασία με τον ίδιο τον πολίτη για
τα έγγραφα που οφείλει να προσκομίσει και φυσικά
στενή συνεργασία με τους μηχανικούς. Δυστυχώς, πα-
ρατηρούνται καθυστερήσεις, οι οποίες δεν είναι ευθύ-
νη της υπηρεσίας, έχουν να κάνουν με ελλιπείς φακέ-
λους, με ασάφειες στο ιδιοκτησιακό καθεστώς. Για
πρώτη φορά πιστεύω ότι διαμορφώνεται στη χώρα μια
ευρύτερη συλλογική συνείδηση ότι η αντιμετώπιση
αυτών των προκλήσεων δεν μπορεί να αφορά μόνο και
αποκλειστικά το κράτος.

Η αντιπολίτευση σας κατηγορεί στην υπόθεση του
Χρήστου Τριαντόπουλου για κατάλυση του Συντάγ-
ματος. Τι απαντάτε;

Ο κ. Τριαντόπουλος, παρά το ότι δηλώνει με κάθε τρόπο
αθώος, ζητεί να πάει στους τακτικούς δικαστές, για να
μη μείνει καμία σκιά ή υπόνοια συγκάλυψης, να μην

κηλιδώνεται το όνομά του. Αίτημα απολύτως θεμιτό λο-
γικά, νομικά και πολιτικά. Επιπλέον, συγχρονίζεται με
το αίτημα της κοινωνίας να λάμψει η αλήθεια στην εθνι-
κή τραγωδία των Τεμπών. Επιπλέον, έρχεται να πράξει
αυτό που ζητούσαν και τα κόμματα της αντιπολίτευσης.
Προφανώς η απόφαση του κ. Τριαντόπουλου τους χα-
λάει το «βολικό» αφήγημα των κομμάτων, που δήθεν
κόπτονται για την αλήθεια, αλλά στην ουσία το μόνο που
κάνουν είναι να εργαλειοποιούν μια τραγωδία. Το αίτη-

μα Τριαντόπουλου για άμεση παραπομπή του στο Δικα-
στικό Συμβούλιο είναι σύμφωνο με το Σύνταγμα, εγ-
γυάται την πλήρη διερεύνηση της τραγωδίας των Τεμ-
πών από ανώτατους δικαστικούς, χωρίς κομματικές
αντιπαραθέσεις, και βασίζεται στην εισαγγελική διάτα-
ξη την οποία επικαλέστηκαν το ίδιο το ΠΑΣΟΚ και άλλα
κόμματα της αντιπολίτευσης για τη συγκρότηση της
Προανακριτικής Επιτροπής. Δεν μπορεί να θεωρηθεί
ότι είναι στημένο το δικαστήριο ή ότι είναι στημένο το
πενταμελές Συμβούλιο που προβλέπει ο νόμος. Η κλή-
ρωση γίνεται στη Βουλή ενώπιον της Βουλής. 

Πώς χαρακτηρίζετε τις γεωπολιτικές προκλήσεις
και τις σχέσεις Ελλάδας - ΗΠΑ;

Οι σχέσεις μας με τις ΗΠΑ είναι αυτοτελείς. Ο στρατη-
γικός ρόλος της χώρας μας στη Νοτιοανατολική Μεσό-
γειο έχει αναδειχτεί αποτελεσματικά και έχει αναγνω-
ριστεί τόσο στην ΕΕ όσο και υπερατλαντικά και όχι μό-
νο. Ως προς τα εξοπλιστικά, η Ελλάδα ακολουθεί το δι-
κό της πρόγραμμα, βρίσκεται ήδη στη διαδικασία από-
κτησης μαχητικών F-35 5ης γενιάς και είναι σταθερή η
ελληνική θέση ότι κανένας εξοπλισμός που αποδίδεται
σε οποιαδήποτε χώρα δεν μπορεί να χρησιμοποιηθεί
εις βάρος συμμάχου χώρας. Αυτά είναι λυμένα από το
ΝΑΤΟ. Άλλωστε, η Λευκή Βίβλος, το σχέδιο, δηλαδή,
της ΕΕ για την ενίσχυση της αμυντικής της θωράκισης
και αυτονομίας, συμπεριλαμβάνει πάγιες ελληνικές
θέσεις, οι οποίες θα γίνουν πια πολιτικές της Ένωσης.
Η αμυντική θωράκιση της Ευρώπης εξαρτάται από
εμάς τους ίδιους και η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη
γραμμή των σχετικών πρωτοβουλιών.
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Ως προς τα εξοπλιστικά, η Ελλάδα ακολουθεί το δικό της πρόγραμμα, βρίσκεται
ήδη στη διαδικασία απόκτησης μαχητικών F-35 5ης γενιάς και είναι σταθερή 
η ελληνική θέση ότι κανένας εξοπλισμός που αποδίδεται σε οποιαδήποτε 
χώρα δεν μπορεί να χρησιμοποιηθεί εις βάρος συμμάχου χώρας. 
Η αμυντική θωράκιση της Ευρώπης εξαρτάται από εμάς τους ίδιους 
και η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη γραμμή των σχετικών πρωτοβουλιών

«

Προτεραιότητα αποτελεί η στήριξη 
των τοπικών κοινωνιών που πλήττονται 
από φυσικές καταστροφές. Όπου υπάρχει
ανάγκη στηρίζουμε με περαιτέρω πόρους 
και εκταμιεύσεις. Θα συνεχίσουμε να είμαστε
κοντά στον πολίτη, στον παραγωγό, στον αγρότη,
στον επιχειρηματία. Νοιαζόμαστε και κανείς 
δεν μένει απροστάτευτος από το κράτος

«
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Τ
ο υπουργείο Δικαιοσύνης με μια σει-
ρά από διατάξεις, οι οποίες περιλαμ-
βάνονται στο νομοσχέδιο για τη δικα-

στική μέριμνα, παρεμβαίνει σε ζητήματα που
κυριαρχούν στην κοινή γνώμη και έχουν βά-

λει φωτιά στο πολιτικό σκη-
νικό, όπως η παραγραφή
αδικημάτων πολιτικών
προσώπων στην υπόθεση
των Τεμπών, η πρόσφατη
απελευθέρωση κατηγο-
ρουμένων για το κύκλωμα

διαφθοράς στην Πολεοδο-
μία της Ρόδου, αλλά και η

δυνατότητα ομοφυλόφιλων ανδρών να διεκ-
δικούν παιδί μέσω παρένθετης μητέρας. 

1. Τέλος τα σενάρια 
παραγραφής για τα Τέμπη

Ο υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρί-
δης βάζει τέλος στα σενάρια, που διακινούν-
ται τις τελευταίες εβδομάδες, αναφορικά με
τον κίνδυνο παραγραφής ή εξάλειψης του
αξιοποίνου αδικημάτων, τα οποία μπορεί να
έχουν τελεστεί από πολιτικά πρόσωπα, στην
υπόθεση των Τεμπών. 

Με διάταξη «προκειμένου να μην υπάρχει
καμία αμφιβολία για το ζήτημα της αποσβε-
στικής προθεσμίας για την ποινική ευθύνη
των υπουργών» απαλείφεται η σχετική δια-
τύπωση από τον σχετικό εκτελεστικό νόμο.
Χαρακτηριστικά, όπως επισήμανε ο υπουρ-
γός σε συνέντευξη Τύπου: «Θέλω να σταμα-
τήσει κάθε συζήτηση, η οποία ενώ δεν έχει
σχέση με τη νομική επιστήμη, παρ’ όλα αυτά
υπάρχει στη δημόσια σφαίρα και επομένως
καταργείται ρητά η πρόβλεψη στον εφαρμο-
στικό νόμο του 2003».

Στο επίκεντρο της σεναριολογίας βρίσκε-
ται κυρίως ο πρώην υπουργός Χρήστος
Τριαντόπουλος, για τον οποίο έχει κινηθεί η
σχετική διαδικασία από τη Βουλή και ο ίδιος
έχει ζητήσει η υπόθεσή του να διαβιβαστεί
στον φυσικό δικαστή. 

Ο κ. Φλωρίδης επισήμανε ότι με την ανα-
θεώρηση του Συντάγματος το 2019 η παρα-
γραφή υπουργικών αδικημάτων γίνεται στον
ίδιο χρόνο όπως για κάθε Έλληνα πολίτη,
άρα ουδέποτε υπήρξε ζήτημα για τη συγκε-
κριμένη υπόθεση. Ωστόσο, όπως επισήμανε,
ακόμα και αν κάποιος δεχτεί ότι ένας εφαρ-
μοστικός νόμος μπορεί να υπερισχύει του
Συντάγματος, τότε η αποσβεστική προθε-
σμία είναι στις 3 Οκτωβρίου, άρα όλες οι δια-
δικασίες κινούνται εντός χρονικού πλαισίου
του νόμου. Επανέλαβε, ωστόσο, ότι ούτε με-
τά τις 3 Οκτωβρίου εκτιμά πως θα υπάρξει
οποιοδήποτε ζήτημα.

2. Για τα ομόφυλα ζευγάρια
Το υπουργείο Δικαιοσύνης, μετά από αν-

τικρουόμενες δικαστικές αποφάσεις, λύνει
το ζήτημα της τεκνοθεσίας μέσω παρένθε-

της μητέρας για ομοφυλόφιλους ή μοναχι-
κούς άνδρες. Στη διάταξη ξεκαθαρίζεται ότι
δεν συνιστά ιατρική αδυναμία κυοφορίας η
αδυναμία αυτή λόγω φύλου. Όπως είπε χα-
ρακτηριστικά ο υπουργός, η συγκεκριμένη
διάταξη επισημαίνει το αυτονόητο. Δηλαδή,
ότι ο άνδρας δεν μπορεί να κυοφορήσει και
αυτό δεν αποτελεί ιατρική αδυναμία, που να
του επιτρέπει την ιατρικώς υποβοηθούμενη
αναπαραγωγή, μέσω παρένθετης μητέρας. 

3. Καταπολέμηση 
της εγκληματικότητας

Με δύο διατάξεις, το υπουργείο Δικαιο-
σύνης επιχειρεί να αντιμετωπίσει συγκεκρι-
μένες υποθέσεις που προκάλεσαν αντιδρά-
σεις, όπως η απόφαση ανακριτή και εισαγ-
γελέα στη Ρόδο να αφήσουν ελεύθερους
τους κατηγορούμενους για εμπλοκή στο κύ-
κλωμα της Πολεοδομίας του νησιού. 

Η πρόεδρος του Αρείου Πάγου διέταξε
πειθαρχική έρευνα κατά των συγκεκριμέ-
νων δικαστικών λειτουργών, όπως είχε κά-
νει και στο παρελθόν, όταν είχε αφεθεί ελεύ-
θερος ο ποινικολόγος Απόστολος Λύτρας,
μετά την απολογία του για την κατηγορία της
βαριάς σκοπούμενης σωματικής βλάβης
εναντίον της συζύγου του. 

Πλέον, με τη νέα διάταξη, ο εισαγγελέας
Εφετών θα έχει αυτεπαγγέλτως το δικαίωμα
να αμφισβητήσει την κρίση ανακριτή και ει-
σαγγελέα και να προσφύγει στο αρμόδιο δι-
καστικό συμβούλιο ζητώντας επανεξέταση
είτε της απελευθέρωσης κατηγορουμένων
με όρους, είτε της προφυλάκισής τους. Με
άλλη διάταξη προβλέπεται η άμεση δημο-
σιοποίηση των στοιχείων ταυτότητας κατα-
ζητούμενου δράστη κακουργήματος βίας, ο
οποίος κρίνεται επικίνδυνος για τη δημόσια
τάξη και ασφάλεια. 

4. Δικαστική μέριμνα 
για τους αδύναμους

Οι παραπάνω διατάξεις περιλαμβάνονται
στο νομοσχέδιο για την εισαγωγή της δικα-
στικής μέριμνας και της υποστηριζόμενης
λήψης αποφάσεων για αδύναμα πρόσωπα,
τα οποία τίθενται σε καθεστώς δικαστικής
συμπαράστασης. 

Στόχος του νομοσχεδίου είναι ο εκσυγ-
χρονισμός του θεσμού για τα πρόσωπα που
κρίνονται ανίκανα για κάθε δικαιοπραξία και
πρέπει να μπουν σε καθεστώς δικαστικής
μέριμνας, χωρίς να επωμίζονται τα ίδια ή η
οικογένειά τους το κόστος, να δίνεται δυνα-
τότητα επανεξέτασης σε εύλογο χρονικό
διάστημα, όταν εκλείπουν οι λόγοι ένταξης
στο συγκεκριμένο καθεστώς, να γίνονται
σεβαστά και να διασφαλίζονται πλήρως τα
δικαιώματα των συγκεκριμένων προσώπων,
με εγγυήσεις ότι δεν θα υφίστανται κατα-
χρηστικές συμπεριφορές σε βάρος της
ζωής και της περιουσίας τους. 

Με 4 σημαντικές 
αλλαγές 

το νομοσχέδιο 
Φλωρίδη

Στο σχέδιο νόμου που φέρνει το υπουργείο Δικαιοσύνης
περιλαμβάνονται διατάξεις για μια σειρά «καυτών» ζητημάτων 

που κυριαρχούν στην κοινή γνώμη

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα
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Ο
υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος
Δένδιας ξεκαθάρισε ότι δεν προ-
κύπτει καμία συσχέτιση ανάμεσα

στην τραγωδία των Τεμπών και τη μεταφο-
ρά αμυντικού υλικού ή καυσίμων των Ενό-
πλων Δυνάμεων ή του ΝΑΤΟ από την εμ-
πορική αμαξοστοιχία που συγκρούστηκε

με την επιβατική και στοίχι-
σε τη ζωή σε 57 συνανθρώ-
πους μας.

Ο Νίκος Δένδιας σε έγ-
γραφό του που διαβιβάστη-
κε στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο, απαντώντας σε ερώτη-
ση τριών βουλευτών του
ΚΚΕ «για τη μεταφορά εύ-

φλεκτων, επικίνδυνων υλικών σε υποδο-
μές και στις αεροπορικές στρατιωτικές
εγκαταστάσεις στη Λάρισα, κοντά στον οι-
κιστικό ιστό της πόλης», ανέφερε πως
«ουδεμία μεταφορά στρατιωτικού υλικού
πραγματοποιήθηκε στο σιδηροδρομικό
δίκτυο της χώρας μας για λογαριασμό των
Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) ή κρατών-μελών
του ΝΑΤΟ κατά τους μήνες Ιανουάριο και
Φεβρουάριο 2023».

«Τηρούνται όλα
τα μέτρα ασφαλείας»

Υποστήριξε επίσης πως η παρουσία στε-
λεχών της Πολεμικής Αεροπορίας στον τό-
πο του σιδηροδρομικού δυστυχήματος στα
Τέμπη αφορούσε το γεγονός ότι στέλεχος
και σύζυγος άλλου στελέχους των Ενό-
πλων Δυνάμεων μετέβαιναν στην επιβατι-
κή αμαξοστοιχία.

Στο έγγραφο επισημαίνεται ακόμη ότι το
είδος καυσίμου που χορηγείται στα μη
επανδρωμένα αεροσκάφη των ΗΠΑ που
βρίσκονται στην Αεροπορική Βάση της Λά-
ρισας είναι το JP-8, το οποίο είναι ο ίδιος
τύπος αεροπορικού καυσίμου που χρησι-
μοποιούν τα ιπτάμενα μέσα της Πολεμικής
Αεροπορίας και μεταφέρεται στην Αερο-
πορική Βάση της Λάρισας μέσω του συστή-
ματος Διακίνησης Αγωγού Καυσίμου της
Πολεμικής Αεροπορίας.

«Τα εν λόγω αεροσκάφη εφοδιάζονται
με καύσιμο JP-8 με τη χρήση ειδικών βυ-

τιοφόρων οχημάτων μεταφοράς και ανε-
φοδιασμού καυσίμων από το απόθεμα της
Πολεμικής Αεροπορίας», τονίζει ο υπουρ-
γός Εθνικής Άμυνας και σημειώνει ότι
«κατά την εκτέλεση της εν λόγω διαδικα-
σίας τηρούνται όλα τα προβλεπόμενα στα
θεσμικά κείμενα μέτρα ασφαλείας».

«Συνδρομή και συνεργασία
των Ενόπλων Δυνάμεων»

Την ίδια στιγμή, ο υπουργός Εθνικής
Άμυνας απάντησε εγγράφως και σε ερώτη-
ση του Κυριάκου Βελόπουλου αναφορι-
κώς με τη «μετάβαση στελεχών της Πολε-
μικής Αεροπορίας στον χώρο όπου τελέ-
στηκε η εγκληματική σύγκρουση τρένων
στα Τέμπη», εξηγώντας πως

«ο τότε αρχηγός Τακτικής Αεροπορίας
ήταν επιφορτισμένος με τα καθήκοντα
ανώτατου διοικητή Φρουράς Λάρισας. Ως
εκ τούτου, στελέχη που υπηρετούσαν στη
φρουρά, σε θέσεις σχετικές με θέματα
Πολιτικής Προστασίας, μετέβησαν στον
τόπο του δυστυχήματος περίπου στις 10
πμ την 1η/3/2023, στο πλαίσιο συνδρομής
και συνεργασίας των Ενόπλων Δυνάμεων
(ΕΔ) με τις περιφερειακές και τοπικές
υπηρεσίες σύμφωνα με το άρθρο 4 του
π.δ. 84/2009 (Α΄ 108), και κυρίως με σκο-
πό να ενημερωθούν για την κατάσταση της
υγείας ενός στελέχους και της συζύγου
άλλου στελέχους, που επέβαιναν στην
αμαξοστοιχία. Εκεί παρέμειναν και επιμε-
λήθηκαν την τοποθέτηση πέντε σκηνών
από τις ΕΔ (για δημοσιογράφους κ.ά.) και
αποχώρησαν περί τις 3 μμ, αφού επιβε-
βαιώθηκε ότι δεν απαιτείτο πλέον η πα-
ρουσία τους».

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Ο υπουργός Εθνικής Άμυνας
διέψευσε τα σενάρια και 
ξεκαθάρισε ότι τον Ιανουάριο και
τον Φεβρουάριο του 2023 δεν
πραγματοποιήθηκε μεταφορά 
στρατιωτικού υλικού 
στο σιδηροδρομικό δίκτυο 

ΔΕΝΔΙΑΣ ΓΙΑ ΤΕΜΠΗ:

«Δεν υπήρχε νατοϊκό 
υλικό ή καύσιμα των 
Ενόπλων Δυνάμεων 
στo εμπορικό τρένο»
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Τίποτα λιγότερο από τον έλεγχο του κόμματος δεν «πα-
ζαρεύει» ο Παύλος Πολάκης, ο οποίος στη συνεδρίαση της
Κεντρικής Επιτροπής, εκτός από την πλατφόρμα, έβαλε και
μια σειρά ακόμη διαφωνιών σχετικά με τη στελέχωση της
Κουμουνδούρου, βάζοντάς τα όχι μόνο με τον Σωκράτη
Φάμελλο αλλά συνολικά με τους «87» και την κυριαρχία
τους στο κόμμα, έχοντας για σύμμαχο τις δημοσκοπήσεις
και τα πενιχρά ποσοστά που καταγράφει το άλλοτε κυβερ-
νητικό κόμμα.

Το ζήτημα άλλωστε είναι υπαρξιακό για τον βουλευτή Χανίων,
ο οποίος βλέπει τη θέση του στη Βουλή να τίθεται εν αμφιβόλω.
Είναι δεδομένο ότι ο «αψύς» θα χρειαστεί να αλλάξει περιφέ-
ρεια, καθώς εξαιτίας του εκλογικού νόμου ο ΣΥΡΙΖΑ δεν αναμέ-
νεται να εκλέξει βουλευτή στα Χανιά.

Ακόμα όμως και αν μεταφερθεί -όπως είναι λογικό- σε περι-
φέρεια της Αττικής, θα βρει μπροστά του αρκετούς άλλους που
έχουν και την εμπειρία της περιφέρειας.

Για όποιον είχε «αυτιά» λοιπόν, από τον Νοέμβριο κιόλας και
τη διαδικασία της εκλογής νέου προέδρου στην Κουμουνδού-
ρου, παρά το γεγονός ότι ο Παύλος Πολάκης έκανε πίσω ώστε να
μην υπάρξει δεύτερη ψηφοφορία αναγνωρίζοντας τη νίκη του
Σωκράτη Φάμελλου, ήταν καθαρό πως το 43,5% που έλαβε του
δημιούργησε νέες απαιτήσεις. 

«Έχω το μισό κόμμα»
Ο βουλευτής Χανίων έλεγε παντού «έχω το μισό κόμμα». Με

βάση αυτό, απαίτησε τόσο τη συμπερίληψη «δικών του στελε-
χών» στα όργανα όσο και τη θέση του αντιπροέδρου του κόμμα-
τος για τον εαυτό του. Και εφόσον κανένα από τα δύο αιτήματα
δεν ικανοποιήθηκε, πέρασε στην αντεπίθεση. Ο Πολάκης ήθελε
πρακτικά ένα κόμμα με τις δικές του θέσεις, τα δικά του στελέχη
στα κρίσιμα πόστα και έναν αχυράνθρωπο στο πρόσωπο του
Σωκράτη Φάμελλου και αφού δεν το πέτυχε, ήρθε η ώρα για
επίθεση στον πρόεδρο του κόμματος. Στο παρελθόν άλλωστε
δεν έχει διστάσει να το κάνει στον Αλέξη Τσίπρα. 

Το αίτημα για την αντιπροεδρία έχει φύγει από το τραπέζι, ο
«λοχαγός» του, ο Μάρκος Χατζησάββας, παραιτήθηκε από

το Οργανωτικό του κόμματος -όπως και οι συνεργάτες
των Παππά και Σπίρτζη- ενώ ο βουλευτής δυναμιτίζει
σταθερά και κάθε προσπάθεια συνεννόησης με τη
Νέα Αριστερά (και δευτερευόντως με το ΠΑΣΟΚ).

Άλλωστε, αυτό το νόημα είχε και η παρέμβασή του
στην Κεντρική Επιτροπή κατά της Νέας Αριστεράς. Ξε-

καθάρισε ότι τους δέχεται αν γυρίσουν κατά μόνας και χωρίς
απαιτήσεις, ζητώντας «συγγνώμη για το ατόπημά τους» και όχι σε
μπλοκ έχοντας πρώτα διαπραγματευτεί θέσεις στην ηγεσία του
κόμματος. Αυτό που φοβάται ο βουλευτής Χανίων είναι πως η επι-
στροφή της Νέας Αριστεράς, η οποία σε αντίθεση με τον «μεγαλύ-
τερο» ΣΥΡΙΖΑ έχει κάποιες οργανωτικές δυνατότητες, θα μπορού-
σε να υποβαθμίσει και πάλι τη θέση του εντός του κόμματος.

Στο πλευρό του, με τις ίδιες πάνω κάτω ανησυχίες, έχει τεθεί
και ο Νίκος Παππάς, ο οποίος έχει υπάρξει στην πραγματικότη-
τα άνθρωπος όλων των προέδρων. Υπήρξε το «δεξί χέρι» του
Τσίπρα, ήταν υποψήφιος απέναντι στον Κασσελάκη, αλλά στη
συνέχεια του χάρισε τη νίκη στον β’ γύρο παίρνοντας το μέρος
του και όταν είδε ότι το «καράβι βουλιάζει» πήδηξε από αυτό
συντασσόμενος με τους «87» στην προσπάθεια καθαίρεσης και
αποκλεισμού του Στέφανου Κασσελάκη.

Το μπλόκο Πολάκη - Παππά θέλει να... φάει τον Φάμελλο

Α
πό τον Μάιο του 2024 κρατά το φλερτ του Στέφανου Κασσε-
λάκη στη Ζωή Κωνσταντοπούλου, με την τελευταία πάντως
να παραμένει ανένδοτη απέναντί του, «αποκρούοντας» όλες

τις μέχρι σήμερα «επιθέσεις φιλίας» του πρώην προέδρου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Τότε ο Στέφανος Κασσελάκης ήταν ακόμη επικεφαλής του κόμ-
ματος της αξιωματικής αντιπολίτευσης και η Ζωή Κωνσταντοπούλου
η πρόεδρος μιας μικρής κοινοβουλευτικής ομάδας.

Σχεδόν έναν χρόνο αργότερα τα πράγματα έχουν αλλάξει εντελώς.
Ο εξ Αμερικής ορμώμενος επιχειρηματίας πλέον
είναι πρόεδρος του Κινήματος Δημοκρατίας, το
οποίο οριακά ξεπερνά δημοσκοπικά τη Νέα Αρι-
στερά, ενώ η Ζωή Κωνσταντοπούλου έχει εκτοξευ-
θεί διεκδικώντας ακόμα και ρόλο… αξιωματικής
αντιπολίτευσης.

Επίθεση φιλίας
Τότε λοιπόν ως πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ο Στέφανος

Κασσελάκης έλεγε: «Σέβομαι την κοινοβουλευτική
της ομάδα πάρα πολύ και την κυρία Κωνσταντοπούλου, η οποία έχει
εκπροσωπήσει τις οικογένειες των θυμάτων των Τεμπών πολύ καλά.
Πραγματικά έχει κάνει πολύ καλές εμφανίσεις και προς τιμήν της
αφιερώνει πάρα πολύ χρόνο στο κοινοβουλευτικό έργο», ενώ είχε
εκφράσει την πρόθεση να συνεργαστεί μαζί της.

Η θεωρητική και μονομερής προσέγγιση εξυπηρετούσε πάντως
και έναν άλλον σκοπό, αυτόν της αποδόμησης του Αλέξη Τσίπρα που
ήθελε να πετύχει ο Στέφανος Κασσελάκης, με τη Ζωή Κωνσταντο-
πούλου να εκφράζεται με τους χειρότερους δυνατούς όρους για τον
πρώην πρωθυπουργό. Από την πλευρά της πάντως η πρόεδρος της
Πλεύσης Ελευθερίας έχει χαρακτηρίσει τον Στέφανο Κασσελάκη
από «golden boy» μέχρι «τουρίστα».

Αυτό δεν πτοεί τον πρόεδρο του Κινήματος Δημοκρατίας, ο οποί-
ος θα μπορούσε να αντιμετωπίζει την Πλεύση Ελευθερίας και την
εκρηκτική της δημοσκοπική άνοδο σαν ένα όχημα για να ξαναμπεί
στο πολιτικό παιχνίδι από το οποίο βρίσκεται με το ένα πόδι εκτός.
Μοιάζει πάντως σχεδόν απίθανο η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας να δεχόταν άλλη ισχυρή προσωπικότητα εντός ή πέριξ του
κόμματός της.

Ο Κασσελάκης
ψάχνει το...

φιλί της Ζωής
του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Τι επιδιώκει 
ο πρόεδρος
του Κινήματος
Δημοκρατίας
με το φλερτ
διαρκείας
στην αρχηγό
της Πλεύσης
Ελευθερίας
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«Υ
πό γωνία» κοιτάνε τις τελευταίες
μέρες ο ένας τον άλλον στο ΠΑ-
ΣΟΚ, καθώς τα εσωκομματικά

χαρακώματα Ανδρουλάκη - Δούκα έχουν
και πάλι επανδρωθεί μετά την παραπομπή
της Κατερίνας Μπατζελή στην Επιτροπή

Δεοντολογίας (ΕΔΕΚΑΠ)
εξαιτίας δηλώσεων της
πρώην υπουργού που θεω-
ρήθηκαν «εκτός γραμμής». 

Το έμπειρο στέλεχος του
ΠΑΣΟΚ με έναν ελιγμό της
τελευταίας στιγμής θέλησε
να συντηρήσει το θέμα της
στην επικαιρότητα και «να

πάει το ντέρμπι στις καθυστερήσεις», αφού
η συνεδρίαση της ΕΔΕΚΑΠ έχει προγραμ-
ματιστεί για σήμερα το απόγευμα. 

Στο πλαίσιο αυτό, η Κατερίνα Μπατζελή
απέστειλε επιστολή στη Επιτροπή Δεοντο-
λογίας. Σύμφωνα με πληροφορίες, αφού
κάνει αναφορά στην τηλεφωνική επικοι-
νωνία που είχε την περασμένη Πέμπτη με
τον γραμματέα του κόμματος, ο οποίος της
ζήτησε ενημέρωση για την επίμαχη τοπο-
θέτησή της στο Blue Sky, σημειώνει ότι κα-
τά τη διάρκεια αυτής της συνομιλίας της με
τον Ανδρέα Σπυρόπουλο δεν τέθηκε ζήτη-
μα πειθαρχικής διαδικασίας εις βάρος της. 

Στη συνέχεια της επιστολής, η κυρία
Μπατζελή υποστηρίζει ότι ενημερώθηκε
για την παραπομπή της στην ΕΔΕΚΑΠ από
την ανακοίνωση του Γραφείου Τύπου του
ΠΑΣΟΚ το μεσημέρι του Σαββάτου και ότι
στην επικοινωνία της με την πρόεδρο του
«Πειθαρχικού», Νανά Βρυώνη, πληροφο-
ρήθηκε για την πειθαρχική συνεδρίαση της
Τετάρτης. Ζητά να της γνωστοποιηθεί ποιος
κατέθεσε το αίτημα της εις βάρος της πει-
θαρχικής διαδικασίας, αν είναι αιτιολογη-
μένο και ποιο ακριβώς το περιεχόμενο αυ-
τού, γνωστοποιώντας δηλαδή το σχετικό
έγγραφο. 

Τρία ερωτήματα από 
την πρώην υπουργό

Σε άλλο σημείο της επιστολής κάνει ανα-
φορά στο άρθρο 4 του κανονισμού και ζη-
τεί να λάβει γνώση εγγράφως «α) αν πράγ-
ματι ορίστηκε και ποιος εισηγητής για την
υπόθεσή μου, β) ποιο το υλικό που συγκέν-
τρωσε και γ) ποιο το περιεχόμενο της εισή-
γησης - αιτιολογημένης πρότασής του, του
οποίου ζητώ να λάβω αντίγραφο». Μάλιστα
θέτει το ερώτημα αν επιβεβαιώνεται ότι η
πειθαρχική διαδικασία δεν έχει εκκινήσει
ακόμη εις βάρος της, αφού προϋποθέτει
απόφαση της ΕΔΕΚΑΠ για την εκκίνησή
της και έγγραφη κλήση με συγκεκριμένο
περιεχόμενο και διαδικασία.

Το κλίμα που έχει δημιουργηθεί τα τε-
λευταία εικοσιτετράωρα στο ΠΑΣΟΚ είναι
εμφυλιοπολεμικό. Τυχόν διαγραφή της

Κατερίνας Μπατζελή θα πρέπει να θεωρεί-
ται δεδομένο ότι θα προκαλέσει μεγάλες
εντάσεις στο εσωτερικό του κόμματος, με
ορισμένους να κάνουν λόγο ακόμη και για
ανεξέλεγκτες διαστάσεις. 

Έως τώρα κυριαρχούν δύο τάσεις. Από
τη μια είναι η πλευρά που υποστηρίζει ότι
μετά τη μεγάλη διάσταση που έχει λάβει το
γεγονός, η διαγραφή της Μπατζελή είναι
μονόδρομος, ώστε να μη δείξει πισωγυρί-
σματα και ανοίξει η όρεξη για μεγαλύτερες
παραφωνίες. Η άλλη τάση προκρίνει την
επιλογή μιας «αυστηρής επίπληξης» που
θα λειτουργήσει και ως «οδηγός κομματι-
κής συμπεριφοράς», καθώς εκτιμούν ότι
στη δεδομένη συγκυρία ο θόρυβος που θα
προκληθεί από μια διαγραφή στελέχους
που πρόσκειται στην «πλευρά Δούκα» θα
επαναφέρει την εσωστρέφεια και θα ενερ-
γοποιήσει αχρείαστες εσωκομματικές εν-
τάσεις που μόνο κακό θα κάνουν στην έξω-
θεν μαρτυρία του κόμματος.

Στον δημόσιο λόγο τους, στελέχη του
κόμματος επιχειρούν να αποκλιμακώσουν
την ένταση.

«Θα μας βγάλει πιο ενωμένους, πιο δυ-
νατούς και με πιο καθαρή φωνή προς τα
έξω. Δεν είμαι εδώ, νομίζω ότι όλα τα στε-
λέχη του ΠΑΣΟΚ αυτό οφείλουν να κάνουν,
για να ρίξω λάδι στη φωτιά. Υπάρχουν χι-
λιάδες προβλήματα εκεί έξω και εκεί πρέ-
πει να ρίξουμε το βάρος μας», εκτίμησε ο
κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΠΑ-

ΣΟΚ Παύλος Χρηστίδης αναφορικά με τη
σημερινή συνεδρίαση του «πράσινου πει-
θαρχικού». 

Ωστόσο, πρόσθεσε με νόημα: «Πρέπει
στα αποδυτήρια της ομάδας να συζητιούν-
ται τα πάντα, αλλά όταν βγαίνει η ομάδα να
παίξει στο γήπεδο, πρέπει να παίζει με
ομόνοια, με κοινό στόχο και να έχουμε στο
μυαλό μας ποια είναι τα πραγματικά θέμα-
τα που απασχολούν τους πολίτες. Χρησιμο-
ποιούσαν οι παλαιότεροι μια φράση που
έλεγε ότι “πρέπει κάποια στιγμή να καθαρί-
σουμε τα πιάτα μας”. Ό,τι υπάρχει σε εκ-
κρεμότητα να το λύσουμε, να το αντιμετω-
πίσουμε και να πάμε παρακάτω». 

«Λάθος οι διαγραφές»
Ακόμη πιο σαφής ήταν η παρέμβαση του

Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου, που δεν
συγκαταλέγεται και στους πιο ένθερμους
υποστηρικτές της ηγεσίας του Κινήματος.
«Θα ήταν λάθος να διαγράψει αυτούς τους
ανθρώπους, αλλά να κρατά εκείνους που
χυδαιολογούσαν εναντίον μας και σήμερα
ήρθαν στο ΠΑΣΟΚ. Οι ηγέτες πρέπει να
επιλέγουν τη σύνθεση και τον σεβασμό, όχι
τον φόβο. Ο φόβος είναι μία βαθιά συντη-
ρητική επιλογή στην οποία επενδύει κατά
κύριο λόγο η ΝΔ, βάζοντας το δίλημμα
“εμείς ή το χάος”. Εμείς δεν θα υιοθετή-
σουμε την ατζέντα του φόβου. Πυξίδα μου
είναι η δήλωση του προέδρου το 2019. Ενό-
τητα δεν σημαίνει να είναι έξω νύχτα και να

λέμε ότι είναι ημέρα, επειδή βολεύει κά-
ποιους», υπογράμμισε ο Αρκάς βουλευ-
τής.

Η ατμόσφαιρα πάντως γίνεται πιο βαριά
και από τις αποχωρήσεις στελεχών που εί-
χαν συστρατευθεί στο άρμα του Νίκου Αν-
δρουλάκη, όπως πρόσφατα ο υποψήφιος
βουλευτής Μεσσηνίας και διάσημος φωτο-
γράφος Σπύρος Πώρος, η Μαριζέτα Αντω-
νόπουλου και ο Δημήτρης Μελίδης.

Στο μεταξύ, το δυσμενές δημοσκοπικό
περιβάλλον εξακολουθεί να ηλεκτρίζει την
ατμόσφαιρα στο ΠΑΣΟΚ και αυτό γίνεται
ακόμη πιο έντονο, καθώς οι όποιες πρωτο-
βουλίες λαμβάνονται δεν φαίνεται να απο-
δίδουν τα αναμενόμενα, ενώ οι καταγγε-
λίες για τις «γκεμπελικές μεθόδους που
επιδίδεται η κυβέρνηση» δεν φαντάζουν
ικανές να κατευνάσουν την αγωνία που
επικρατεί τόσο σε επίπεδο στελεχών όσο
και στη βάση. 

«Το ΠΑΣΟΚ χάνει γιατί υπάρχει ένα
φλερτ της κοινωνίας και της ΝΔ με δυνά-
μεις οι οποίες είναι δημαγωγικές, απλου-
στευτικές, ανεύθυνες», ισχυρίστηκε ο
Ευάγγελος Βενιζέλος και πρόσθεσε με το
ύφος που τον διακρίνει: «Η ηγετική ομάδα
της κυβέρνησης θα προτιμούσε να έχει
απέναντί της ένα μη θεσμικό, μη συστημικό
κόμμα. Δημοσκοπικά αναδεικνύεται η
Πλεύση Ελευθερίας. Αυτό είναι πρόβλημα.
Διότι αν η σκέψη είναι ότι θα φτιάξω ένα δί-
πολο, με έναν υπεύθυνο πόλο και έναν
ανεύθυνο πόλο εκτός πλαισίου, θα είναι
όπως στη Γαλλία, όπου ο Σιράκ είπε, ψηφί-
στε με ως πρόεδρο παρότι δεν με θέλετε,
για να μη βγει πρόεδρος ο πατέρας Λεπέν.
Πολλές φορές πάει η στάμνα στη βρύση και
κάποια στιγμή σπάει». 

Η παραπομπή της Κατερίνας Μπατζελή στην Επιτροπή 
Δεοντολογίας σήμερα το απόγευμα έχει δημιουργήσει

εμφυλιοπολεμικό κλίμα μέσα στο κόμμα

Με μισό μάτι κοιτάνε 
ο ένας τον άλλον στο ΠΑΣΟΚ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Τι φοβάται ο Ερντογάν
μετά τη συνάντηση 

Μητσοτάκη - Νετανιάχου
Ο

ι επαφές του Κυριάκου Μητσοτάκη στο
Ισραήλ και η συνάντησή του με τον Μπέν-
τζαμιν Νετανιάχου έχουν ανησυχήσει,

όπως φαίνεται, τον Ταγίπ Ερντογάν, κα-
θώς οι δύο ηγέτες επιβεβαίωσαν τις στε-
νές σχέσεις και την αμυντική συμμαχία
των δύο χωρών. Βεβαίως, αυτή η εξέλι-
ξη, σε συνδυασμό με την εκρηκτική κα-
τάσταση που επικρατεί στη γειτονική
χώρα μετά τη σύλληψη του δημάρχου
Κωνσταντινούπολης Εκρέμ Ιμάμογλου,
έχει πάει πιο πίσω τη συνάντηση του Έλ-
ληνα πρωθυπουργού με τον Τούρκο πρόεδρο και
κανείς δεν μπορεί να πει με βεβαιότητα αν και
πότε θα γίνει το ραντεβού Μητσοτάκη - Ερντογάν.

Ο φόβος του «σουλτάνου» έγκειται στο γεγονός
ότι η Αθήνα είναι αποφασισμένη να προχωρήσει
στην ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας - Κύπρου -

Ισραήλ, ένα project που συναντά την έντο-
νη αντίδραση της Άγκυρας. Η Τουρκία λοι-
πόν με διάφορους τρόπους εμφανίζεται
να ενοχλείται από τη σχετική δημόσια συ-
ζήτηση και τη σύσφιγξη των σχέσεων με-
ταξύ Ελλάδας και Ισραήλ.

Αυτό έδειξε άλλωστε και η επίθεση
Ερντογάν κατά του Ισραήλ σχεδόν παράλ-
ληλα με την επίσκεψη του Κυριάκου Μη-

τσοτάκη στην Ιερουσαλήμ. «Βιώσαμε ένα υπέ-
ροχο Ραμαζάνι. Ο Θεός να μας αξιώσει να ζή-
σουμε κι άλλα Ραμαζάνια. Να μη μας χωρίσει.

Βέβαια, γνωρίζουμε και βλέ-
πουμε όσα συμβαίνουν στο Ισ-
ραήλ. Είθε ο Θεός να καταστρέ-
ψει, να διαλύσει το σιωνιστικό Ισ-
ραήλ», είπε, προκαλώντας την αντίδραση
του Ισραηλινού ΥΠΕΞ Γκίντεον Σάαρ, ο οποίος
και σημείωσε ότι «ο δικτάτορας Ερντογάν απο-
κάλυψε το αντισημιτικό του πρόσωπο. […] Ας
ελπίσουμε ότι τα μέλη του ΝΑΤΟ θα το καταλά-
βουν αυτό όσο γίνεται νωρίτερα».

Τι γράφουν τουρκικά ΜΜΕ
Τα τουρκικά μέσα ενημέρωσης αναφέρθηκαν

στην επίσκεψη του πρωθυπουργού δίχως να
επικρίνουν ιδιαίτερα τις δηλώσεις, ωστόσο κά-
νουν λόγο για στενή συμμαχία στην Ανατολική
Μεσόγειο. Η τουρκική εφημερίδα
«Cumhuriyet» ανέφερε πως στην ατζέντα των
δύο χωρών είναι το έργο της πόντισης καλωδίου
μεταξύ Ελλάδας, Κύπρου και Ισραήλ, καθώς και
άλλα ενεργειακά και αμυντικά ζητήματα, όπως
και το Μεταναστευτικό. 

Η εφημερίδα «Milliyet» έδωσε έμφαση στην
αμυντική συνεργασία Ελλάδας - Ισραήλ και στη
συνεργασία στα ζητήματα της ενέργειας. Η ισ-
ραηλινή αμυντική βιομηχανία, σύμφωνα με
πληροφορίες, θα αναλάβει εκτός απροόπτου
μέρος της «Ασπίδας του Αχιλλέα», δηλαδή του
πολυεπίπεδου συστήματος αντιπυραυλικής και
anti-drone άμυνας, ενώ εκκρεμεί και η συμφω-
νία για το σύστημα των πολλαπλών εκτοξευτών
τύπου PULS που θα εκσυγχρονίσει τις δυνατό-
τητες της χώρας.

Η αντιπολιτευόμενη εφημερίδα «Sozcu»
έκανε αναφορά σε ένα ακόμα ζήτημα, έγραψε
ότι «η ελληνική κυβέρνηση έβαλε την υπογρα-

φή της σε μια σκανδαλώδη από-
φαση». Την ίδια στιγμή ο υπουρ-

γός Άμυνας της Τουρκίας Γιασάρ
Γκιουλέρ, αναφερόμενος στις ελλη-

νοτουρκικές σχέσεις κατά τη διάρκεια
της επίσκεψής του στο Σώμα Στρατού Αμφίβιων
Δυνάμεων στα Δαρδανέλια, μίλησε για Έλληνες
αξιωματούχους με προκλητικές προσεγγίσεις,
υποστήριξε τη λύση των δύο κρατών στην Κύ-
προ, ενώ ο Ταγίπ Ερντογάν έστειλε τηλεφωνικό
μήνυμα στους αξιωματικούς, δηλώνοντας ότι
«πλέον με τις αμφίβιες δυνάμεις μας οι ακτές
μας είναι πολύ πιο ασφαλείς και σταθερές. Σας
συγχαίρω για τις προσπάθειές σας στη φρούρη-
ση και την προστασία της Γαλάζιας Πατρίδας».

«Βήματα για τη βελτίωση
των σχέσεων»

Ο Γκιουλέρ υποστήριξε πως η Τουρκία σε κά-
θε ευκαιρία λαμβάνει το διεθνές δίκαιο και την
ειρήνη ως βάση για την επίλυση των κρίσεων.
«Στην επίλυση των προβλημάτων μεταξύ μας
και της γειτονικής μας Ελλάδας προσεγγίζουμε
βάσει αυτών των αρχών και προσπαθούμε να
κάνουμε σημαντικά βήματα για τη βελτίωση των
σχέσεων μας», ανέφερε. Στη συνέχεια πρόβαλε
τον ισχυρισμό ότι «κάποιες φορές γινόμαστε
μάρτυρες της επίδειξης ρητορικών και συμπε-
ριφορών από ορισμένους Έλληνες αξιωματού-
χους που θα μπορούσαν να σαμποτάρουν τις
σχέσεις των δύο χωρών». Πάντως, ο ελληνο-
τουρκικός διάλογος παραμένει ζωντανός και οι
υπουργοί Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης
και Χακάν Φιντάν θα συναντηθούν στο περιθώ-
ριο της συνόδου του ΝΑΤΟ που θα διεξαχθεί
στις Βρυξέλλες την Πέμπτη και την Παρασκευή.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Η επιβεβαίωση της αμυντικής συμμαχίας Ελλάδας και Ισραήλ 
και η απόφαση να προχωρήσει η ηλεκτρική διασύνδεση έχουν

προκαλέσει την ανησυχία του Τούρκου προέδρου, καθώς βλέπει
να ισχυροποιείται η χώρα μας στην περιοχή
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H
κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας
δεν βρίσκεται σε καλό φεγγάρι
εδώ και πολύ καιρό. Δεν νομίζω ότι

είναι άγνωστο το παραπάνω ή ξενίζει κανέ-
ναν. Τουναντίον, ακόμα και ο ίδιος ο πρωθυ-
πουργός γνωρίζει πολύ καλά πως τόσο ο
ίδιος όσο και το κόμμα συνολικά χρειάζον-
ται ένα γενναίο restart και μια ανανέωση
στη σχέση τους με την ελληνική κοινωνία.

Την ώρα που το κυβερνών κόμμα πάνω
από έναν χρόνο παρουσιάζει κακό «αγωνι-
στικό» πρόσωπο, η αντιπολίτευση δεν λέει να
σηκώσει κεφάλι. Και ας έχει κατακερματι-
στεί ο χώρος, και ας έχουν διενεγερθεί εσω-
κομματικές εκλογές σε ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ, και ας έχει αλλάξει η αξιωματική αντιπο-
λίτευση. Μέχρι και η Πλεύση Ελευθερίας -
ναι, το κόμμα της προέδρου Ζωής- βρίσκεται
στις δημοσκοπήσεις πάντα στη δεύτερη θέ-

ση, αν και είναι ένα κόμμα(;) καθαρά προσω-
ποπαγές των έξι βουλευτών και των περισ-
σότερων διορισμένων από την ίδια
την Κωνσταντοπούλου.

Αυτό που παρατηρείται λοιπόν
είναι ότι ενώ η κυβέρνηση βρί-
σκεται σε πολύ κακό φεγγάρι και
ήδη υπάρχουν ζυμώσεις μέχρι και
για τη μετα-Κυριάκου Μητσοτάκη
εποχή, στα κόμματα της αντιπολί-
τευσης επικρατεί μεγαλύτερη
σύγχυση με αιχμές, παραπομπές
και διαγραφές. Τελευταία πρό-
σφατα παραδείγματα, όσα συνέ-
βησαν τις τελευταίες μέρες σε
ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και Νίκη.

Στο ΠΑΣΟΚ ασχολούνται με τις δηλώσεις

της κυρίας Μπατζελή, η οποία αρνείται να
αποσύρει τις δηλώσεις της. Συγκεκριμένα η

επίμαχη αναφορά λέει ότι «για την
τελευταία ανακοίνωση του ΠΑΣΟΚ
προσωπικά θεωρώ ότι είναι τοξική
και λανθασμένη δήλωση. Όπως το-
ξικό είναι ότι ο κ. Παππάς είπε για
τον κ. Ανδρουλάκη ότι τον τραβάει
κάποιος από το δεξί του πέτο», για
να προσθέσει: «Το ΠΑΣΟΚ ως ένα
κόμμα θεσμικό, ουσιαστικό, δεν
μπορεί να κατρακυλάει σε τοξικό-
τητα τύπου 13-0. Αποφάσισε η δι-
καιοσύνη, αυτή είναι, κλείσαμε.
Και να ακολουθούμε το “λαγκάζ”

της Νέας Δημοκρατίας».
Στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ οι φαγωμάρες και τα συν-

τροφικά χτυπήματα δεν έλειψαν ποτέ. Ήδη ο
«συμπρόεδρος» Παύλος Πολάκης φαίνεται
ότι είναι έτοιμος να πάρει το όπλο του και να
απασφαλίσει με πρώτο στόχο τον πρόεδρο
Σωκράτη Φάμελλο, ενώ στη Νίκη μόνο χρι-
στιανικό κλίμα δεν επικρατεί. Ήδη ο «πινα-
κοδομάχος» βουλευτής του κόμματος Νίκος
Παπαδόπουλος επιτέθηκε κατά της ηγεσίας
και της ΚΟ, με τον εμφύλιο μόλις να έχει
ανοίξει για τα καλά.

Γίνεται αντιληπτό πως τα κόμματα του
εθνικού μας κοινοβουλίου είναι σε διαρκής
κρίση. Το μόνο που απασχολεί βουλευτές και
πολιτικά στελέχη είναι οι εσωκομματικές
ισορροπίες και η ισχυροποίησή τους σε αυτό.
Και όσο για το πού πάμε ως κοινωνία και χώ-
ρα, ένας Θεός το ξέρει. Και τελικά πώς θα
κυβερνήσετε ή πώς θα κυβερνηθεί αυτή η
χώρα...

Στοά Αγίου Μηνά: Ένα αναξιοποίητο διαμάντι στη Θεσσαλονίκη

του
Στρατή 

Κοκκινέλλη

Φιλόλογος,
δημοσιογράφος

Η εσωστρέφεια της αντιπολίτευσης...

Η
στοά του Αγίου Μηνά στη Θεσσαλονίκη, ένα από
τα πιο ιστορικά και σημαντικά κτήρια του κέν-
τρου της πόλης, παραμένει αναξιοποίητη παρά

τις συνεχείς προσπάθειες για την αναβάθμιση των υπο-
δομών και την τουριστική προβολή της Θεσσαλονίκης.

Η στοά αποτελεί ένα διαχρονικό πρόβλημα για την πε-
ριοχή, παραμένοντας σε κατάσταση αχρηστίας για πολλά
χρόνια, με αποτέλεσμα να επηρεάζει αρνητικά την εικό-
να του κέντρου της Θεσσαλονίκης.

Η στοά του Αγίου Μηνά είναι συνδε-
δεμένη με την ιστορική περιοχή γύρω
από τον ναό του Αγίου Μηνά και το
Εβραϊκό Μουσείο Θεσσαλονίκης.

Η ανάγκη μάλιστα για την ανάδει-
ξη της εκκλησίας είναι σήμερα επι-
τακτική.

Η θέση της, δίπλα σε αυτά τα εμ-
βληματικά μνημεία, είναι εξαιρετικά
κομβική για την ανάπτυξη της περιο-
χής και την ενίσχυση της πολιτιστι-
κής ταυτότητας της πόλης.

Ας μην ξεχνάμε ότι στον ναό του
Αγίου Μηνά έγινε η πρώτη λαμπρή
δοξολογία όταν απελευθερώθηκε η
Θεσσαλονίκη το 1912.

Η στοά αποτελεί έναν από τους πιο
αναγνωρίσιμους αρχιτεκτονικούς
χώρους στο κέντρο της Θεσσαλονί-
κης με μεγάλη πολιτιστική αξία.

Η κακή κατάσταση του κτηρίου, οι
διαρκείς καθυστερήσεις στις διαδικασίες ανακαίνισης
και οι ελλείψεις στην προστασία του πολιτιστικού της χα-
ρακτήρα απογοητεύουν πολίτες και επισκέπτες.

Η αναξιοποίητη στοά λειτουργεί ως «καρκίνωμα» στο
κέντρο της πόλης, εμποδίζοντας την ανάπτυξη και την
ενίσχυση της περιοχής γύρω από αυτήν.

Η αξιοποίηση της στοάς του Αγίου Μηνά θα πρέπει να
αποτελεί προτεραιότητα για τη Θεσσαλονίκη.

Ένα τόσο σημαντικό ιστορικό κτήριο μπορεί να αποτε-
λέσει έναν εμβληματικό πόλο έλξης για τους κατοίκους
και τους τουρίστες, αν ανακαινιστεί και επαναχρησιμο-
ποιηθεί κατάλληλα.

Η αναβάθμιση και αξιοποίηση της στοάς δεν θα συμ-
βάλει μόνο στην αποκατάσταση της αρχιτεκτονικής της
αξίας αλλά και στη βελτίωση της εικόνας του κέντρου της
πόλης.

Η μετατροπή της σε έναν ζωντανό και λειτουργικό χώ-
ρο μπορεί να ενισχύσει την τοπική οικονομία, προσελ-
κύοντας τουρίστες και δημιουργώντας νέες θέσεις εργα-
σίας.

Στο πλαίσιο αυτό, μόλις πρόσφατα κατέθεσα επίκαιρη
ερώτηση αναφορικά με την πρόθεση της κυβέρνησης για
την αξιοποίηση της στοάς του Αγίου Μηνά.

Κατά τη συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης στη Βουλή
ο υφυπουργός Μεταφορών με ενημέρωσε ότι προχωρά
η διαδικασία αξιοποίησης της στοάς, καθώς έχει κατατε-
θεί ήδη φάκελος στην Εφορεία Νεοτέρων Μνημείων.

Αυτό αποτελεί ένα θετικό βήμα για την αποκατάσταση
και την προστασία της αρχιτεκτονικής αξίας του κτηρίου.

Επίσης, ο υφυπουργός τόνισε ότι απαιτείται διαβού-
λευση με τις αρχές και τους φορείς της πόλης για να ανα-
ζητηθεί η καταλληλότερη χρήση του κτηρίου. Το γεγονός
ότι η στοά του Αγίου Μηνά ανήκει στις κτηριακές υποδο-
μές του Κτηριακού Ταμείου Υπουργείου Παιδείας (ΚΤΥΠ)
ενισχύει την ανάγκη για συντονισμένες ενέργειες μεταξύ
των αρμόδιων φορέων για την ολοκλήρωση των διαδικα-
σιών αποκατάστασης και αξιοποίησής του.

Η αποκατάσταση και χρήση του κτηρίου σε σύντομο
χρονικό διάστημα θα ενισχύσει την πολιτιστική, τουρι-
στική και οικονομική ζωή της πόλης, ενώ θα συμβάλει
στη βελτίωση της εικόνας της Θεσσαλονίκης.

Η άμεση προώθηση των διαδικασιών αξιοποίησης της
Στοάς του Αγίου Μηνά είναι επιτακτική ανάγκη για την
πόλη.

Η στοά του Αγίου Μηνά από διαχρονικό πρόβλημα θα
πρέπει να μετατραπεί σε στολίδι της Θεσσαλονίκης.

του
Στράτου 

Σιμόπουλου

Βουλευτής 
Α’ Θεσσαλονίκης

με τη ΝΔ,
πρόεδρος της

Ειδικής Μόνιμης
Επιτροπής
Έρευνας 

και Τεχνολογίας
της Βουλής,

ηλεκτρολόγος
μηχανικός
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T
ην περίοδο 2010-2015, όσοι ζούσαμε στο

εξωτερικό απολαμβάναμε μια ιδιαίτερα ρα-

τσιστική συμπεριφορά προερχόμενη από

κατοίκους άλλων χωρών. Η χειρότερη συμπεριφορά

ήταν από Ευρωπαίους της Κεντρικής και Βόρειας

Ευρώπης, και πρωτίστως Γερμανούς. Η είσοδος της

Ελλάδας στα μνημόνια το 2010 αλλά και η εκτροπή

αυτής της πορείας με το 2ο (2012) αλλά και το 3ο

μνημόνιο (2015) σε συνδυασμό με την παρωδία του

όχι (ΝΑΙ) κατέστησε για μια ακόμη φορά σαφές, τόσο

στο εσωτερικό αλλά και στο εξωτερικό, ότι από τη

μία δεν αποτελούμε μια σοβαρή χώρα και από την

άλλη δεν είμαστε άξιοι να εκπροσωπηθούμε από σο-

βαρούς πολιτικούς. 

Εκείνη την περίοδο, το να ζεις και να ταξιδεύεις

στο εξωτερικό ήταν πραγματικά μεγάλο βάσανο.

Διότι όπου κι αν βρισκόσουν, πχ, διακοπές,

εκπαιδευτικά ταξίδια, διεθνή επιστημονικά

συνέδρια κ.λπ., η πρώτη ερώτηση ήταν «Από

πού είστε;» και η δεύτερη «Τι δουλειά κάνε-

τε;». Οπότε όταν τολμούσες να ξεστομίσεις

ότι είσαι Έλληνας καθηγητής Οικονομικών

στο Πανεπιστήμιο, ο συνομιλητής σου στην

καλύτερη περίπτωση μειδιούσε και γελούσε

σιωπηρά και στη χειρότερη σου έλεγε ευ-

θαρσώς: «Εσείς λοιπόν θα μάθετε και τα παι-

διά των υπόλοιπων χωρών οικονομικά;». 

Γενικά, σε όλες αυτές τις συζητήσεις τα

πράγματα ήταν από δύσκολα έως «σκούρα».

Και έπρεπε να έχει κανείς πολύ χιούμορ για

να μπορέσει να εφεύρει κάποια απάντηση,

ώστε να μην τον καταπιεί η γη. Και από την

άλλη απαιτούνταν εξαιρετικές ποσότητες

ψυχραιμίας, ώστε να μη θίγεσαι και να μην

αντιδράς στο κάθε σχόλιο. 

Όταν όμως κατάφερνε κανείς να ξεπεράσει την

πρώτη ψυχρολουσία, με χιούμορ (πάντα) και μπόλι-

κη ψυχραιμία, και όταν ο συνομιλητής αντιλαμβανό-

ταν ότι ούτε επρόκειτο να προσβληθείς, αλλά ούτε

και να αντεπιτεθείς, τότε σου έκανε την ερώτηση του

ενός εκατομμυρίου δολαρίων: «Ποιο είναι το πρό-

βλημα στην Ελλάδα; Τι θα μπορούσατε να κάνετε για

να βγείτε από αυτή την κατάσταση;». Και τότε εγώ

απαντούσα: « Ένα είναι κατά τη γνώμη μου το πρό-

βλημα. Η διαφθορά».

Και τότε και τώρα πιστεύω ότι το πρόβλημα στην

Ελλάδα είναι ένα. Η διαφθορά. Και κανείς μα κανείς

δεν μπορεί να με πείσει για το αντίθετο. Σε μια χώρα

που όλα έχουν τιμή, χωρίς απαραίτητα να έχουν

αξία, και που καθετί μπορεί να αποτελέσει αντικεί-

μενο συναλλαγής, πώς μπορεί να έρθει κάποια αλ-

λαγή προς το καλύτερο; Σε μια χώρα στην οποία το

να κλέψω εγώ την εφορία είναι οκέι, αλλά να κλέψει

το κράτος εμένα δεν είναι, πώς μπορούμε να περιμέ-

νουμε πρόοδο; Σε κανέναν δήθεν δεν αρέσει η δια-

φθορά. Όλοι θέλουμε διαφανείς διαδικασίες και

αξιοκρατία. Αρκεί όλα τα παραπάνω να μην έρχονται

σε σύγκρουση με τον διορισμό του γιου μας, της κό-

ρης μας, του αδελφού μας και την αναπηρική σύντα-

ξη του μη ανάπηρου πατέρα μας. 

Και φυσικά, πάνω σε όλο αυτό το αξιακό μπάχαλο

στήνεται καλόβολα το πολιτικό σύστημα, το οποίο ζει

και βασιλεύει ακριβώς επειδή υπάρχουν τα ρουσφέ-

τια, η διαφθορά και οι πελατειακές σχέσεις ανάμεσα

σε πολιτικούς (ή ενίοτε πολιτικάντηδες) και

πολίτες. Και αυτό ισχύει για όλους συλλή-

βδην. 

Το ερώτημα είναι ένα: περιμένει κανείς από

ένα πολιτικό σύστημα ή από ένα κόμμα που

βρίσκεται στην κυβέρνηση να πατάξει τη δια-

φθορά; Για πόσο πια θα κοροϊδευόμαστε με-

ταξύ μας; Είναι σαν να ζητάμε από τον ασθενή

να αποσυνδέσει μόνος του το οξυγόνο που

τον κρατάει στη ζωή. 

Ο οργανισμός Transparency International

(μετάφραση στα ελληνικά: Διεθνής Διαφά-

νεια) συγκεντρώνει επί σειρά ετών στατιστικά

στοιχεία αναφορικά με τα επίπεδα διαφθο-

ράς σε ολοένα και μεγαλύτερο αριθμό χωρών

παγκοσμίως. Οι δείκτες διαφθοράς που υπο-

λογίζονται από την Transparency Interna-

tional βασίζονται σε ερωτηματολόγια που

συμπληρώνουν πολίτες των χωρών και στα

οποία αποτυπώνονται οι αντιλήψεις τους αλλά και οι

εμπειρίες τους σχετικά με το επίπεδο της διαφθοράς

στη χώρα τους. 

Ο δείκτης CPI (Corruption Perceptions Index,

μτφρ. Δείκτης Αντιλήψεων για τη Διαφθορά) παρου-

σιάστηκε για πρώτη φορά το 1995 και διέθετε στοι-

χεία για μόλις 41 χώρες. Ο CPI παίρνει τιμές από το 0

μέχρι το 10, με το 10 να συμβολίζει την παντελή

απουσία διαφθοράς σε μία χώρα και το 0 να συμβο-

λίζει την τέλεια διαφθορά. Το 1995 η Ελλάδα κατείχε

την 30ή θέση στην κατάταξη με σκορ 4.04/10. 

Με την αύξηση των χωρών που συμπεριλαμβάνον-

ται στον CPI σε 90, η χώρα μας το 2000 κατέκτησε

την 35η θέση με σκορ 4.9/10, επιδεικνύοντας πρό-

οδο σε απόλυτα μεγέθη. Η πτωτική αυτή τάση στην

κατάταξη δικαιολογείται από την είσοδο νέων χω-

ρών στον δείκτη. Το 2010 η Transparency Interna-

tional αύξησε τον αριθμό των χωρών του CPI σε 159,

και πλέον η χώρα μας λάμβανε την 47η θέση με σκορ

4.3 και πτώση τόσο σε απόλυτα όσο και σε σχετικά

μεγέθη. Σε αυτή τη χρονική στιγμή, οι χώρες που

βρίσκονταν πιο ψηλά από την Ελλάδα στην κατάταξη

ήταν κυρίως οι χώρες του ΟΟΣΑ.

Το 2015, με συμμετοχή 167 χωρών στον δείκτη, η

Ελλάδα λάμβανε πλέον την 58η θέση, ενώ ενδεικτι-

κά αναφέρουμε ότι βρισκόταν δυο θέσεις πιο χαμη-

λά από την Γκάνα και την Κούβα, και 10 θέσεις κάτω

από τη Γεωργία. Σε σύνολο πλέον 180 χωρών, το

2024 η Ελλάδα βρίσκεται στην 59η θέση. 

Το 1995 στην πρώτη δεκάδα, με τα χαμηλότερα

επίπεδα διαφθοράς, βρισκόντουσαν οι: Νέα Ζηλαν-

δία, Δανία, Σιγκαπούρη, Φινλανδία, Καναδάς, Σουη-

δία, Αυστραλία, Ελβετία, Ολλανδία και Νορβηγία,

ενώ το 2024 εννιά από τις δέκα αυτές χώρες παρα-

μένουν στην πρώτη δεκάδα. Ταυτόχρονα, πολλές

από τις χώρες της Δυτικής και Κεντρικής Ευρώπης,

όπως η Γαλλία, η Γερμανία, και η Αυστρία, παραμέ-

νουν ψηλά στην κατάταξη, με σχετικά χαμηλότερα

επίπεδα διαφθοράς και χωρίς ιδιαίτερες απώλειες

στην κατάταξη με την πάροδο των δεκαετιών. 

Οι χώρες που ανέφερα, όπως και κάποιες άλλες,

παρουσιάζουν πρόοδο στη διάρκεια των ετών σε

πολλούς δείκτες που αφορούν την παιδεία, την

υγεία, τις υποδομές, τις μεταφορές, το κράτος δι-

καίου και πολλά άλλα. Ωστόσο, τα όποια οικοδομή-

ματα που έχουν οι χώρες αυτές να επιδείξουν ως μέ-

ρος της προόδου τους δεν στηρίζονται ούτε στην άμ-

μο ούτε σε σαθρά θεμέλια ούτε σε βάλτους.

Ο δείκτης της διαφθοράς αναμφισβήτητα κατα-

τάσσει την Ελλάδα ανάμεσα στις αναπτυσσόμενες

και όχι στις αναπτυγμένες χώρες, δυστυχώς. Αυτό

είναι ένα επίτευγμα του πολιτικού συστήματος αλλά

και απόρροια της βαθιά πελατειακής σχέσης ανάμε-

σα σε πολίτες και πολιτικούς. Για τον λόγο αυτό, αντί

να εξετάζουμε πώς θα μπορούσε να αναβαθμιστεί το

σιδηροδρομικό δίκτυο με περισσότερες επενδύσεις

και η παιδεία με κονδύλια από το αρμόδιο υπουρ-

γείο, θα πρέπει πρώτα να δούμε «πού πάνε τα λε-

φτά». Διότι αν τα λεφτά χάνονται σε «μαύρες τρύ-

πες» από τη μία και κανείς ποτέ δεν λογοδοτεί για

αυτό από την άλλη (πέραν των από καιρού εις καιρόν

αποδιοπομπαίων τράγων), τότε η αύξηση αυτών των

«επενδύσεων» ποτέ δεν πρόκειται να έχει αντίκρι-

σμα στην καθημερινότητα του πολίτη. Αν δεν είμαστε

διατεθειμένοι να αλλάξουμε τον τρόπο που σκεφτό-

μαστε και λειτουργούμε, τότε θα πρέπει να συνειδη-

τοποιήσουμε πως ούτε τα πράγματα θα αλλάξουν. Τα

πράγματα αλλάζουν, όταν αλλάζουμε εμείς.

Το πρόβλημα στην Ελλάδα 
είναι ένα: Διαφθορά

της
Μαρίνας-Σελήνης

Κατσαΐτη

Αναπληρώτρια
καθηγήτρια 

και πρόεδρος 
του Τμήματος

Περιφερειακής
και Οικονομικής
Ανάπτυξης του

Γεωπονικού
Πανεπιστημίου

Αθηνών



Σ
υλλήψεις δύο συμβούλων του πρωθυ-
πουργού του Ισραήλ Μπενιαμίν Νετα-
νιάχου έλαβαν χώρα στο πλαίσιο της

υπόθεσης Qatargate. Ο Γιόναθαν Ούριχ, ανώ-
τατος βοηθός του Ισραηλινού πρωθυπουργού,
και ο Έλι Φέλτστεϊν, στενός συνεργάτης του,
φέρεται να ενέχονται σε σκάνδαλο δωροδο-
κίας από το Κατάρ.

«Κατόπιν εξέτασης που διεξήχθη από την
εθνική μονάδα διεθνών ερευνών, δύο ύποπτοι
τέθηκαν υπό κράτηση για να ανακριθούν»,
ανέφερε η αστυνομία σε ανακοίνωσή της, θυ-
μίζοντας πως οι διαδικασίες στην υπόθεση πε-
ριβάλλονται από μυστικότητα κατόπιν διατα-
γής της δικαιοσύνης. Ο Μπενιαμίν Νετανιά-
χου, δηλώνοντας πως κατέθεσε στην αστυνο-
μία, κατήγγειλε «πολιτική έρευνα» και κατη-
γόρησε την αστυνομία πως πήρε «ομήρους»
τους δύο συνεργάτες του. «Μόλις μου ζήτησαν
να καταθέσω, είπα πως ήμουν ελεύθερος και
ήθελα να καταθέσω αμέσως. Κατάλαβα πως
ήταν πολιτική έρευνα, αλλά δεν συνειδητοποί-
ησα σε ποιο βαθμό», τόνισε ο Νετανιάχου.

Το Κατάρ, εμιράτο του Κόλπου, το οποίο δεν
έχει επισήμως διπλωματικές σχέσεις με το Ισ-
ραήλ και φιλοξενούσε επί χρόνια ηγέτες του
παλαιστινιακού ισλαμιστικού κινήματος Χα-
μάς, διαδραματίζει ρόλο μεσολαβητή στις έμ-
μεσες διαπραγματεύσεις για την κατάπαυση
του πυρός στη Λωρίδα της Γάζας. «Η βάρβαρη
σύλληψη του Γιόναθαν Ούριχ σηματοδοτεί νέο
ξεπεσμό στο πολιτικό κυνήγι μαγισσών με
σκοπό την ανατροπή ενός πρωθυπουργού της
δεξιάς και την αποτροπή της καθαίρεσης του
επικεφαλής της Σιν Μπετ», υποστήριξε από
πλευράς του το Λικούντ, το κόμμα του πρωθυ-
πουργού Νετανιάχου.

Πριν από δύο εβδομάδες η ισραηλινή κυ-
βέρνηση ενέκρινε ομόφωνα την πρόταση του
Νετανιάχου να καθαιρεθεί ο επικεφαλής της
Σιν Μπετ, ο Ρόνεν Μπαρ. Όμως, κατόπιν προ-
σφυγής το Ανώτατο Δικαστήριο ανέστειλε την

απαλλαγή του από τα καθήκοντά του εωσότου
να εξεταστεί η υπόθεση, μέχρι την 8η Απριλί-
ου. Αψηφώντας την απόφαση αυτή, ο Μπενια-
μίν Νετανιάχου επέλεξε τον Έλι Σαρβίτ, τον
πρώην αρχηγό του γενικού επιτελείου ναυτι-
κού, για να αναλάβει νέος επικεφαλής της Σιν
Μπετ.

Ο στρατός λέει πως σκότωσε
ανώτατο στέλεχος της Χεζμπολάχ

Η γενική εισαγγελέας Γκαλί Μπαχαράβ-
Μιάρα -η κυβέρνηση έχει κινήσει διαδικασία
για να απομακρυνθεί από τη θέση της- εξέ-
φρασε έντονες επιφυλάξεις για την καθαίρεση
του Ρόνεν Μπαρ. Το Λικούντ συνέδεσε άμεσα
την έρευνα για το Qatargate με τις προσπάθει-
ες να εμποδιστούν οι απομακρύνσεις του κ.
Μπαρ και της κυρίας Μπαχαράβ-Μιάρα, υπο-
στηρίζοντας πως «εδώ κι εβδομάδες η γενική
εισαγγελέας και ο επικεφαλής της Σιν Μπετ
κάνουν ανυπόστατες έρευνες με την προκάλυ-
ψη διαταγής μυστικότητας, προσπαθώντας να
εμποδίσουν την απομάκρυνση του επικεφα-

λής της Σιν Μπετ χρησιμοποιώντας τον Ούριχ
και τους άλλους σαν κρέας για τα κανόνια».

Επί του πεδίου, ισραηλινοί βομβαρδισμοί
σημειώθηκαν στη Νότια Βηρυτό με αποτέλε-
σμα να χάσουν τη ζωή τους τρεις άνθρωποι.
Από την πλευρά του, ο ισραηλινός στρατός
ανακοίνωσε πως σκότωσε ηγετικό στέλεχος
της Χεζμπολάχ, σιιτικού κινήματος προσκεί-
μενου στο Ιράν και συμμάχου του παλαιστινια-
κού ισλαμιστικού κινήματος Χαμάς που κυ-
βερνά στη Λωρίδα της Γάζας. Οι ισραηλινές
ένοπλες δυνάμεις ανακοίνωσαν επίσης ότι
σκότωσαν ηγετικό στέλεχος της Χεζμπολάχ, το
οποίο, κατ’ αυτές, κατηύθυνε μέλη της Χαμάς
και τα βοήθησε στον σχεδιασμό μεγάλης τρο-
μοκρατικής επίθεσης εναντίον Ισραηλινών πο-
λιτών. Ο Νετανιάχου διεμήνυσε πως ο στρατός
του θα εξαπολύει πλήγματα «παντού στον Λί-
βανο» έπειτα από εκτοξεύσεις ρουκετών
εναντίον του Βόρειου Ισραήλ από το έδαφος
του Λιβάνου, για τις οποίες δεν υπήρξε ανάλη-
ψη ευθύνης. Η Χεζμπολάχ διέψευσε πως
επρόκειτο για δικές της ενέργειες.
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Οι κινεζικές ένοπλες δυνάμεις ανακοίνωσαν πως κινητο-
ποίησαν χερσαίες, ναυτικές και αεροπορικές μονάδες και
τις ανέπτυξαν γύρω από την Ταϊβάν, στο πλαίσιο γυμνασίων
ευρείας κλίμακας για τον αποκλεισμό της νήσου, όπου οι
πρωτοβουλίες για την ανεξαρτησία θα οδηγούσαν σε πόλε-
μο, όπως προειδοποίησε εκ νέου το Πεκίνο.

Σε αντίδραση η Ταϊπέι ανακοίνωσε πως ανέπτυξε δικά της
αεροσκάφη και πολεμικά πλοία, καθώς και πυραυλικά συ-
στήματα. Ο κινεζικός στρατός δήλωσε ότι ξεκίνησε ασκή-

σεις γύρω από την Ταϊβάν ως αυστηρή προειδοποίηση, λί-
γες μέρες αφότου ο επικεφαλής της αμερικανικής άμυνας
Πιτ Χέγκσεθ υποσχέθηκε να αντιμετωπίσει την «επιθετικό-
τητα της Κίνας» κατά την πρώτη του επίσκεψη στην Ασία.

Στοιχεία των κινεζικών ενόπλων δυνάμεων πλησιάζουν
τη νήσο της Ταϊβάν από πολλαπλές κατευθύνσεις, όπως
ανέφερε εκπρόσωπος της διοίκησης του Λαϊκού Απελευ-
θερωτικού Στρατού, χαρακτηρίζοντας τα γυμνάσια σε εξέλι-
ξη νόμιμα και απαραίτητα για την προάσπιση της εθνικής

κυριαρχίας και της εθνικής ενότητας της Κίνας. Τα γυμνάσια
έχουν άξονες τις περιπολίες προετοιμασίας αεροναυτικής
μάχης. Η υπόθεση της Ταϊβάν είναι πεδίο αντιπαράθεσης,
ανάμεσα στην Κίνα και τις ΗΠΑ, τον κυριότερο υποστηρικτή
της νήσου σε πολιτικό και εξοπλιστικό επίπεδο. Παρότι επι-
σήμως η Ουάσιγκτον δεν αναγνωρίζει την Ταϊβάν αλλά την
Κίνα εδώ και δεκαετίες, είναι υποχρεωμένη διά νόμου να
προμηθεύει με αμυντικό υλικό τη νήσο παρά τις έντονες
διαμαρτυρίες του Πεκίνου. 

Ξανά σε κλοιό η Ταϊβάν: Η Κίνα την προειδοποιεί περικυκλώνοντάς τη με στρατιωτικές ασκήσεις
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο Τραμπ ονειρεύεται
και τρίτη θητεία, 
έχοντας μάλιστα 
αντίπαλο τον Ομπάμα

Παρά το ότι το Σύνταγμα των ΗΠΑ
το απαγορεύει, ο Ντόναλντ Τραμπ δεν
απέκλεισε το ενδεχόμενο να διεκδι-
κήσει και τρίτη θητεία στην προεδρία
των ΗΠΑ. Σε συνέντευξή του εμφανί-
στηκε μάλιστα βέβαιος ότι υπάρχουν
τρόποι για αυτό, ενώ διαβεβαίωσε ότι
«δεν αστειεύεται». Παράλληλα, πρό-
σθεσε ότι η υποψηφιότητα εναντίον
του πρώην προέδρου Μπαράκ Ομπά-
μα «θα ήταν ωραία».

Συγκεκριμένα, όταν ρωτήθηκε αν
ο Ομπάμα θα μπορούσε επίσης να
διεκδικήσει μια τρίτη θητεία και να
είναι υποψήφιος εναντίον του, ο
Αμερικανός πρόεδρος απάντησε:
«Θα το ήθελα. Δεν το έψαξα ποτέ. Λέ-
νε ότι υπάρχει τρόπος να το κάνεις.
Αλλά δεν ξέρω για αυτό», πρόσθεσε.
Και συνέχισε: «Δεν το έχω εξετάσει.
Θέλω να κάνω μια φανταστική δου-
λειά. Έχουμε τέσσερα χρόνια, σχε-
δόν τέσσερα χρόνια, και ο χρόνος
πετάει, αλλά είναι ακόμα κοντά στα
τέσσερα χρόνια, και λαμβάνουμε
πολλά εύσημα για την εξαιρετική
δουλειά που κάναμε τις πρώτες σχε-
δόν 100 μέρες».

Η τροποποίηση του Συντάγματος
για την κατάργηση του ορίου των δύο
θητειών θα ήταν εξαιρετικά δύσκο-
λη, καθώς θα απαιτούσε είτε τα δύο
τρίτα του Κογκρέσου είτε τα δύο τρί-
τα των πολιτειών. 

Γιατί πέρασαν χειροπέδες
στο... δεξί χέρι του Νετανιάχου

Δύο σύμβουλοι του Ισραηλινού πρωθυπουργού συνελήφθησαν, καθώς 
φέρεται να εμπλέκονται σε σκάνδαλο δωροδοκίας από το Κατάρ 

QATARGATE
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ΚΑΤΑΠΕΛΤΗΣ Η ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ, ΖΗΤΗΣΕ ΤΗΝ ΕΝΟΧΗ ΤΟΥ 19ΧΡΟΝΟΥ ΓΙΑ ΤΗ ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΤΟΥ ΓΙΩΡΓΟΥ ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ

«Προκλητικός και αμετανόητος»
Ε

κκωφαντική ήταν η εισαγγελέας του
Μεικτού Ορκωτού Δικαστηρίου Πει-
ραιά απέναντι στη σιωπή του 19χρο-

νου κατηγορούμενου για τον φόνο του
αστυνομικού των ΜΑΤ Γιώργου Λυγγερίδη.
Η δικαστική λειτουργός όχι μόνο ζήτησε να
κηρυχθεί ένοχος, αλλά περιέγραψε την αν-

θρωποκτόνο δράση των
χούλιγκαν του Ολυμπια-
κού με αναλυτικές λεπτο-
μέρειες και χαρακτήρισε
τον ίδιο προκλητικό και
αμετανόητο.

Ο κατηγορούμενος τη
στιγμή της απολογίας του

είχε επιλέξει να κάνει χρήση του δικαιώμα-
τος σιωπής. Η εισαγγελέας, αναπτύσσοντας
την πρότασή της ενώπιον δικαστών και
ενόρκων, ερμήνευσε αυτήν τη σιωπή λέγον-
τας ότι ο κατηγορούμενος «είναι προκλητικά
αμετανόητος, προκλητικά θρασύς και απα-
ξιώνει παντελώς το δικαστήριο». Τόνισε ότι
η παρουσία του στο γήπεδο βόλεϊ «Μελίνα
Μερκούρη» τη μοιραία νύχτα στις 7 Δεκέμ-
βρη 2023 δεν ήταν τυχαία και ο ίδιος «δεν
ήταν τυχαίος φίλαθλος» και «δεν βρέθηκε
εκεί την κακιά στιγμή».

«Ήξεραν ότι θα συγκρουστούν
με τους αστυνομικούς»

Σύμφωνα με την πρόταση της εισαγγελι-
κής λειτουργού, ο 19χρονος ήταν μέλος μιας
οργανωμένης ομάδας περίπου 200 οπαδών
του Ολυμπιακού, οι οποίοι «ήταν αποφασι-
σμένοι να εξαπολύσουν οργανωμένη επίθε-
ση στα ΜΑΤ. Εφοδιάστηκαν με πλήθος εκρη-
κτικών μηχανισμών. Κάποιες από τις μολό-
τοφ τις είχαν φτιάξει νωρίτερα. Είχαν σκοπό
να προκαλέσουν βαρύ τραυματισμό ή θάνα-
το». Η εισαγγελέας αναφέρθηκε στις συνο-
μιλίες του κατηγορούμενου που βρίσκονται
στη δικογραφία και επισήμανε ότι όλα τα
στοιχεία δείχνουν πως ο ίδιος συμμετείχε σε
αυτή την ομάδα από το στάδιο κατασκευής
των πολεμοφοδίων. Μάλιστα, περιέγραψε
αναλυτικά τη δράση τους αναφέροντας ότι
«μια ομάδα 30 ατόμων μετέβη στο στάδιο “Γ.
Καραϊσκάκης”, πήγε σε αποθήκη και φόρ-
τωσε πανό στα οχήματα. Κατασκεύασαν αυ-
τοσχέδιους εκρηκτικούς μηχανισμούς για
την επίθεση εναντίον των αστυνομικών, ανά-
μεσα στους οποίους βόμβες μολότοφ. Πή-
γαν στο γήπεδο “Μελίνα Μερκούρη” σε κομ-
βόι. Γνώριζαν εκ των προτέρων ότι θα συγ-
κρουστούν με τους αστυνομικούς. Οι συνο-
μιλίες του κατηγορούμενου με τον αδελφό

του επιβεβαιώνουν ότι ήταν νωρίτερα στο
Καραϊσκάκη για την κατασκευή των εκρη-
κτικών μηχανισμών».

Η εισαγγελέας περιέγραψε στην πρότασή
της, η οποία ήταν καταπέλτης για τον 19χρο-
νο, την οργανωμένη επίθεση εναντίον των
αστυνομικών, τον τραυματισμό του Γιώργου
Λυγγερίδη με τη ναυτική φωτοβολίδα, αλλά
και όσα ακολούθησαν. Παρομοίασε τους
χούλιγκαν με στρατό, τονίζοντας ότι έδρασαν
«παρατεταγμένα, μαζικά και συντεταγμένα»
όταν βγήκαν από το γήπεδο μετά το τέλος του
αγώνα, καθώς, όπως είπε, έκαναν στάση για
να συσπειρωθούν πριν από την επίθεση,
ακόμα και «να πειραματιστούν με κάποιες
βολές». «Έφεραν πάρα πολλά όπλα», είπε η
εισαγγελική λειτουργός, τονίζοντας και την
αριθμητική υπεροχή της οργανωμένης ομά-
δας των οπαδών απέναντι στους 17 αστυνο-
μικούς της διμοιρίας των ΜΑΤ.

«Φονικά όπλα όταν
εκτοξεύεις σε ευθεία βολή»

Τα όπλα αυτά η εισαγγελέας τα χαρακτή-

ρισε φονικά «όταν εκτοξεύεις σε ευθεία βο-
λή», επισημαίνοντας ότι οι οπαδοί χωρίστη-
καν σε δύο ομάδες για να χτυπήσουν τα ΜΑΤ
από δύο πλευρές. «Ο κατηγορούμενος δεν
στόχευε προς τα πάνω, στόχευε ευθεία τους
αστυνομικούς. Η βολή του ήταν ευθεία και
παράλληλη με το έδαφος. Όταν εκτοξεύτηκε
η ναυτική φωτοβολίδα άφησε καπνό και
ήταν ευθυτενής», τόνισε η εισαγγελέας ανα-
φερόμενη και σε ανάλυση του βιντεοληπτι-
κού υλικού από την τραγική νύχτα που χτυ-
πήθηκε ο νεαρός αστυνομικός, αλλά και στις
συνομιλίες ανάμεσα στον κατηγορούμενο
και τον αδελφό του. Περιέγραψε με δραμα-
τικό ύφος τη στιγμή που η ναυτική φωτοβο-
λίδα «καρφώθηκε» στον μηρό του αστυνο-
μικού μέσα σε ένα δευτερόλεπτο από την
εκτόξευσή της: «Άναψε μέσα στο πόδι του
επειδή δεν είχε διασχίσει τα 300 μέτρα που
χρειαζόταν. Ο αστυνομικός φώναζε “βγάλτε
τη, με καίει” και υπήρξε ανάφλεξη. Τον έκαι-
γε για 30 δευτερόλεπτα, μέχρι να σβήσει».

Η εισαγγελέας της έδρας μίλησε για τις
αλλεπάλληλες παλινωδίες του κατηγορού-

μενου, καθώς στις αρχικές του καταθέσεις
ομολογούσε ότι έριξε τη ναυτική φωτοβολί-
δα, αλλά στη συνέχεια ανακάλεσε αρνούμε-
νος την κατηγορία της ανθρωποκτονίας. Η
δικαστική λειτουργός τόνισε ότι «η ομολογία
και η ανάκληση αποτελεί αποδεικτικό μέσο
που δικαστήριο έχει στη φαρέτρα του», ανα-
φερόμενη και πάλι στις συνομιλίες του κα-
τηγορούμενου, στις οποίες φέρεται να συ-
ζητά για την ποινή που θα του επιβληθεί, τον
αδελφό του να λέει ότι με αυτό που έκανε
«θα σε έχουν πολύ ψηλά» χωρίς ο ίδιος να
αντιδρά. Η δίκη πλέον μπαίνει στην τελική
ευθεία καθώς μετά τις αγορεύσεις πολιτικής
αγωγής και υπεράσπισης δικαστές και
ένορκοι θα εκδώσουν την απόφασή τους. 

Υποστήριξε πως «ήταν μέλος μιας οργανωμένης ομάδας 
περίπου 200 οπαδών του Ολυμπιακού, οι οποίοι ήταν 

αποφασισμένοι να εξαπολύσουν οργανωμένη επίθεση στα ΜΑΤ
και να προκαλέσουν βαρύ τραυματισμό ή θάνατο»

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα
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Τ
εράστιες καταστροφές στα νησιά του
Αιγαίου έχει προκαλέσει η κακοκαιρία
που χτυπά από τη Δευτέρα το μεσημέρι

τις Κυκλάδες και τα Δωδεκάνησα, ενώ από
χθες το πρωί χτυπά και την Κρήτη. Τα κύρια χα-
ρακτηριστικά της είναι οι δυνατές χαλαζοπτώ-
σεις και οι μεγάλοι όγκοι νερού που παρασέρ-

νουν στο διάβα τους ό,τι βρί-
σκουν, ενώ έχουν προκαλέσει
και ανυπολόγιστες ζημιές σε
πολλά κτήρια. 

Την Επιτροπή Εκτίμησης Κιν-
δύνου συγκάλεσε ο γενικός
γραμματέας του υπουργείου
Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-
κής Προστασίας Νίκος Παπα-

ευσταθίου, μετά από εισήγηση του υπουργού
Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας,
Γιάννη Κεφαλογιάννη. Θέμα της συνεδρίασης,
το επικαιροποιημένο Έκτακτο Δελτίο Επικίνδυ-
νων Καιρικών Φαινομένων (ΕΔΕΚΦ) της ΕΜΥ.

Σύμφωνα με τους επιστήμονες της επιτρο-
πής, ισχυρές βροχές και καταιγίδες (που θα
συνοδεύονται από ενισχυμένους ανέμους και
τοπικές χαλαζοπτώσεις) προβλέπονται κατά
διαστήματα έως και σήμερα το μεσημέρι σε
περιοχές του Αιγαίου.

Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση,
ιδιαίτερη προσοχή πρέπει να δοθεί σε Κρήτη
και Δωδεκάνησα όπου θα εξελιχθούν τα πιο
ισχυρά φαινόμενα.

Πού ήχησε το 112 
Σημειώνεται ότι έχει ήδη εκδοθεί 112 για τις

περιοχές της Κρήτης, των Δωδεκανήσων, της
Χίου, της Σάμου και της Ικαρίας, όπου από χθες
το πρωί έως και σήμερα το μεσημέρι τα φαινό-
μενα θα είναι ιδιαίτερα έντονα.

Το Κέντρο Επιχειρήσεων της Πολιτικής Προ-
στασίας έχει επικοινωνήσει με τους ΟΤΑ, τα
σώματα ασφαλείας κ.λπ., προκειμένου όλοι οι
εμπλεκόμενοι φορείς να έχουν πλήρη ενημέ-
ρωση για τα επικείμενα καιρικά φαινόμενα και
να βρίσκονται σε επιχειρησιακή ετοιμότητα.
Συστάσεις απευθύνει εκ νέου η Γενική Γραμμα-
τεία Πολιτικής Προστασίας προς τους πολίτες,
προκειμένου να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί,
μεριμνώντας για τη λήψη μέτρων αυτοπροστα-
σίας από κινδύνους που προέρχονται από την
εκδήλωση των έντονων καιρικών φαινομένων.

Σε απόλυτη επιφυλακή βρίσκονται και τα
Δωδεκάνησα, λόγω του καταστροφικού περά-
σματος της κακοκαιρίας από τη χώρα μας. Μή-
νυμα του 112 ήχησε λίγο μετά τις 13.00 την Τρίτη
στα κινητά των κατοίκων των Δωδεκανήσων,
με σκοπό να τους προειδοποιήσει για την κα-
κοκαιρία που αναμενόταν τις επόμενες ώρες
να πλήξει το νησί. Μέσω του προειδοποιητικού
μηνύματος, η Πολιτική Προστασία συνιστά
προσοχή στις μετακινήσεις των κατοίκων, κα-
θώς έως και σήμερα το απόγευμα αναμένονται
ακραία καιρικά φαινόμενα.

Βιβλική καταστροφή στην Πάρο
Οι καταστροφές είναι τεράστιες σχεδόν σε

όλη την Πάρο. Σε κάθε γωνιά του νησιού και σε
κάθε δρόμο φαίνονται οι επιπτώσεις του τρομα-
κτικού περάσματος της κακοκαιρίας, με τα ανα-
ποδογυρισμένα αυτοκίνητα και τις λάσπες σε
σπίτια και επιχειρήσεις να προκαλούν θλίψη.

Οι δρόμοι στη Νάουσα είναι μπλοκαρισμένοι
είτε από τα φερτά υλικά που έφεραν μαζί τους
τα ερμητικά νερά, είτε από τα παρασυρμένα και
κατεστραμμένα αυτοκίνητα που μέχρι χθες εί-

χαν παραδοθεί στον έλεγχο των χειμάρρων.
Ζημιές έχει υποστεί το οδικό δίκτυο σε αρκετά
σημεία του νησιού, καθώς προκλήθηκαν ρωγ-
μές ή καταστράφηκαν πεζοδρόμια και μάν-
τρες. Η γενικότερη εικόνα ολόκληρης της Πά-
ρου είναι ότι το νησί παραμένει βυθισμένο στη
λάσπη, με τις αρχές να δίνουν αγώνα για να
αποκαταστήσουν τις ζημιές. Κάτοικοι και ερ-
γαζόμενοι στον δήμο προσπαθούν με τα χέρια
και τα φτυάρια να απομακρύνουν τις λάσπες
και να καθαρίσουν δρόμους και κτήρια.

Σε κατάσταση έκτακτης
ανάγκης το νησί

 Ο δήμαρχος Πάρου Κώστας Μπιζάς υπέβα-
λε χθες επίσημο αίτημα προς τον γενικό γραμ-
ματέα Πολιτικής Προστασίας Νίκο Παπαευ-
σταθίου για την κήρυξη του Δήμου Πάρου σε
κατάσταση έκτακτης ανάγκης.

Από τις μεσημβρινές ώρες της Δευτέρας 31
Μαρτίου 2025 έως τις πρώτες πρωινές ώρες
της Τρίτης 1 Απριλίου 2025, το νησί βρέθηκε
αντιμέτωπο με ισχυρές καταιγίδες και μεγάλα
ύψη βροχής, τα οποία προκάλεσαν έντονα
πλημμυρικά φαινόμενα, υπερχείλιση ρεμάτων
και πλημμύρες στο οδικό του δίκτυο. Παράλ-
ληλα, εκδηλώθηκαν κατολισθητικά φαινόμενα
και καταπτώσεις, οι οποίες κατέστησαν πολλές
περιοχές του νησιού δύσβατες και επικίνδυ-
νες. Επίσης, μεγάλες και εκτεταμένες ζημιές
προκλήθηκαν πρωτευόντως στα δίκτυα
ύδρευσης και δευτερευόντως σε δίκτυα απο-
χέτευσης, με αποτέλεσμα τη διακοπή υδροδό-
τησης σε περιοχές του νησιού.

Το αίτημα για την κήρυξη του Δήμου Πάρου
σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης υποβλήθηκε,
προκειμένου να διευκολυνθεί η άμεση και
αποτελεσματική κινητοποίηση των αρμόδιων
κρατικών και τοπικών υπηρεσιών για την αντι-
μετώπιση των έκτακτων αναγκών και τη δια-
χείριση των συνεπειών που προέκυψαν από τα
έντονα καιρικά φαινόμενα.

Δωδεκάνησα, Κυκλάδες, Κρήτη
στο μάτι της κακοκαιρίας

Συνεδρίασε η Επιτροπή Εκτίμησης Κινδύνου 
λόγω των έντονων καιρικών φαινομένων 

Μαρουσάκης: Νέα «πολική» κακοκαιρία 
έρχεται στο τέλος της εβδομάδας

Νέο κύμα κακοκαιρίας αναμένεται να κάνει την εμφάνισή
του προς το τέλος της τρέχουσας εβδομάδας, τη στιγμή που
ισχυρές βροχές και καταιγίδες χτυπούν ανελέητα Κυκλάδες
και Κρήτη. Με ανάρτησή του στο Facebook ο γνωστός μετεω-
ρολόγος Κλέαρχος Μαρουσάκης προειδοποίησε ότι νέα, χει-
μωνιάτικου τύπου κακοκαιρία παίρνει τη «σκυτάλη» από τις
επικίνδυνες βροχές που σφυροκοπούν τη χώρα μας.

Μάλιστα, ο μετεωρολόγος κάνει λόγο για πολική αέρια μά-
ζα που κατεβαίνει με ένταση μέσα στις επόμενες ημέρες, πα-
ραθέτοντας και σχετικό χάρτη. 

Πνίγηκε στη λάσπη 
η Πάρος

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com
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Στην Καισαριανή βρέθηκε ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος
Χαρδαλιάς προκειμένου να επισκεφτεί το Ειδικό Δημοτικό Σχο-
λείο «Ρόζα Ιμβριώτη». Ο κ. Χαρδαλιάς, συνοδευόμενος από τον
δήμαρχο Καισαριανής Ηλία Σταμέλο, ξεναγήθηκε στους χώ-
ρους του ιστορικού εκπαιδευτικού ιδρύματος και συζήτησε με
το διδακτικό προσωπικό και γονείς των παιδιών, από τους οποί-
ους ενημερώθηκε για το έργο που επιτελείται στο σχολείο, αλλά
και για τα ζητήματα που απασχολούν την καθημερινότητα της
σχολικής κοινότητας.

«Τον περασμένο Νοέμβριο, όταν το Περιφερειακό Συμβούλιο
συνεδρίασε στην Καισαριανή, είχαμε την ευκαιρία να ακούσου-
με από πρώτο χέρι από τον Σύλλογο Γονέων τα προβλήματα που
αντιμετωπίζει η σχολική κοινότητά σας. Σήμερα είμαστε εδώ για

να βρούμε μαζί τους τρόπους με τους οποίους θα είμαστε χρήσι-
μοι για τα παιδιά μας», είπε ο περιφερειάρχης και πρόσθεσε:
«Για εμάς η στήριξη του σημαντικού έργου που καθημερινά επι-
τελείτε είναι αυτονόητη, καθώς σε αυτό συνδυάζονται δύο βασι-
κές αρχές μας: η αναβάθμιση των σχολικών δομών και -κυρίως-
η ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, ώστε κανένας να μη μένει
πίσω, κανένας να μη νιώθει μόνος. Σε συνεργασία με τη δημοτι-
κή αρχή της Καισαριανής, με τους εκπαιδευτικούς και με τους
γονείς, θα αξιοποιήσουμε κάθε χρηματοδοτικό εργαλείο για να
δώσουμε μια νέα πνοή σε αυτό το ιστορικό σχολείο. Να είστε βέ-
βαιοι ότι αποτελεί ισχυρή βούληση της διοίκησής μας να είμαστε
σταθερά και ενεργά δίπλα σας, δίπλα στα πιο ευάλωτα παιδιά,
που έχουν περισσότερο ανάγκη τη φροντίδα μας».

E
να εργαστήριο υδροπονικής κάννα-
βης καλά κρυμμένο πίσω από τις
κουρτίνες μιας φαινομενικά αθώας

κατοικίας στην Αττική. Διαδρομές ναρκωτι-
κών που ένωναν την πρωτεύουσα με την
Κρήτη. Ένα δίκτυο με πλοκάμια παντού. Αυτή
είναι η ιστορία μιας επιχείρησης που έφερε

στο φως μια από τις πιο κα-
λά οργανωμένες εγκλημα-
τικές ομάδες των τελευταί-
ων ετών.

Τη Δευτέρα αστυνομικοί
της Υποδιεύθυνσης Δίωξης

Ναρκωτικών εξαπέλυσαν
μια συντονισμένη επιχείρη-

ση σε Αττική και Κρήτη, που κατέληξε στη
σύλληψη επτά ατόμων και στον εντοπισμό
ενός ακόμη υπόπτου. Είχαν προηγηθεί μήνες
παρακολούθησης, αξιοποίησης πληροφο-
ριών και ανάλυσης δεδομένων, που αποκά-
λυψαν μια άρτια δομημένη εγκληματική ορ-
γάνωση με σαφή ιεραρχία και επαγγελματικό
εξοπλισμό.

Ο ρόλος των μελών οργάνωσης
Μια φαινομενικά αδιάφορη κατοικία έκρυ-

βε στο εσωτερικό της μια πραγματική «φάρ-
μα» υδροπονικής κάνναβης. Οι χώροι ήταν
εξοπλισμένοι με λαμπτήρες υψηλής έντασης,
μετασχηματιστές, συστήματα εξαερισμού και
αισθητήρες θερμοκρασίας και υγρασίας. Σε
αυτά τα δωμάτια, υπό συνθήκες απόλυτα
ελεγχόμενες, αναπτύσσονταν 1.055 δενδρύλ-
λια κάνναβης, έτοιμα να διοχετευτούν στην
αγορά.

Στο κέντρο του κυκλώματος βρισκόταν ένα
άτομο με τον ρόλο του συντονιστή: ο άνθρω-
πος που φρόντιζε για την προμήθεια πρώτων
υλών, την πώληση και τη διαχείριση των πα-
ράνομων εσόδων. Δίπλα του, άμεσοι συνερ-
γάτες, επιφορτισμένοι με τη φύλαξη και τη
διακίνηση των ναρκωτικών μέσω κρυπτών
και ειδικά τροποποιημένων οχημάτων. Κά-
ποιοι είχαν αναλάβει αποκλειστικά την καλ-
λιέργεια, ενώ άλλοι διαχειρίζονταν την απο-
θήκευση και τη μεταφορά των προϊόντων. Το

τελευταίο χτύπημα δόθηκε
στον Λιμένα Σούδας Χανίων,
όπου οι Αρχές εντόπισαν ένα
όχημα με ειδικά διαμορφωμέ-
νη κρύπτη. Στο εσωτερικό της
1.765 γραμμάρια κοκαΐνης
ήταν επιμελώς κρυμμένα,
έτοιμα για μεταφορά. Ο οδη-

γός, το έβδομο μέλος της οργάνωσης, συνε-
λήφθη επιτόπου.

Τι βρήκαν οι Αρχές
Η επιχείρηση αποκάλυψε μια τεράστια πο-

σότητα ναρκωτικών: 3.341 γραμμάρια κοκαΐ-
νης, 13.600 γραμμάρια φύλλα κάνναβης,
1.840,6 γραμμάρια κάνναβης (ακατέργαστη
και skunk), 5 ηλεκτρονικές ζυγαριές ακριβεί-
ας, πιστόλι κρότου, γεμιστήρας και πτυσσό-
μενη ράβδος, 5 αυτοκίνητα, 10 κινητά τηλέ-
φωνα και 4 ασύρματες κάμερες ασφαλείας,
8.340 ευρώ σε πλαστά χαρτονομίσματα και
13.705 ευρώ σε μετρητά.

Οι συλληφθέντες οδηγήθηκαν ενώπιον της
εισαγγελικής αρχής. Με ιστορικό που περι-
λαμβάνει εγκληματικές οργανώσεις, ληστεί-
ες και παραβάσεις των νόμων περί όπλων και
ναρκωτικών, η υπόθεσή τους φαίνεται πως
δεν θα κλείσει σύντομα.

Το οργανωμένο έγκλημα βρήκε για άλλη
μια φορά απέναντί του τις Αρχές, σε μια μάχη
που συνεχίζεται καθημερινά. Η συγκεκριμέ-
νη επιτυχία της Αστυνομίας έκοψε τα νήματα
ενός κυκλώματος που είχε βλέψεις για κέρδη
εκατομμυρίων ευρώ και απλωνόταν βαθιά
στην ελληνική παρανομία.

Το τελευταίο διάστημα το ελληνικό FBI έχει
προχωρήσει στην εξάρθρωση μεγάλων εγ-
κληματικών οργανώσεων. Ενδεικτικά, από τις
πρόσφατες υποθέσεις ξεχωρίζουν αυτές που
αφορούν το λαθρεμπόριο καυσίμων και κα-
πνικών προϊόντων, όπου η συνολική ζημιά
που υπέστησαν οι καταναλωτές ξεπερνά τα
100 εκατ. ευρώ για τα νοθευμένα καύσιμα,
καθώς και αυτή για τα καπνικά είδη, της οποί-
ας η παράνομη δραστηριότητα ανέρχεται σε
ζημιά ύψους 10 εκατ. ευρώ.

Πώς το ελληνικό FBI
έφτασε στις διαδρομές

των ναρκωτικών και
στη «φάρμα» χασίς

Εξαρθρώθηκε εγκληματική οργάνωση που είχε εργαστήριο
υδροπονικής κάνναβης με 1.055 δενδρύλλια σε κατοικία 
της Αττικής - Είχε δράση και στην Κρήτη - Επτά συλλήψεις

του Σωτήρη
Μπαρσάκη

Χαρδαλιάς στην Καισαριανή: «Είμαστε σταθερά και ενεργά δίπλα στα πιο ευάλωτα παιδιά μας»



ΡOLITICAL ΘΕΜΑ28
ΤΕΤΑΡΤΗ 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2025

Γράφει η Δήμητρα Δάρδα

Η
αεροπορική άσκηση «Ηνίοχος 2025»
βρέθηκε στο επίκεντρο το πρωί του πε-
ρασμένου Σαββάτου, καθώς περισσότε-

ρα από 400 στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων
έτρεξαν την ιστορική διαδρομή των 5 χιλιομέ-
τρων, από την Αρχαία Πίσα έως την Αρχαία
Ολυμπία, γνωστή ως «Δρόμο του Κλεοσθένη».

Παρά τις αντίξοες καιρικές συνθήκες, η υπο-
δοχή τους στις εγκαταστάσεις της ΔΟΑ ήταν γε-
μάτη συμβολισμό και συγκίνηση. Νεαρές ιέρει-
ες παρέδωσαν στους συμμετέχοντες ένα κλαδί
αγριελιάς και ένα αναμνηστικό μετάλλιο, ως έν-
δειξη τιμής και ανταμοιβής για τη συμβολική
ανάδειξη του διαχρονικού μήνυμα της εκεχει-
ρίας και την προβολή των ολυμπιακών αξιών. 

Υψηλή και άρτια διοργάνωση
Η Συμπολιτεία Ολυμπίας, αποδεχόμενη την

πρόσκληση των διοργανωτών της άσκησης
«Ηνίοχος 2025», αναβίωσε και φέτος μαζί με
το ΑΣΑΕΔ, τον Δήμο Αρχαίας Ολυμπίας και το
Τοπικό Διαμέρισμα Αρχαίας Πίσας το ετήσιο
δρώμενο. Ο συμβολικός Δρόμος Εκεχειρίας
ήταν αφιερωμένος στον βασιλιά της Πίσας Κλε-
οσθένη. Η Πίσα ήταν η πρώτη διοργανώτρια πό-
λη των αρχαίων Ολυμπιακών Αγώνων και ο βα-
σιλιάς της Κλεοσθένης, μαζί με τον βασιλιά της
Ήλιδας Ίφιτο και της Σπάρτης Λυκούργο, ήταν ο
ένας από τους τρεις βασιλείς της Αρχαίας Ελλά-
δας που συνυπέγραψαν τη συνθήκη εκεχειρίας
που ίσχυε πριν από την τέλεση των Αγώνων.

Η αεροπορική άσκηση «Ηνίοχος 2025» διε-
ξάγεται στην αεροπορική βάση της Ανδραβίδας
και συμμετέχουν 15 χώρες (Ελλάδα, Γαλλία,
ΗΠΑ, Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, Ινδία, Ισπα-
νία, Ισραήλ, Ιταλία, Κατάρ, Μαυροβούνιο, Πο-
λωνία, Σλοβενία, Κύπρος και Σλοβακία και
Μπαχρέιν με ομάδα παρατηρητών).

Προβολή των αρχών 
του ολυμπιακού πνεύματος

Ο πρόεδρος του Τοπικού Διαμερίσματος Πί-
σας Σοφοκλής Σοφιανόπουλος καλωσόρισε
τους συμμετέχοντες στην άσκηση «Ηνίοχος
2025» και στη συνέχεια ευχαρίστησε τους διορ-
γανωτές και τον διοικητή του ΚΕΑΤ για την επι-
λογή της Πίσας.  Στον χαιρετισμό του ο Κων-
σταντίνος Κοντογιάννης, γραμματέας της Συμ-
πολιτείας Ολυμπίας, εξήγησε στους παρευρι-
σκόμενους το νόημα της εκεχειρίας στη σύγ-
χρονη εποχή, την προσπάθεια της Συμπολιτείας
Ολυμπίας για προβολή των αρχών του ολυμπια-
κού πνεύματος όπως αυτό διαμορφώθηκε κατά
την οργάνωση και διεξαγωγή των αρχαίων

Ολυμπιακών Αγώνων και επισήμανε την προ-
σπάθεια να γίνουν οι δράσεις της Συμπολιτείας
Ολυμπίας γέφυρα του αρχαίου με το σύγχρονο.

Στη συνέχεια, η πρόεδρος της Συμπολιτείας
Ολυμπίας Σοφία Χίντζιου-Κοντογιάννη τίμησε
τον διοικητή του ΚΕΑΤ ταξίαρχο (Ι) Γεώργιο Πέ-

τρου με ένα κλαδί ελιάς φιλοτεχνημένο από τον
γλύπτη Άγγελο Παναγιωτίδη, ενώ ο διοικητής
τής χάρισε το έμβλημα της άσκησης «Ηνίοχος».

Νεαρές ιέρειες από την ομάδα «Εν χορώ» της
Ζαχάρως, αφού τελείωσαν τον τελετουργικό χο-
ρό τους, έδωσαν το έναυσμα για την εκκίνηση.

Δράσεις Δρόμου Εκεχειρίας 2025
Υπενθυμίζεται ότι στο πλαίσιο των ετήσιων εκ-

δηλώσεων της Συμπολιτείας Ολυμπίας οι δράσεις
που θα πραγματοποιηθούν το τριήμερο 25-27
Απριλίου 2025 είναι οι εξής: Παρασκευή 25 Απρι-
λίου, 17.00: «Δρόμος του Κλεοσθένη 2025» (Πίσα
- Αρχαία Ολυμπία - 5 χλμ), Σάββατο 26 Απριλίου,
16.30: «Δρόμος του Ίφιτου 2025» (δρόμος 2 χλμ
για παιδιά, Ήλιδα), Σάββατο 26 Απριλίου, 17.00:
Τελετή έναρξης Δρόμου Εκεχειρίας 2025, Κυρια-
κή 27 Απριλίου, 05.45: «Δρόμος Εκεχειρίας 2025»
από την Αρχαία Ήλιδα προς την Αρχαία Ολυμπία
(50 χλμ μη αγωνιστικού χαρακτήρα).

«Ηνίοχος 2025»
Συμβολικός 
Δρόμος Εκεχειρίας

Περισσότερα από 400 στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων
έτρεξαν την ιστορική διαδρομή των 5 χιλιομέτρων, 

από την Αρχαία Πίσα έως την Αρχαία Ολυμπία, 
γνωστή ως «Δρόμο του Κλεοσθένη»



ΤΕΤΑΡΤΗ 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ29

στον Νίκο Τσούρτη

Τ
α παιδικά βιβλία δεν είναι απλώς ψυχαγω-
γία. Είναι ένας κόσμος γεμάτος φαντασία,
όνειρα και πολύτιμα μηνύματα. Μπορούν

να καλλιεργήσουν την κριτική σκέψη, να διδά-
ξουν αξίες και να εμπνεύσουν τα παιδιά να γίνουν
οι αυριανοί πολίτες που θα αλλάξουν τον κόσμο. Η
Παγκόσμια Ημέρα Παιδικού Βιβλίου, που γιορτά-
ζεται κάθε χρόνο στις 2 Απριλίου, έρχεται να μας
υπενθυμίσει αυτήν ακριβώς τη δύναμη των παρα-
μυθιών: τη δυνατότητά τους να διαμορφώνουν
χαρακτήρες, να μεταδίδουν σημαντικά μηνύματα
και να προσφέρουν στα παιδιά έναν φάρο καθο-
δήγησης για τη ζωή.

Στο πλαίσιο αυτής της ημέρας συνομιλήσαμε
με τον Δημήτριο Πάφρα, υποψήφιο διδάκτορα
και συγγραφέα του παιδικού βιβλίου «Ο Μίμης
και ο Θησαυρός της Θάλασσας». Το βιβλίο του δεν
είναι απλώς μια όμορφη ιστορία· είναι μια πρό-
σκληση προς τα παιδιά να γνωρίσουν τη σημασία
της ανακύκλωσης, της συνεργασίας, της ομαδι-
κότητας και της προστασίας του θαλάσσιου περι-
βάλλοντος.

Ο Δημήτριος Πάφρας μοιράζεται μαζί μας την
έμπνευσή του πίσω από το βιβλίο, την αξία της πε-
ριβαλλοντικής εκπαίδευσης μέσα από τα παρα-
μύθια και την πρόσφατη συνεργασία του με τον
Δήμο Αθηναίων για μια δράση που θα φέρει τα οι-
κολογικά μηνύματα του βιβλίου πιο κοντά στα
παιδιά. Μέσα από αυτή τη συζήτηση, ανακαλύ-
πτουμε πως τα παραμύθια δεν είναι μόνο για δια-
σκέδαση -είναι ένας ισχυρός τρόπος να εμπνεύ-
σουμε την επόμενη γενιά να αγαπήσει και να προ-
στατεύσει τον κόσμο γύρω της.

Κύριε Πάφρα, τι σημαίνει για εσάς η Παγ-
κόσμια Ημέρα Παιδικού Βιβλίου;

Η Παγκόσμια Ημέρα Παιδικού Βιβλίου δεν είναι
απλώς μια επέτειος, αλλά μια υπενθύμιση της
αξίας των παραμυθιών στην ανατροφή των παι-
διών. Τα βιβλία δεν είναι απλώς ψυχαγωγία· είναι
μέσο διαπαιδαγώγησης, καλλιέργειας της φαντα-
σίας και ανάπτυξης της κριτικής σκέψης.

Τα παιδιά, μέσα από τις σελίδες ενός βιβλίου,
ταξιδεύουν, ανακαλύπτουν νέους κόσμους, μα-
θαίνουν να ξεχωρίζουν το καλό από το κακό και
να διαμορφώνουν χαρακτήρα. Ειδικά στις μέρες
μας, όπου η τεχνολογία κυριαρχεί και η προσοχή
των παιδιών αποσπάται εύκολα, το παιδικό βιβλίο
παραμένει ένα ανεκτίμητο εργαλείο εκπαίδευσης
και έμπνευσης.

Η συγκεκριμένη ημέρα, λοιπόν, μας δίνει την
ευκαιρία να θυμηθούμε πως ένα καλό βιβλίο

μπορεί να έχει τεράστια επίδραση στη ζωή ενός
παιδιού. Και προσωπικά, ως συγγραφέας, αισθά-
νομαι την ευθύνη να γράφω ιστορίες που δεν ψυ-
χαγωγούν απλώς, αλλά αφήνουν ένα θετικό απο-
τύπωμα στις ψυχές των μικρών αναγνωστών.

Το βιβλίο σας «Ο Μίμης και ο Θησαυρός της
Θάλασσας» έχει ένα έντονο οικολογικό μή-
νυμα. Τι σας ενέπνευσε να γράψετε αυτή
την ιστορία;

Η ιδέα γεννήθηκε από την αγάπη μου για τη φύση
και την ανησυχία μου για την περιβαλλοντική κρί-
ση που αντιμετωπίζουμε. Τα παιδιά είναι το μέλ-
λον και αν θέλουμε να προστατεύσουμε τον πλα-
νήτη μας, πρέπει να τους δώσουμε τα σωστά εφό-
δια από μικρή ηλικία.

Στο παραμύθι, ο Μίμης, ένα αγόρι που ζει σε
ένα παραθαλάσσιο χωριό, ανακαλύπτει πως ο
πραγματικός θησαυρός δεν είναι ο χρυσός ή τα
πολύτιμα πετράδια, αλλά η ίδια η θάλασσα και το
περιβάλλον. Μαζί με τους φίλους του, μαθαίνει
την αξία της ανακύκλωσης, της συνεργασίας και
της προστασίας του φυσικού κόσμου.

Θέλησα να γράψω μια ιστορία που δεν θα πε-
ριορίζεται σε θεωρητικά μηνύματα, αλλά θα κινη-
τοποιεί τα παιδιά. Να τους δείξει ότι κάθε μικρή
τους πράξη -είτε είναι η ανακύκλωση ενός πλα-
στικού μπουκαλιού είτε ο καθαρισμός μιας παρα-
λίας- έχει σημασία. Μέσα από το παιχνίδι και τη
φαντασία, τα παιδιά μπορούν να καταλάβουν πό-
σο πολύτιμο είναι το περιβάλλον μας και να ανα-
πτύξουν οικολογική συνείδηση.

Συνεργάζεστε με τον Δήμο Αθηναίων για
μια δράση που βασίζεται στο βιβλίο σας.
Πείτε μας περισσότερα για αυτή την πρωτο-
βουλία.

Πρόσφατα είχα την τιμή να συναντηθώ με την

αναπληρώτρια δήμαρχο Αθηναίων Ρωξάνη
Μπέη, μια γυναίκα με όραμα και αγάπη για την
εκπαίδευση και το περιβάλλον. Συζητήσαμε για τη
σημασία της παιδικής λογοτεχνίας ως εργαλείου
ευαισθητοποίησης και για το πώς μπορούμε να
χρησιμοποιήσουμε ιστορίες όπως αυτή του Μίμη
για να εμπνεύσουμε τα παιδιά να γίνουν ενεργοί
πολίτες.

Μέσα από αυτή τη συνάντηση, γεννήθηκε μια
υπέροχη ιδέα: μια διαδραστική δράση που θα φέ-
ρει το μήνυμα του βιβλίου σε σχολεία και πολιτι-
στικούς χώρους της Αθήνας. Δεν θέλουμε απλώς
να διαβάσουμε το παραμύθι στα παιδιά. Θέλουμε
να δημιουργήσουμε μια βιωματική εμπειρία,
όπου θα μπορούν να συμμετέχουν σε δραστηριό-
τητες που σχετίζονται με την ανακύκλωση, την
προστασία των θαλασσών και τη συνεργασία.

Τα παιδιά θα μάθουν παίζοντας, θα κατανοή-
σουν την αξία του περιβάλλοντος μέσα από παρα-
δείγματα και, κυρίως, θα καταλάβουν ότι μπο-
ρούν να κάνουν τη διαφορά.

Πιστεύετε ότι τα παιδικά βιβλία μπορούν
πραγματικά να αλλάξουν τον τρόπο που
σκεφτόμαστε για το περιβάλλον;

Απολύτως! Τα βιβλία διαμορφώνουν συνειδή-
σεις. Ένα καλό παραμύθι μπορεί να χαραχτεί στη
μνήμη ενός παιδιού για πάντα και να το εμπνεύσει
να δει τον κόσμο διαφορετικά.

Σκεφτείτε πόσες φορές ένα παιδί υιοθετεί μια
συνήθεια επειδή τη διάβασε σε ένα βιβλίο. Το ίδιο
ισχύει και για την περιβαλλοντική ευαισθητοποί-
ηση. Αν ένα παιδί μάθει από μικρό να αγαπά τη
φύση, να σέβεται τη θάλασσα, να ανακυκλώνει
και να συνεργάζεται για το κοινό καλό, αυτές οι
αξίες θα το συνοδεύουν σε όλη του τη ζωή.

Για αυτό πιστεύω ότι τα παιδικά παραμύθια δεν
είναι απλώς ιστορίες. Είναι εργαλεία αλλαγής. Και
όσο περισσότερες τέτοιες ιστορίες γράφονται, τό-
σο περισσότερες πιθανότητες έχουμε να διαμορ-
φώσουμε μια γενιά που θα σέβεται και θα προ-
στατεύει τον πλανήτη μας.

Κλείνοντας, ποιο μήνυμα θα θέλατε να πε-
ράσετε στους γονείς και τα παιδιά που θα
διαβάσουν αυτή τη συνέντευξη;

Θα ήθελα να τους πω ότι ο πραγματικός θησαυρός
δεν βρίσκεται σε σεντούκια και χάρτες. Ο πραγ-
ματικός θησαυρός είναι η ίδια η φύση γύρω μας.
Και είναι στο χέρι μας να τον προστατεύσουμε.

Αν όλοι μας -γονείς, εκπαιδευτικοί, συγγρα-
φείς- δώσουμε στα παιδιά μας τα σωστά εφόδια,
τότε μπορούμε να ελπίζουμε σε ένα καλύτερο αύ-
ριο. Και ίσως, μέσα από ιστορίες όπως «Ο Μίμης
και ο Θησαυρός της Θάλασσας», να κάνουμε τον
κόσμο λίγο πιο όμορφο.

Γιατί, τελικά, τα παραμύθια δεν αλλάζουν μόνο
τα παιδιά. Αλλάζουν και τον κόσμο. 

«Τα παραμύθια 
έχουν τη δύναμη 

να αλλάξουν
τον κόσμο»

Ο υποψήφιος διδάκτορας και συγγραφέας του παιδικού βιβλίου
«Ο Μίμης και ο Θησαυρός της Θάλασσας» Δημήτριος Πάφρας μιλά 

στην «Political» στο πλαίσιο της Παγκόσμιας Ημέρας Παιδικού Βιβλίου 

Ο Δημήτριος Πάφρας 

με την αναπληρώτρια 

δήμαρχο Αθηναίων 

Ρωξάνη Μπέη
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Η επίσκεψη Μητσοτάκη
στη Δυτική Μακεδονία

Μια μέρα πριν την ανάδειξη γραμματέα της ΚΟ
της ΝΔ όπως μαθαίνουμε, ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης ξεκινά περιοδείες εκτός Αττικής. Η πρώτη
επίσκεψη σύμφωνα με πληροφορίες θα είναι στη
Δυτική Μακεδονία και συγκεκριμένα στην Κοζά-
νη και την Πτολεμαΐδα. Σύμφωνα με τις προετοι-
μασίες των στελεχών, η υποδοχή αναμένεται αύ-
ριο, Πέμπτη. 

Γνώρισε τη Σίνδο

Ο Στέφανος Κασσελάκης βρέθηκε την περα-
σμένη Παρασκευή στο Συνεδριακό Κέντρο Σίν-
δου, όπου παρουσίασε την πρόταση του Κινή-
ματος Δημοκρατίας για τη ΔΕΘ. Ο ιδρυτής του
νέου κόμματος έχει ταχθεί από την πρώτη μέρα
που έκανε ραντεβού με τις κινήσεις πολιτών
υπέρ της μετεγκατάστασης της ΔΕΘ στα δυτι-
κά. Και η Σίνδος λειτουργεί και συμβολικά και
κυριολεκτικά, καθώς είναι το σημείο που είχε
υποδείξει ο τότε πρωθυπουργός Κώστας Καρα-
μανλής με τη σύμφωνη γνώμη της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης. 

Το «γυμνό» τεχνικό πρόγραμμα 
του Δήμου Κασσάνδρας

Οικονομικά και οραματικά φτωχό χαρακτηρί-
ζεται το τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου Κασσάν-
δρας που κατατέθηκε, με καθυστέρηση, προς
ψήφιση στο Δημοτικό Συμβούλιο. Είναι, δε, χα-
ρακτηριστικό πως λόγω της «γύμνιας» του στε-
λέχη της αντιπολίτευσης επέλεξαν συνειδητά να
απουσιάζουν από τη ψήφισή του, εκφράζοντας
έτσι τη διαφωνία τους. Για παράδειγμα, άδειο
έμεινε το έδρανο της Μαρίας Παπαδημητρίου,
επικεφαλής της ελάσσονος αντιπολίτευσης, η
οποία θέλησε με την κίνηση αυτή να δουν όλοι οι
ψηφοφόροι την πραγματική εικόνα της διοίκη-
σης της Χαλκιά χωρίς δικαιολογίες.

Χωρίς πολλές γκρίνιες
Στη Θεσσαλονίκη δεν είχαμε πολλές γκρίνιες

σχετικά με τις τοποθετήσεις στελεχών στους το-
μείς. Αρκετοί θα ήθελαν να ήταν αναπληρωτές
γραμματείς και όχι μέλη της γραμματείας, αλλά
δεν επιθυμούν σε αυτή τη φάση να προκαλέσουν
προβλήματα βλέποντας το γενικότερο κλίμα που
υπάρχει εντός του κόμματος. Αυτό που συζητιέται
όμως στα πηγαδάκια είναι ποιοι εξ αυτών που
στελεχώνουν τους τομείς θα συμμετάσχουν αυ-
τοδικαίως στο συνέδριο. Αν ισχύσει ότι θα μπουν
μέχρι και τα μέλη των γραμματειών, τότε η πλευρά
Ανδρουλάκη θα έχει ένα ισχυρό προβάδισμα. 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Πίσω από τα… κάγκελα ο 60χρονος που προκάλεσε 
το θανατηφόρο δυστύχημα στην 50χρονη 
Ρεπορτάζ: Ανδρονίκη Zαφειρίου 

Π
ροφυλακιστέος κρίθηκε μετά την απο-
λογία του ο 60χρονος οδηγός που
προκάλεσε το θανατηφόρο δυστύχημα

με θύμα την 50χρονη έξω από τον Λαγκαδά.
Ο 60χρονος που κατηγορείται για επικίνδυ-

νη οδήγηση με αποτέλεσμα τον θάνατο και για
οδήγηση χωρίς άδεια οδήγησης, παραμένει
νοσηλευόμενος στο νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ, κα-
θώς η κατάσταση της υγείας του είναι επιβαρυμένη και όταν επα-
νέλθει θα οδηγηθεί στις φυλακές. Επίσης, η δικηγόρος του Αν-
θούλα Ανάσογλου ζήτησε τη διενέργεια ψυχιατρικής εξέτασης, η
οποία έγινε δεκτή από ανακριτή και εισαγγελέα.

Στην απολογία του σύμφωνα με πληροφορίες επέμεινε σε όσα
είχε πει προανακριτικά. «Μακάρι να ήμουν εγώ στη θέση της γυ-

ναίκας. Με τύφλωσαν τα φώτα από το απέναντι
αυτοκίνητο, για αυτό έχασα τον έλεγχο και
έπεσα πάνω του. Ήπια δύο ποτήρια τσίπουρο,
αλλά μετά έφαγα αρκετά και περίμενα αρκετή
ώρα για να τα αποβάλω. Αισθανόμουν νηφά-
λιος όταν οδηγούσα. Είμαι στο πρόγραμμα
απεξάρτησης από το 2006 και ακολουθώ το
πρόγραμμα μεθαδόνης στον ΟΚΑΝΑ και εκεί-
νη την ημέρα είχα πάρει την αγωγή μου».

«Ο άνθρωπος αυτός τα έχει χαμένα και όσο
περνάει ο καιρός αισθάνεται μοναξιά. Είναι φανερό ότι αυτά που
είπε ήταν αληθή, ωστόσο, είχε ξανακάνει αυτό το αδίκημα. Έγινε
δεκτό το αίτημα για ψυχιατρική πραγματογνωμοσύνη για να δού-
με το πλαίσιο του καταλογισμού, καθώς ο ίδιος δηλώνει ότι είναι
στο πρόγραμμα του ΟΚΑΝΑ», ανέφερε, μεταξύ άλλων, η κ. Ανά-
σογλου.

Δ. Θεσσαλονίκης: Ανακαινίζονται οι παιδικοί και βρεφονηπιακοί σταθμοί
Εργασίες ανακαίνισης είναι σε εξέλιξη στους παιδικούς και

βρεφονηπιακούς σταθμούς του Δήμου Θεσσαλονίκης. Το είχε
υποσχεθεί ο δήμαρχος Στέλιος Αγγελούδης, αμέσως μετά τα
εγκαίνια του νέου σταθμού στο λιμάνι, πως θα πρέπει όλοι οι
παιδικοί και βρεφονηπιακοί να αποκτήσουν νέα όψη. 

Βέβαια, δεν είναι οι μόνοι δημοτικοί χώροι που έχουν προ-
χωρήσει σε «λίφτινγκ», καθώς ανάλογα έργα ανακαίνισης γί-
νονται αυτό το διάστημα και στα ΚΕΠ.

Αναβαθμίζονται, επιτέλους, οι χώροι που καθημερινά υπο-
δέχονται πλήθος δημοτών, μικρών και μεγάλων.

Ποιοι στηρίζουν 
ανοιχτά τις αυξήσεις 
στα σώματα ασφαλείας; 

Μπορεί να ακούγεται πως καμιά ει-
κοσαριά βουλευτές έχουν βγει ανοιχτά
και έχουν μιλήσει για τις αυξήσεις
στους μισθούς των στελεχών της Αστυ-
νομίας, της Πυροσβεστικής και του Λι-
μενικού που πρέπει να δώσει η κυβέρ-
νηση, όμως στη Θεσσαλονίκη των 11
βουλευτών και των 2 εξωκοινοβουλευ-
τικών που βρίσκονται στο κυβερνητικό
σχήμα μόνο ο εξής ένας, ο Θεόδωρος
Καράογλου, έκανε σχετική ανάρτηση.
Και για να μην αδικήσουμε και τον κομ-
ματικό μηχανισμό της πόλης, και ο πρό-
εδρος της Διοικούσας της ΝΔ τάχθηκε
υπέρ τους, «αναγνωρίζοντας το έργο
τους, όπως αυτοί στηρίζουν καθημερι-
νά την κοινωνία μας».

Η Θεσσαλονίκη
στην καρδιά 
της Έλενας Ράπτη 

«Η Θεσσαλονίκη στο επίκεντρο της
καρδιάς μου», λέει η υφυπουργός Κοι-
νωνικής Συνοχής και Οικογένειας Έλενα
Ράπτη, σε ανάρτησή της στα μέσα κοινω-
νικής δικτύωσης. Η ανάρτηση της βου-
λεύτριας Α’ Θεσσαλονίκης αφορά έναν
μικρό απολογισμό των όσων έκανε ως
υφυπουργός Τουρισμού και αφορούσαν
τη Θεσσαλονίκη. Με έμφαση στον στόχο
της καθιέρωσης της πόλης ως city break
προορισμού.

Πού ανέλαβε τομεάρχης
η Ράνια Θρασκιά
Μετά την ένταξή της στην Κοινοβου-

λευτική Ομάδα του ΠΑΣΟΚ, η Ράνια
Θρασκιά έγινε και τομεάρχης. Με από-
φαση του προέδρου Νίκου Ανδρουλά-
κη, ορίστηκε υπεύθυνη του Κοινοβου-
λευτικού Τομέα Εργασίας Ψυχικής
Υγείας η βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης,
αναφέρει η σχετική ανακοίνωση. Η θέ-
ση χήρευε από την ανεξαρτητοποίηση
του βουλευτή Μπουρχάν Μπαράν. Ανα-
μένεται να δοθεί ρόλος και στον Πέτρο
Παππά, έτερο ανεξάρτητο βουλευτή
που προστέθηκε στην ΚΟ.
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Δεν άφησε 
την ευκαιρία 
να πάει χαμένη 

Μια πρώτης τάξεως ευκαιρία για
ένα μεγάλης διάρκειας τετ α τετ με
τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσο-
τάκη είχε ο δήμαρχος Μάνδρας-Ει-
δυλλίας Αρμόδιος Δρίκος. Εκμεταλ-
λευόμενος την επίσκεψη του πρω-
θυπουργού στον πολυχώρο ΙΡΙΣ, για
την έκθεση της Βάνας Ξένου «Ανοι-
χτό Μουσείο», ο δήμαρχος κατάφε-
ρε να τον «ξεμοναχιάσει» και να του
αναλύσει σε ευδιάθετο και χαλαρό
κλίμα την πορεία των μεγάλων έρ-
γων που έχουν ξεκινήσει στον δήμο
του. «Είχα την ευκαιρία να συζητή-
σουμε όχι μόνο την εξέλιξη των με-
γάλων έργων υποδομής που πραγ-
ματοποιούνται στην πόλη, αλλά και
να βάλουμε στην κορυφή της ατζέν-
τας τις ανάγκες και τις προτεραιότη-
τες του δήμου μας», σχολίασε σχετι-
κά ο κ. Δρίκος.

Έπιασε τόπο 

Με κέρδη 35.000 ευρώ έκλεισε η φε-
τινή, 13η διοργάνωση του Μύλου των
Ξωτικών. Το μεγαλύτερο χριστουγεν-
νιάτικο θεματικό πάρκο της χώρας,
αποτελώντας παράδειγμα οργάνωσης
και λειτουργίας, ήταν κερδοφόρο για τη
διοργανώτρια e-trikala AE, στην οποία
κύριος μέτοχος είναι ο Δήμος Τρικ-
καίων. Αξίζει να σημειωθεί ότι φέτος ο
δήμαρχος Τρικκαίων Νίκος Σακκάς
ανέλαβε προσωπικά την προεδρία της
δημοτικής αναπτυξιακής εταιρείας, χα-
ράσσοντας πολιτική και δίνοντας το
στίγμα για την πορεία της διοργάνωσης,
με ορατά ήδη τα αποτελέσματα.

«Αντεργατικός» δήμαρχος
Όλο και μεγαλώνει το χάσμα που έχει δημιουργήσει εδώ και καιρό ο δήμαρχος Πει-

ραιά Γιάννης Μώραλης με τους εργαζόμενους του δήμου του, γεγονός που δημιουργεί
σοβαρά προβλήματα στη λειτουργία των υπηρε-
σιών του. Πρόσφατο παράδειγμα, η σκληρή επίθε-
ση που εξαπέλυσε κατά του δημάρχου το Σωματείο
Οδηγών Μηχανικών και Εργατοτεχνιτών του δήμου
καταγγέλλοντας ότι «κρύβεται από τα προβλήματα»
και αρνείται να τους συναντήσει, προκειμένου για
να δοθούν λύσεις στα ζητήματα που γεννά η πολιτική της δικής του δημοτικής αρχής.
Παράλληλα, κατηγορούν τον κ. Μώραλη για αντεργατική συμπεριφορά φέρνοντας πα-
ραδείγματα την περικοπή μεροκάματου της αντιπροέδρου του σωματείου για ημέρα
που είχε συνδικαλιστική άδεια καθώς και την «αυθαίρετη και εκδικητική» μετακίνηση
του γενικού γραμματέα του σωματείου.  Παράλληλα, οι εργαζόμενοι θέτουν και σοβαρά
ζητήματα ασφαλείας υπενθυμίζοντας πως τρεις συνάδελφοί τους έχουν χάσει τη ζωή
τους σε εργατικά δυστυχήματα επισημαίνοντας τις ευθύνες της δημοτικής αρχής… 

A
μεσο επανασχε-
διασμό του προ-
γράμματος απα-

σχόλησης ανέργων ηλικίας
55+ ετών ζητά η ΚΕΔΕ από
το υπουργείο Εργασίας με
αύξηση του αριθμού δι-
καιούχων και πρόβλεψη
για διάθεση τουλάχιστον
10.000 θέσεων προς τους
δήμους, ώστε να καλυ-
φθούν πραγματικές ανάγ-
κες στελέχωσης κρίσιμων
υπηρεσιών. Θυμίζουμε
πως το συγκεκριμένο πρόγραμμα έχει
αποτελέσει μοναδική λύση για τους περισ-
σότερους δήμους που δεν έχουν άλλο τρό-
πο να καλύψουν τα κενά στο οργανόγραμ-
μα των υπηρεσιών τους, ωστόσο, το πρό-
βλημα που δημιουργήθηκε αυτή τη φορά
είναι πως οι διαθέσιμες θέσεις δεν ξεπέ-
ρασαν τις 6.000, με αποτέλεσμα να εξαντ-
ληθούν άμεσα και χωρίς οι περισσότεροι

δήμοι να προλάβουν να κάνουν αίτηση. 
Με επιστολή που έστειλε ο πρόεδρος

της ΚΕΔΕ Λάζαρος Κυρίζογλου στην
υπουργό Νίκη Κεραμέως εκφράζει την
απογοήτευση της ΚΕΔΕ και παράλληλα το
αίτημα για διεύρυνση του προγράμματος,
ώστε να ικανοποιηθούν τα αιτήματα των
δήμων για εργαζόμενους αλλά να γίνουν
και πολύ περισσότεροι οι ωφελούμενοι.

Το Άλσος ξαναζωντανεύει!
Το πρώτο μεγάλο έργο της θητείας του, που θα ξαναδώσει ζωή στο εμβλη-
ματικό άλσος της περιοχής, ετοιμάζει ο δήμαρχος Νέας Φιλαδέλφειας-

Νέας Χαλκηδόνας Γιάννης Τομπούλογλου. Ήδη το
Δημοτικό Συμβούλιο ενέκρινε με διευρυμένη πλει-
οψηφία τη μελέτη για το έργο που φιλοδοξεί να με-
τατρέψει το Άλσος της Νέας Φιλαδέλφειας σε έναν
ασφαλή, προσβάσιμο, φιλικό προς το περιβάλλον
χώρο αναψυχής, πολιτισμού και φυσιολατρίας, συ-
νεχίζοντας την ιστορική παράδοση του χώρου και
αξιοποιώντας όλες τις φυσικές και όχι μόνο δυνα-
τότητές του. Επόμενο «στοίχημα» για τη δημοτική

αρχή είναι η εξασφάλιση χρηματοδότησης που θα δώσει προοπτική για
άμεση ανάπλαση του χώρου. 

Στο στόχαστρο της ΠΟΕ-ΟΤΑ 
αντιπρόεδρος Δημοτικού Συμβουλίου…

Απερίφραστα καταδικάζει με ανακοίνωσή της η ΠΟΕ-ΟΤΑ την αδικαιολόγητη και απα-
ράδεκτη επίθεση που δέχτηκαν η προϊσταμένη του Τμήματος Εσόδων και η διευθύντρια

Οικονομικών Υπηρεσιών του Δήμου Ηρα-
κλείου Αττικής από την αντιπρόεδρο του Δη-
μοτικού Συμβουλίου. Όπως καταγγέλλει η
ομοσπονδία, οι υπηρεσιακοί παράγοντες
βρέθηκαν στο στόχαστρο τόσο εντός του χώ-
ρου εργασίας τους όσο και μέσω διαδικτύου,
εξαιτίας προσωπικής υπόθεσης της συγκε-
κριμένης αιρετής, ενώ παράλληλα διατυπώ-

θηκαν αόριστες και ανεπίτρεπτες σεξιστικές αιχμές εις βάρος εργαζόμενης. «Η δημόσια
στοχοποίηση εργαζομένων, ιδιαίτερα με υβριστικό και επιθετικό τρόπο, αποτελεί προ-
σβολή για το σύνολο των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και δημιουργεί ένα
κλίμα εκφοβισμού, που υπονομεύει την εύρυθμη λειτουργία των υπηρεσιών», υπογραμ-
μίζει η ΠΟΕ-ΟΤΑ. Απαιτεί μάλιστα από όλες τις δημοτικές παρατάξεις να πάρουν ξεκάθα-
ρη θέση καταδικάζοντας τέτοιες συμπεριφορές και να διασφαλίσουν ότι παρόμοια περι-
στατικά δεν θα επαναληφθούν.

Όχι στο μπάχαλο!
Ομόφωνα «όχι» είπε το Δημοτικό Συμ-

βούλιο Δάφνης-Υμηττού, μετά από πρό-
ταση του δημάρχου Νίκου Τσιλίφη, στις
αλλαγές των ορίων της σχολικής περιφέ-
ρειας που προτείνουν οι αρμόδιοι φορείς
του υπουργείου Παιδείας, υποστηρίζον-
τας πως θα προκαλέσουν μεγάλη ανατα-
ραχή στη σχολική κοινότητα. Ο δήμαρχος
υποστήριξε πως η μετακίνηση μαθητών
σε σχολεία άλλων δήμων θα οδηγήσει σε
αποδυνάμωση όχι μόνο τώρα αλλά και
στο μέλλον και σε πιθανές συγχωνεύσεις
τμημάτων ή υπερφόρτωσή τους. Το Δη-
μοτικό Συμβούλιο εξουσιοδότησε τον δή-
μαρχο να προβεί σε κάθε απαιτούμενη
ενέργεια με όλους τους αρμόδιους φο-
ρείς τόσο στην Πρωτοβάθμια όσο και στη
Δευτεροβάθμια εκπαίδευση, ώστε η δια-
δικασία καθορισμού των σχολικών περι-
φερειών να γίνει μετά από επίσημη ενη-
μέρωση του δήμου αλλά και διαβούλευση
με τοπικούς φορείς.

Σε ποιον δήμο της Αττι-
κής, προς τα βόρεια της
Αθήνας, κυκλοφορούν
φήμες πως ο δήμαρχος

επωφελείται εμμέσως από έργα που πραγ-
ματοποιούνται στην πόλη; Κάποιες κακές
γλώσσες λένε πως, μέσω τρίτων, έχει κα-
ταφέρει να αποσπάσει κάποια «οικόπεδα-
φιλέτα» που δημιουργήθηκαν μετά από
διανοίξεις δρόμων και αναμορφώσεις πε-
ριοχών. Υποστηρίζουν πως εκμεταλλεύε-
ται την… εσωτερική ενημέρωση που έχει.   

Δεν πρόλαβαν ούτε να κάνουν αίτηση 
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Τ
ον επιτυχημένο θεσμό του Καλα-

θιού του Πάσχα θα επαναλάβει και

φέτος το υπουργείο Ανάπτυξης,

εντάσσοντας σε αυτό προϊόντα πρώτης

γραμμής για τις γιορτινές ημέρες, με την

προσοχή των υπηρεσιών στραμμένη κυ-

ρίως στο αρνί και στα υπόλοιπα είδη κρέ-

ατος. Σε τηλεοπτική του συνέντευξη ο

υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικά-

κος τόνισε ότι μόλις το 20% του αρνιού και

γενικότερα του κρέατος που κατα-

ναλώνεται τις ημέρες του Πάσχα

προέρχεται από την Ελλάδα. Όπως

εξήγησε, «τη Δευτέρα ξεκινά το Κα-

λάθι του Πάσχα, το οποίο είναι μια

θετική πρωτοβουλία η οποία δίνει

εναλλακτικές για καλύτερες τιμές

και για αυτό την αγκαλιάζουν οι πο-

λίτες». Επιπλέον εξήγησε ότι φέτος

δεν θα υπάρξει το Καλάθι του Νονού κι

αυτό διότι στα σχετικά προϊόντα που εν-

τάσσονταν σε αυτό ο φετινός πληθωρι-

σμός είναι μηδενικός.

Πληθωρισμός
Σύμφωνα με χθεσινή ανακοίνωση της

Eurostat με τις προκαταρκτικές εκτιμή-

σεις του πληθωρισμού για τον Μάρτιο, στη

χώρα μας διαμορφώθηκε στο 3,1%, έναντι

2,2% που αναμένεται να πέσει κατά μέσο

όρο στην Ευρώπη. Η επίδοση αυτή φέρνει

την Ελλάδα στην έβδομη θέση των είκοσι

χωρών της Ευρωζώνης, όμως σύμφωνα

με τα ειδικότερα στοιχεία των επιμέρους

κατηγοριών, η χώρα μας πέτυχε τον δεύ-

τερο χαμηλότερο πληθωρισμό τροφίμων.

Σύμφωνα με την εκτίμηση της Eurostat

για τον Μάρτιο, ο πληθωρισμός αυτής της

κατηγορίας στην Ελλάδα διαμορφώθηκε

στο 1,7%, έναντι μέσου όρου 2,9% στις χώ-

ρες της Ευρωζώνης. Η εξέλιξη -όπως λέ-

νε πηγές του υπουργείου Ανάπτυξης- εί-

ναι το αποτέλεσμα του συνδυασμού των

μέτρων και των πολιτικών των προηγού-

μενων μηνών, κυρίως οι εντατικοί έλεγχοι

για την εφαρμογή των μέτρων ελέγχου

των τιμών και η εφαρμογή του νέου Κώδι-

κα Δεοντολογίας. Όπως ξεκαθαρίζουν

άνθρωποι που βρίσκονται στο περιβάλλον

Θεοδωρικάκου, είναι προφανές ότι οι

έλεγχοι θα συνεχιστούν και θα ενταθούν

και κατά την εορταστική περίοδο του Πά-

σχα με στόχο την προστασία των κατανα-

λωτών και του διαθέσιμου εισοδήματος

των πολιτών.

Η ακρίβεια και η στέγη
Αναφερόμενος στη βασικότερη πηγή της

ακρίβειας, ο υπουργός Ανάπτυξης εξήγησε

ότι το πρόβλημα αφορά κυρίως το κόστος

στέγης. Όπως τόνισε, πρέπει να γίνει η Ελ-

λάδα πιο παραγωγική και η οικονομία πιο

ανταγωνιστική. Σε αυτό το πλαίσιο, ο Τάκης

Θεοδωρικάκος αναφέρθηκε στις κινήσεις

του υπουργείου του, ώστε να υπάρξει πε-

ραιτέρω προσέλκυση επενδύσεων και προ-

ανήγγειλε τρία καθεστώτα που θα βγουν

μέσα στο 2025. Θα αφορούν τη μεταποίηση,

τις μεγάλες επενδύσεις και ένα αποκλειστι-

κά για τις παραμεθόριες περιοχές και τις

περιοχές με μικρότερο ΑΕΠ από το 70% του

εθνικού ΑΕΠ. Στόχος είναι να μειωθούν οι

περιφερειακές ανισότητες με αυτά τα προ-

γράμματα που έχουν συνολικό προϋπολο-

γισμό 900 εκατομμύρια. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Ανοίγει ο δρόμος για να ενταχθούν και όλοι οι οφειλέτες της
μεσαίας τάξης στον εξωδικαστικό μηχανισμό. Σύμφωνα με το νο-
μοσχέδιο που κατέθεσε το ΥΠΕΘΟ, τα εισοδηματικά κριτήρια δι-
πλασιάζονται, ενώ θεσμοθετείται η υποχρέωση του πιστωτή να
καταθέσει έγγραφη πρόταση ρύθμισης προς τον οφειλέτη τρεις
μήνες πριν τον πλειστηριασμό. Οι ευάλωτοι δανειολήπτες θα
μπορούν να σώσουν το σπίτι τους ακόμη και είκοσι ημέρες πριν
από την εκποίησή του. 
1. Πόσο αυξάνονται τα εισοδηματικά όρια των οφειλετών; 

Με τη νέα ρύθμιση διπλασιάζονται εισοδηματικά κριτήρια
εντάσσοντας το 85% των αιτούντων στη ρύθμιση από το 7%
που ίσχυε σήμερα: Μονοπρόσωπο νοικοκυριό: 14.000 ευρώ,
Δύο μέλη: 21.000 ευρώ. Τρία μέλη ή μονογονεϊκή οικογένεια
με ένα ανήλικο: 28.000 ευρώ. Τέσσερα μέλη ή μονογονεϊκή
οικογένεια με δύο ανήλικα: 35.000 ευρώ. Πέντε μέλη και άνω
ή μονογονεϊκή οικογένεια με τρία ανήλικα και άνω: 42.000
ευρώ.

2. Ποια είναι η υποχρέωση των πιστωτών; 
Οφείλει να καταθέσει έγγραφη πρόταση ρύθμισης στον οφει-

λέτη τρεις μήνες πριν τη διενέργεια πλειστηριασμού.
3. Περιουσία και πτωχευτική διαδικασία

Εάν δεν επαρκεί η περιουσία του οφειλέτη, δεν ανοίγεται πτω-
χευτική διαδικασία, αλλά εγγράφεται στο Μητρώο Φερεγγυότητας.
4. Τι αλλάζει σε σχέση με τις προθεσμίες ενόψει κατάσχεσης; 

Μέχρι σήμερα, ο οφειλέτης έπρεπε να κάνει αίτηση εντός 60
ημερών πριν από την κατάσχεση. Τώρα θα μπορεί ακόμη και 20
μέρες πριν από τον πλειστηριασμό. Το ενδιάμεσο πρόγραμμα
επεκτείνεται για έξι μήνες μέχρι να λειτουργήσει ο Φορέας Από-
κτησης και Επαναμίσθωσης.
5. Επεκτείνεται η δυνατότητα ρύθμισης 
δανείων με εγγύηση του Δημοσίου; 

Η δυνατότητα προϋπήρχε. Πλέον, επεκτείνεται και στους οφει-
λέτες που θα επιλέξουν να ρυθμίσουν τις οφειλές τους μέσω της
διαδικασίας εξυγίανσης. 

6. Οι επιχειρήσεις πώς μπορούν να βοηθηθούν; 
Επιλέγοντας το εργαλείο της εξυγίανσης, οι επιχειρήσεις μπο-

ρούν να ρυθμίσουν και τα δάνεια με εγγύηση του ελληνικού Δη-
μοσίου χωρίς να τίθεται σε κίνδυνο η παρασχεθείσα εγγύηση. 
7. Πώς ρυθμίζεται το θέμα της Ασπίς Πρόνοια;

Δημιουργείται μόνιμος μηχανισμός αποζημίωσης ζημιωθέν-
των της Ασπίς Πρόνοια. Επιταχύνεται η πληρωμή προκαταβολών,
χωρίς αυτές να ξεπερνούν το 25% των διαθεσίμων του Εγγυητι-
κού Κεφαλαίου Ιδιωτικής Ασφάλισης Ζωής (ΕΚΙΑΖ). 
8. Το ιδιωτικό χρέος στην Ελλάδα

Από το 2019 μέχρι και πέρσι, το ποσοστό κόκκινων δανείων
στις τράπεζες μειώθηκε από 40,6% το 2019 στο 4,6%, ποσοστό χα-
μηλότερο ακόμα και προ κρίσης. Την ίδια στιγμή, τα μη εξυπηρε-
τούμενα δάνεια το τρίτο τρίμηνο του 2024 έπεσαν στο 30% των δα-
νείων, έναντι 52% το 2019 και η πτώση αναμένεται να συνεχιστεί.
Τα μη εξυπηρετούμενα δάνεια τραπεζών και servicers ανέρχον-
ται σήμερα σε 67 δισ. από 92 δισ. το 2019. 

Όλες οι απαντήσεις για τον εξωδικαστικό

Τάκης Θεοδωρικάκος: Χωρίς καλάθι ο νονός - 
Στα χαμηλά ο πληθωρισμός τροφίμων - 

Το πρόβλημα με το κόστος της στέγης

Από Δευτέρα 
το Καλάθι του Πάσχα
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Aurora Energy: Ελκυστικές οι επενδύσεις στις ΑΠΕ την επόμενη δεκαετία
Οι τιμές του φυσικού αερίου αναμένεται να κινη-

θούν κοντά στα επίπεδα των 45 ευρώ έως και το
2028, οπότε θα ξεκινήσει μια σταδιακή υποχώρηση
κοντά στα 35 ευρώ, σύμφωνα με εκτίμηση της Auro-
ra Energy. Όπως παρουσίασε ο επικεφαλής της εται-
ρείας για τη ΝΑ Ευρώπη Ευάγγελος Γαζής στο Power
& Gas Forum, μέχρι το τέλος της τρέχουσας δεκαε-
τίας οι τιμές των δικαιωμάτων εκπομπών θα βρεθούν
λίγο πριν από τα 90 ευρώ/τόνο και μαζί με το αέριο θα
επηρεάσουν το συνολικό ενεργειακό κόστος στην

Ελλάδα. Μάλιστα, εκτιμάται ότι τα δικαιώματα διοξει-
δίου του άνθρακα θα καταγράψουν σημαντική άνοδο
μετά το 2030, αγγίζοντας επίπεδα της τάξης των 150
ευρώ και εντέλει τα 180 ευρώ μετά τα μέσα του αι-
ώνα.

Σε ό,τι αφορά τις καθαρές τεχνολογίες ηλεκτροπα-
ραγωγής, η Aurora προβλέπει τιμές αποζημίωσης
στα αιολικά 9% χαμηλότερες από την τιμή βάσης, ενώ
στα φωτοβολταϊκά 27% χαμηλότερες. Για την επόμε-
νη δεκαετία οι τιμές αυτές θα υποχωρήσουν περαιτέ-

ρω, με αποτέλεσμα να είναι 12% και 46% χαμηλότερες
αντίστοιχα από τις τιμές βάσης. Ωστόσο, παρά την ει-
κόνα που διαμορφώνεται, η εκτίμηση είναι ότι οι τι-
μές που θα αποκομίζουν οι ΑΠΕ και ιδίως τα φωτο-
βολταϊκά θα είναι επαρκείς για να στηρίξουν τις
επενδύσεις και την επόμενη δεκαετία. Αναφορικά με
την αποθήκευση ενέργειας, η διαφορά ανάμεσα στη
μέγιστη και την ελάχιστη τιμή ημέρας αναμένεται να
παραμείνει πάνω από τα 50 ευρώ/MWh έως το 2030,
καθώς η διείσδυση των ΑΠΕ θα προσεγγίζει το 64%.  

Σ
ε τρεις βασικούς άξονες εστιά-
ζει η νέα ηγεσία του υπουργεί-
ου Περιβάλλοντος και Ενέργει-

ας για να μειώσει το κόστος της ηλε-
κτρικής ενέργειας και με βάση αυτούς
κάνει ασκήσεις επί χάρτου προκειμέ-

νου να «απαντήσει» με δραστικά
μέτρα. Το τρίπτυχο που οδηγεί σε
υψηλές τιμές -θα αναζητηθούν
λύσεις για την αποκλιμάκωση των
φουσκωμένων λογαριασμών
ρεύματος- εντοπίζεται κατά κύριο
λόγο στις απώλειες του δικτύου,
στα κόστη εξισορρόπησης αλλά
και ηλεκτροπαραγωγής στα μη

διασυνδεδεμένα νησιά.
Οι τρεις άξονες έχουν τεθεί στο μι-

κροσκόπιο του υπουργείου ώστε σε
πρώτη φάση να γίνει αξιολόγησή τους,
με σκοπό να καθοριστούν οι ενέργειες
που πρέπει να γίνουν και κυρίως τι
χρονικό ορίζοντα χρειάζονται οι δρά-
σεις που θα ενεργοποιηθούν για να
αποφέρουν το επιθυμητό αποτέλεσμα.
Σύμφωνα με πληροφορίες, μια πρώτη
εκτίμηση δείχνει ότι η διαδικασία αυτή
θα κρατήσει περίπου δύο μήνες ώστε
στη συνέχεια να ξεκινήσουν οι σχετι-
κές παρεμβάσεις.

Οι άξονες που προκαλούν
βραχυκύκλωμα στην αγορά

Στο υπουργείο γνωρίζουν ότι «θαύμα-
τα» που θα έριχναν τις τιμές δεν μπο-
ρούν να γίνουν, ωστόσο οι μειώσεις
μπορούν να είναι υπολογίσιμες για την
τσέπη του καταναλωτή. Έτσι, θα επιχει-
ρηθούν παρεμβάσεις στους εξής τομείς:
� Κόστος ηλεκτροπαραγωγής στα μη
διασυνδεδεμένα νησιά: Το κόστος αυτό
που καθορίζεται από το κόστος του
ακριβού καυσίμου που καίνε οι τοπι-
κές μονάδες, δηλαδή το πετρέλαιο, το
σταθερό λειτουργικό κόστος και την τι-
μή των δικαιωμάτων CO2 που κινείται
ανοδικά το τελευταίο διάστημα και έχει
προσεγγίσει τα 70 ευρώ/τόνο.
� Απώλειες δικτύων: Η εικόνα που πα-

ρουσιάζεται στη συγκεκριμένη κατη-
γορία είναι δραματική, αν αναλογιστεί
κάποιος ότι στην Ελλάδα, από 5,9% πριν
από μια δεκαετία, οι απώλειες δικτύων
αυξήθηκαν στο 11,4% το 2023. Με τη
χώρα μας να καταγράφει την πέμπτη
χειρότερη επίδοση μεταξύ των 33 ευ-
ρωπαϊκών χωρών σύμφωνα με έκθεση
του Συμβουλίου των Ευρωπαίων Ρυθ-
μιστών Ενέργειας (CEER) και αρνητική

πρωτιά στην ΕΕ. Η αρνητική αυτή στά-
ση συνδέεται από το αρμόδιο υπουρ-
γείο με τις χαμηλές επενδύσεις στα δί-
κτυα κατά τη δεκαετία των μνημονίων,
η οποία ωστόσο παρουσιάζει βελτίωση
από το 2019.
� Λογαριασμοί προσαυξήσεων: Περι-
λαμβάνουν χρεώσεις που σχετίζονται
με τη λειτουργία της αγοράς εξισορρό-
πησης, τις απώλειες του συστήματος

μεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας κ.ά.
Το ζήτημα αναδείχτηκε πρόσφατα από
τον Σύνδεσμο Ενεργοβόρων Βιομηχα-
νιών (ΕΒΙΚΕΝ), ο οποίος ανέθεσε στην
Grant Thornton να εκπονήσει σχετική
έρευνα και στη βάση των συμπερασμά-
των ζήτησε περαιτέρω διερεύνηση του
πώς διαμορφώνεται ο συγκεκριμένος
λογαριασμός από τη Ρυθμιστική Αρχή
Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων
(ΡΑΑΕΥ) και από τον ΑΔΜΗΕ. Εκτιμάται
ότι στην Ελλάδα η ετήσια επιβάρυνση
ανέρχεται σε περίπου 500 εκατ. ευρώ,
ενώ στη Γερμανία -αγορά πολύ μεγα-
λύτερη από την ελληνική- το αντίστοιχο
κόστος υπολογίζεται στα 4 δισ. ευρώ.

ΥΠΕΝ: Τρεις παρεμβάσεις για
να ρίξει τις τιμές στο ρεύμα

Στο... μικροσκόπιο της νέας ηγεσίας του υπουργείου 
οι απώλειες του δικτύου και τα κόστη εξισορρόπησης 
και ηλεκτροπαραγωγής στα μη διασυνδεδεμένα νησιά

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr
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Μ
η δεσμευτική δήλωση προθέσεων για την
απόκτηση του 100% της αλυσίδας ΑΝΕΔΗΚ
Κρητικός από τη Διαμαντής Μασούτης ΑΕ

υπογράφηκε μεταξύ των διοικήσεων των δύο εται-
ρειών, σε ένα deal που αναμένεται να ανατρέψει άρ-

δην τις ισορροπίες στον εγχώριο κλάδο των
σουπερμάρκετ.

Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση
που εξέδωσε η Διαμαντής Μασούτης, η απαραί-
τητη διαδικασία νομικών και οικονομικών ελέγ-
χων αναμένεται να ολοκληρωθεί μέσα στους
επόμενους μήνες και η σκοπούμενη συναλλαγή
θα υπόκειται στις αναγκαίες προηγούμενες εγ-
κρίσεις των αρμόδιων εποπτικών αρχών.

Πρωτοπόρα ελληνική εταιρεία
Η σκοπούμενη συναλλαγή θα έχει ως αποτέλεσμα

μια πρωτοπόρα ελληνική εταιρεία λιανικής πώλησης
τροφίμων, καθώς ο συνδυασμός των δύο εταιρειών
αναμένεται να ενισχύσει περαιτέρω τις επιλογές των
καταναλωτών, την καινοτομία και την ανταγωνιστικό-
τητα.

Το deal ανάμεσα στη Μασούτης και την Κρητι-
κός είναι βέβαιο πως θα προκαλέσει ανακατατά-
ξεις συνολικά στον κλάδο των σουπερμάρκετ,
αφού η Μασούτης θα πλασαριστεί στην τέταρτη ή
στην τρίτη θέση στην αγορά των σουπερμάρκετ
από πλευράς τζίρου, από την πέμπτη θέση που
βρίσκεται σήμερα.

Παράλληλα η Μασούτης θα ενισχύσει σημαν-
τικά την παρουσία της στην Αττική και την Πελο-
πόννησο, καθώς η Κρητικός διαθέτει ένα αρκετά
εκτεταμένο δίκτυο στις συγκεκριμένες περιο-
χές, αφού η Πελοπόννησος είναι η περιοχή όπου
αναπτύχθηκε αρχικά, ενώ έχει εξαγοράσει μια
σειρά από τοπικές αλυσίδες. Επιπλέον, η Πελο-

πόννησος θεωρείται ιδιαιτέρως ελκυστική για το ορ-
γανωμένο λιανεμπόριο, καθώς καταγράφει μεγάλη
τουριστική ανάπτυξη μετά την Κρήτη.

Τα αποτελέσματα της Κρητικός
Υπενθυμίζεται ότι το 2023 ο κύκλος εργασιών της

ΑΝΕΔΗΚ Κρητικός σκαρφάλωσε στα 703,78 εκατ.
ευρώ έναντι κύκλου εργασιών 497,81 εκατ. ευρώ το
2022, καταγράφοντας μια αύξηση της τάξης του
41,38%. Τα αποτελέσματα μετά φόρων παραμένουν
κερδοφόρα και ανήλθαν σε 2,30 εκατ. ευρώ, έναντι
2,13 εκατ. ευρώ το 2022, παρουσιάζοντας αύξηση κα-
τά 7,83% σε σχέση με την προηγούμενη χρήση. Για το

δε 2024, ο πήχης μπαίνει ακόμη πιο ψηλά. «Για το
2024 βάζουμε στόχο για κύκλο εργασιών ύψους 800
εκατ. ευρώ», αποκάλυπτε τον περασμένο Ιούλιο
στους δημοσιογράφους ο Άγγελος Κρητικός. Σήμε-
ρα, η ΑΝΕΔΗΚ Κρητικός λειτουργεί ένα δίκτυο περί-
που 890 καταστημάτων, διαθέτει οκτώ κέντρα διανο-
μής και απασχολεί περισσότερους από 3.700 εργαζό-
μενους.

Η ιστορία 
Η ιστορία της αλυσίδας Κρητικός ξεκίνησε το 1948,

όταν ο Ανδρέας Κρητικός ίδρυσε το πρώτο του κατά-
στημα στην Αίγινα, αφουγκραζόμενος τις ανάγκες
της περιοχής για τη δημιουργία ενός κλασικού παν-
τοπωλείου. Η επιθυμία του να προσφέρει στην τοπική
κοινωνία τον οδήγησε στη δημιουργία και άλλων κα-
ταστημάτων στην περιοχή. Η ιστορία συνεχίζεται όταν
τα παιδιά του, Άγγελος, Νεκτάριος και Δημήτρης
Κρητικός, δημιουργούν το πρώτο μεγάλο κατάστημα
στην Αίγινα το 1983. Η ΑΝΕΔΗΚ ιδρύεται το 1996, ενώ
το 2000 η αλυσίδα ξεπερνά τα όρια της Αίγινας.

Από την άλλη πλευρά, το 2023 οι πωλήσεις της Δ.
Μασούτης έσπασαν για πρώτη φορά το φράγ-
μα του 1 δισ. ευρώ, αγγίζοντας το 1,076 δισ. ευ-
ρώ, από 923 εκατ. ευρώ στη χρήση 2022, ενώ
τα κέρδη προ φόρων κινήθηκαν σταθεροποι-
ητικά, αντιστοιχώντας σε επίπεδα μικρότερα
του 1% του τζίρου.

Αναφορικά με τις προοπτικές του κλάδου, ο
πρόεδρος της Ένωσης Σουπερμάρκετ Ελλά-
δας Αριστοτέλης Παντελιάδης έχει επισημά-
νει πως στην ελληνική αγορά υπάρχουν περι-
θώρια περαιτέρω συγκέντρωσης -με βάση τη
διεθνή εικόνα του κλάδου- και για αυτό ανα-
μένονται και άλλες εξαγορές το επόμενο διά-
στημα.

Έκλεισε το deal για εξαγορά 
της Κρητικός από τη Μασούτης

Ανακατατάξεις στον κλάδο 
φέρνει η συμφωνία -

H Μασούτης θα ενισχύσει σημαντικά
την παρουσία της σε Αττική 

και Πελοπόννησο

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com
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H
μέρα Κυπέλλου η σημερινή, όχι μόνο για το ελ-
ληνικό ποδόσφαιρο αλλά σχεδόν πανευρωπαϊ-
κά, με τους επαναληπτικούς που έχουν προ-

γραμματιστεί να δίνουν το ζευγάρι του τελικού.
Ο Ολυμπιακός πάει στην Opap Arena για να αντιμετω-

πίσει την ΑΕΚ, έχοντας επί της ουσίας
προκριθεί από το εκκωφαντικό 6-0 που
πέτυχε στον πρώτο αγώνα των δυο ομά-
δων στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης». «Κι-
τρινόμαυροι» και «ερυθρόλευκοι» είναι
σε εκ διαμέτρου αντίθετη τροχιά, με την
Ένωση να αναζητά το «μαύρο κουτί» της
κατάρρευσης της φετινής σεζόν, και τους
Πειραιώτες να έχουν πατημένο το πόδι
στο γκάζι και να πηγαίνουν από θρίαμβο

σε θρίαμβο.
Ο Ματίας Αλμέιδα είναι υπ’ ατμόν στον «κιτρινόμαυ-

ρο» πάγκο, την ώρα που ο Χοσέ Λουίς Μεντιλίμπαρ δια-
νύει περίοδο καθολικής αναγνώρισης και αποθέωσης
στον πάγκο των «ερυθρόλευκων». Ο Ολυμπιακός, αν
δεν συμβεί το ακατόρθωτο, είναι ήδη στον τελικό και
επιστρέφει σε αυτόν για πρώτη φορά μετά το 2021 και

την ήττα 2-1 από τον ΠΑΟΚ στο ΟΑΚΑ. Οι Πειραιώτες θέ-
λουν να φτάσουν στην κατάκτηση του τροπαίου, το οποίο
πήραν για τελευταία φορά επικρατώντας της ΑΕΚ 1-0 το
2020 στο Πανθεσσαλικό, έτσι ώστε να ολοκληρώσουν το
νταμπλ, μετά τη διαφαινόμενη κατάκτηση και του πρω-
ταθλήματος. Η αναμέτρηση στην Opap Arena θα αρχίσει
στις 20.30 και θα μεταδοθεί τηλεοπτικά από το Cosmote
Sport 1 HD.

Το ποιος θα είναι ο αντίπαλος του Ολυμπιακού θα έχει
ξεκαθαρίσει νωρίτερα. Στις 17.00 (Cosmote Sport 2HD)
ο ΟΦΗ θα υποδεχθεί τον Asteras Aktor, με τους Κρητι-
κούς να έχουν κερδίσει 1-0 στον πρώτο αγώνα στην Τρί-
πολη. Η αναμέτρηση αναμένεται να γίνει σε ένα κατάμε-

στο «Γεντί Κουλέ» και θα έχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον, κα-
θώς ναι μεν ο ΟΦΗ έχει ένα προβάδισμα, πλην όμως εί-
ναι εύθραυστο και δίνει στον Asteras Aktor δικαίωμα να
διεκδικήσει μια πιθανή ανατροπή.

Ο ΟΦΗ κυνηγά την επιστροφή του σε τελικό Κυπέλλου
για πρώτη φορά από το 1990, όταν και είχε αντιμετωπί-
σει τον Ολυμπιακό στο ΟΑΚΑ με τους Πειραιώτες να
επικρατούν 4-2. Οι Κρητικοί έχουν και μια κατάκτηση
Κυπέλλου στην ιστορία τους, το 1987, σε έναν χορταστι-
κό τελικό απέναντι στον Ηρακλή, επίσης στο ΟΑΚΑ, ο
οποίος κρίθηκε υπέρ τους στα πέναλτι.

Τη δική του επιστροφή στον τελικό διεκδικεί και ο
Asteras Aktor. Η ομάδα της Τρίπολης είχε διαγράψει μια
εξαιρετική πορεία το 2013 και είχε φτάσει ως το τέλος
του δρόμου, όπου αντιμετώπισε τον Ολυμπιακό, ξανά
στο ΟΑΚΑ. Οι «ερυθρόλευκοι» είχαν επικρατήσει 3-1,
πλην όμως οι Αρκάδες είχαν φρικτά παράπονα από τη
διαιτησία.

Σε κάθε περίπτωση, απόψε το ζευγάρι του τελικού θα
έχει γίνει γνωστό και οι δυο ομάδες θα αρχίσουν να
προετοιμάζονται και για το ματς που θα κρίνει τον τίτλο,
στις 17 Μαΐου στο Ολυμπιακό Στάδιο.

ΟΦΗ - Asteras Aktor (17.00)
και ΑΕΚ - Ολυμπιακός (20.30) 

οι αποψινοί επαναληπτικοί ημιτελικοί 
του Κυπέλλου Ελλάδας που θα δώσουν

τους δύο φιναλίστ για το τρόπαιο

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

«Σφραγίζουν» εισιτήρια για τελικό



«Φευγάτος» ο Ροντρίγκο
Έτοιμη να παραχωρήσει τον Βραζιλιάνο εξτρέμ

Ροντρίγκο παρουσιάζεται η Ρεάλ Μαδρίτης. Ο
άσος της «βασίλισσας» δηλώνει ότι θα ήθελε να
παραμείνει στο «Σαντιάγκο Μπερναμπέου»,
ωστόσο, τα δημοσιεύματα αναφέρουν πως η πώ-
λησή του θα πραγματοποιηθεί με ένα ποσό κοντά
στα 100 εκατ. ευρώ. Ήδη ομάδες από την Pre-
mier League έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον για
τον παίκτη. 

Στους Λέικερς 
το «ντέρμπι»

Οι αναπληρωματικοί Γκέιμπ Βίνσεντ και Ντό-
ριαν Φίνεϊ-Σμιθ σημείωσαν από έξι τρίποντα και
σκόραραν 20 πόντους, οδηγώντας τους Λέικερς
(46-29) στη νίκη με 104-98 επί των Χιούστον Ρό-
κετς (49-27) στο Λος Άντζελες. Ο Λούκα Ντόν-
τσιτς πρόσθεσε 20 πόντους, 9 ασίστ και 6 ριμπά-
ουντ, ενώ ο Λεμπρόν Τζέιμς σημείωσε 16 πόν-
τους και μάζεψε 8 ριμπάουντ.

Επτά χρόνια… χασούρα
Η Έβερτον κατέγραψε ζημία ύψους 53 εκα-

τομμυρίων λιρών (63,4 εκατ. ευρώ) κατά τη σε-
ζόν 2023/24, σημειώνοντας το έβδομο συνεχό-
μενο έτος ελλειμματικού ισολογισμού, όπως
ανακοίνωσε τη Δευτέρα ο σύλλογος της Premier
League. Παρ’ όλα αυτά, θα αποφύγει τυχόν πα-
ραβιάσεις των κανονισμών κερδοφορίας και
βιωσιμότητας της λίγκας.

Σε ουδέτερο 
το Παρτιζάν - ΑΕΚ

Σε ουδέτερο γήπεδο αναμένεται να διεξαχθεί
ο επαναληπτικός της Παρτιζάν με την ΑΕΚ, μετά
τα επεισόδια και την αναβολή του αγώνα στο Βε-
λιγράδι. Η Ευρωπαϊκή Ομοσπονδία χάντμπολ σε
ανακοίνωσή της ανέφερε πως είναι πολύ πιθανό,
πέρα από το ουδέτερο γήπεδο, ο αγώνας να γίνει
κεκλεισμένων των θυρών, προς αποφυγή νέων
εντάσεων.

«Πάγωσαν» με Χάαλαντ
Άλλη μία μεγάλη «ζημιά» υπέστη η Μάντσεστερ Σίτι,

καθώς είναι πολύ πιθανό να χάσει για απροσδιόριστο
χρονικό διάστημα τον Έρλινγκ Χάαλαντ, μετά τον σο-
βαρό τραυματισμό του στον αριστερό αστράγαλο. Ο
Νορβηγός σταρ χτύπησε στον προημιτελικό Κυπέλλου
με την Μπόρνμουθ και μάλιστα αποχώρησε από το γή-
πεδο με πατερίτσες… 
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Είκοσι ένα
χρόνια

σαν ψέμα…

Σ
ύμφωνα με δημοσιεύματα
στην Πορτογαλία, άνθρω-
ποι της Σπόρτινγκ Λισαβό-

νας βρέθηκαν στο πρόσφατο
ντέρμπι «αιωνίων» στο «Γεώργιος
Καραϊσκάκης», ώστε να παρακο-
λουθήσουν τον Γιώργο Βαγιαννί-
δη. Χθες, η εφημερίδα «Record»
διέψευσε αυτά τα σενάρια αναφέ-
ροντας ότι δεν υπήρξε «κατάσκο-
πος» από την Πορτογαλία, όμως,
άλλη εφημερίδα ανέφερε ότι η
Σπόρτινγκ ετοιμάζεται να δώσει
10 εκατ. ευρώ το καλοκαίρι για να
τον κάνει δικό της. 

Σε κάθε περίπτωση, ο Γιώργος Βαγιαννίδης δεδο-
μένα έχει μπει στις λίστες μεγάλων ευρωπαϊκών
κλαμπ και το επόμενο διάστημα αναμένεται να φτά-
σουν στα γραφεία των «πράσινων» αρκετές προτά-

σεις. Το ύψος τους αλλά και η πρόθεση του Παναθη-
ναϊκού για το τι θέλει να κάνει την επόμενη χρονιά θα
κρίνουν και το αν κάποια από αυτές τις προτάσεις
έχει πιθανότητες να γίνει αποδεκτή. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Το καλοκαίρι του Βαγιαννίδη

Συμπληρώθηκαν χθες 21 χρόνια από τον θάνατο του Γιάννη Κυράστα. 
Μια είδηση που όλος ο κόσμος του ποδοσφαίρου θα ήθελε 
να είναι πρωταπριλιάτικο ψέμα, αλλά δυστυχώς δεν ήταν…
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Οpen House
Δωρεάν ξεναγήσεις σε αθηναϊκά κτήρια
Κ

άθε χρόνο για ένα διήμερο, δημόσια και
ιδιωτικά κτήρια (ξενοδοχεία, διαμερί-
σματα, εταιρείες) ανοίγουν τις πύλες

τους στο κοινό δωρεάν και η πόλη μετατρέπε-
ται σε ένα μεγάλο μουσείο, με εκθέματα τα ίδια
της τα κτήρια. Το Open House Athens επιστρέ-
φει για 12η χρονιά και προσκαλεί τους επισκέ-
πτες στη μεγαλύτερη αρχιτεκτονική γιορτή της
πρωτεύουσας στις 5 και 6 Απριλίου σε σειρά
σημαντικών τοπόσημων, μεταξύ των οποίων:

Kaizen Campus: Το νέο κτήριο γραφείων
της εταιρείας Kaizen Gaming που ολοκληρώ-
θηκε το 2023 με εταιρείες co-development
την Dimand και την Prodea, και ιδιοκτήτες
του έργου την Prodea. 

Το «πράσινο» Διοικητικό Μέγαρο του ΟΤΕ:
Τοπόσημο, εμβαδού 38.000 τμ που σχεδιά-
στηκε έπειτα από πανελλήνιο αρχιτεκτονικό
διαγωνισμό του 1970. Αποτελεί παράδειγμα
υπεύθυνης δόμησης, αλλά κι ένα σύγχρονο
και ευέλικτο εργασιακό περιβάλλον υψηλής
αισθητικής παρέχοντας τις ιδανικές συνθήκες

στους 4.200 εργαζομένους.
Πύργος Πειραιά: Το δεύτερο ψηλότερο

κτήριο της χώρας άρχισε να οικοδομείται το
1972, παρέμεινε ημιτελές για δεκαετίες και
ανακατασκευάστηκε πλήρως το 2021-23. Σή-
μερα αποτελεί τον πρώτο «πράσινο» και ψη-
φιακό ουρανοξύστη της Ελλάδας.

Οικία-εργαστήριο Πάνου Βαλσαμάκη: Πο-
λυχώρος της δεκαετίας του ’60, ο οποίος συν-
δύαζε την κατοικία, το εργαστήριο και τον εκ-
θεσιακό χώρο του διακεκριμένου εικαστι-
κού-κεραμιστή Πάνου Βαλσαμάκη, σχεδια-
σμένος από τον Μιχάλη Όρρο. Εντυπωσιάζει
το γεγονός ότι ο αρχιτέκτονας σχεδίασε το έρ-
γο με απειροελάχιστη δυνατότητα όρασης,
αλλά με πολλή αγάπη. 

Μέγαρο Μουσικής Αθηνών: Από τους πιο
φημισμένους ευρωπαϊκούς συναυλιακούς
χώρους, μεγέθους 150.000 τμ. Χτίστηκε μετα-
ξύ 1976 και 1991 (παλαιό κτήριο) και 1998-
2004 (νέο κτήριο).

Ινστιτούτο Γκαίτε: Σχεδιάστηκε από τον αρ-

χιτέκτονα και μουσικό Hans Wolff-Grohmann
το 1982 και ανακαινίστηκε το 2020. 

Αμερικανική Σχολή Κλασικών Σπουδών:
Κτηριακό συγκρότημα που αποτελείται από τη
Γεννάδειο Βιβλιοθήκη, το Cotsen Hall και την
πτέρυγα «Ιωάννης Μακρυγιάννης», που εγ-
καινιάστηκε το 2018. 

The Orbit: Κτήριο γραφείων 9 ορόφων
στους Αμπελόκηπους, ιδιοκτησίας Noval
Property, που επανασχεδιάστηκε, είναι περι-
βαλλοντικά πιστοποιημένο κατά LEED στο
υψηλότερο επίπεδο Platinum και κατά Wi-
redScore στο επίπεδο Gold για την υψηλή ψη-
φιακή συνδεσιμότητά του. 

Ζάππειο Μέγαρο: Νεοκλασικό μέγαρο που
χτίστηκε το 1888, σε σχέδια του αρχιτέκτονα
Θεόφιλου Χάνσεν και σήμερα λειτουργεί ως
συνεδριακό και εκθεσιακό κέντρο. 

Πνευματικό Κέντρο Δήμου Αθηναίων: Νε-
οκλασικό κτήριο του 1842, σχεδιασμένο από
τον F. Stauffert με τροποποιήσεις από E. Sch-
aubert, αρχικά λειτούργησε ως Πολιτικό Νο-

σοκομείο Αθηνών επί ενάμιση περίπου αι-
ώνα. Ανακαινίστηκε τη δεκαετία του ’70.

Θέατρο Ολύμπια: Το θρυλικό κτήριο που για
περισσότερα από 50 χρόνια στέγαζε την Εθνι-
κή Λυρική Σκηνή. Ανεγέρθηκε το 1955 στη θέ-
ση του παλιού θεάτρου Ολύμπια, το οποίο
υπήρχε ήδη από τις αρχές του 20ού αιώνα. 

Βιβλιοθήκη της Βουλής: Αξιόλογο δείγμα
βιομηχανικής αρχιτεκτονικής, το Πρώην Δη-
μόσιο Καπνεργοστάσιο σήμερα στεγάζει, με-
ταξύ άλλων, τη Βιβλιοθήκη Πόλης και την Μπε-
νάκειο Βιβλιοθήκη της Βουλής των Ελλήνων. 

Παλαιό Χρηματιστήριο: Το κτήριο που στέ-
γασε το Χρηματιστήριο Αξιών Αθηνών, κατά τα
έτη 1934 ως 2005. Χτίστηκε το 1931, ενώ το
1965-1968 επεκτάθηκε καθ’ ύψος. Σήμερα
λειτουργεί ως χώρος διάφορων εκδηλώσεων.

Δημαρχείο Αθηνών: Σχεδιάστηκε το 1872
και πέρασε από διάφορες φάσεις κατασκευής
και μετατροπών, με χαρακτηριστικές των ετών
1901 και 1937. Η σημερινή του μορφή είναι
αποτέλεσμα της αποκατάστασής του το 1995.

Για 12η χρονιά προσκαλεί τους επισκέπτες στη μεγαλύτερη αρχιτεκτονική γιορτή της πρωτεύουσας
στις 5 και 6 Απριλίου σε σειρά σημαντικών τοπόσημων

Το «πράσινο» Διοικητικό Μέγαρο του ΟΤΕ Μέγαρο Μουσικής Αθηνών The Orbit

Βιβλιοθήκη της ΒουλήςKaizen Campus

Δημαρχείο Αθηνών Ζάππειο Μέγαρο
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Lifeline Hellas:
Αστραφτερό 
gala όπερας

Σ
το κατάμεστο θέατρο του Κολλεγίου
Αθηνών,  ο διεθνής ανθρωπιστικός
οργανισμός Lifeline Hellas πραγμα-

τοποίησε  ένα  μοναδικό,  φ ιλανθρωπικό
gala όπερας, υπό την αιγίδα της πριγκίπισ-
σας Αικατερίνης.

Νάσια Παπαμανώλη, Νινέττα Βαφειά, Κασταλία Σαμοΐλη

Κωνσταντίνα Λευτάκη-Χάσκου, Δέσποινα Μοιραράκη, Δέσποινα Πορτοκάλη

Εριέττα Βορδώνη, 
Μπουμπού Μπαρμπαλιά

Γιώργος Παπαβασιλείου, 
Ιωάννης Πατινιώτης Φωτεινή Ανδρουλάκη, Μιχάλης Μανιάτης Νίκος Ισηγόνης, Μαντώ Γαστεράτου Μαρκέλλα Μαυριδόγλου, Ευγενία Χανδρή

Βασιλική Καραγιάννη, 
Αγγελική Μιχαλολιάκου

Ράνια
Χατζηπαναγιώτου,
Aurette Arkas,
Ήβη Αζαρία

Γιώργος και 
Μαρίλλη Συλλάνταβου David και Άντζη Andrews, Εμμανουήλ Παπασάββας



Μ
ια από τις πιο πρωτοποριακές μεθόδους

αντιμετώπισης του τοπικά εντοπισμένου,

χαμηλής κακοήθειας καρκίνου του προ-

στάτη θέτει νέα πρότυπα στη θεραπεία της νόσου.

«Η θεραπεία συνδυάζει τις πιο εξελιγμένες τεχνι-

κές διάγνωσης, όπως η πολυπαραμετρική MRI

προστάτη και η fusion biopsy προστάτη, εξασφαλί-

ζοντας ακριβή εντοπισμό του καρκινικού ιστού. Στη

συνέχεια, πραγματοποιείται η μη αναστρέψιμη

ηλεκτροδιάτρηση των καρκινικών κυττάρων μέσω

3-4 βελονών που τοποθετούνται διαδερμικά μέσω

του περινέου, χρησιμοποιώντας ειδικές συντεταγ-

μένες», εξηγεί ο δρ Γεώργιος Σακελλαρίου MD

M.Sc, χειρουργός ουρολόγος, διευθυντής Ελάχιστα

Επεμβατικής Χειρουργικής Β’ Ουρολογικής Κλινι-

κής, και συνεχίζει: «Μέσω αυτών, εφαρμόζεται

ηλεκτρική ενέργεια, η οποία προκαλεί νέκρωση

των καρκινικών κυττάρων, καταστρέφοντάς τα χω-

ρίς να επηρεάζει τους γύρω υγιείς ιστούς, χωρίς να

αυξάνεται η θερμοκρασία, καθώς η πηγή ενέργειας

διατηρεί αυτόματα τη θερμοκρασία εντός φυσιολο-

γικών επιπέδων. 

Η μέθοδος αυτή προσφέρει μια ασφαλή και απο-

τελεσματική εναλλακτική λύση, αποφεύγοντας τις

παρενέργειες των παραδοσιακών θεραπειών, όπως

η ριζική προστατεκτομή ή η ακτινοθεραπεία, που

συχνά προκαλούν σημαντικές επιπλοκές, όπως

στυτική δυσλειτουργία και ακράτεια, απώλεια εκ-

σπερμάτισης, διαταραχές του εντέρου.

Η διαδικασία διαρκεί περίπου μία ώρα, χαρακτη-

ρίζεται από ταχύτατη ανάρρωση, επιτρέποντας

στους ασθενείς να επιστρέψουν στις καθημερινές

τους δραστηριότητες σχεδόν άμεσα, με μια ημέρα

νοσηλείας με μικρό χρόνο αποκατάστασης».

Η μέθοδος αυτή έχει μια σειρά από πλεονεκτή-

ματα:
ΑΑναίμακτη και ελάχιστα επεμβατική προσέγγιση:

Δεν απαιτείται ανοιχτό χειρουργείο, ούτε τομές για

την τοποθέτηση ρομποτικών-λαπαροσκοπικών ερ-

γαλείων, ελαχιστοποιώντας τον χρόνο αποκατάστα-

σης και τους κινδύνους επιπλοκών. 
Διατήρηση της στυτικής λειτουργίας και της εκ-

σπερμάτισης: Σε αντίθεση με άλλες μεθόδους, η τε-

χνική αυτή διατηρεί πλήρως τις λειτουργίες του ου-

ρογεννητικού συστήματος.
Καμία βλάβη στα νεύρα και τα αγγεία: Η ηλεκτρο-

διάτρηση στοχεύει αποκλειστικά τα καρκινικά κύτ-

ταρα, αφήνοντας ανέπαφους τους υγιείς ιστούς.

Γρήγορη ανάρρωση και ελάχιστες παρενέργειες:

Οι περισσότεροι ασθενείς επιστρέφουν στις καθη-

μερινές τους δραστηριότητες μέσα σε 24-48 ώρες.
Υψηλή αποτελεσματικότητα: Η τεχνική έχει απο-

δειχτεί ιδιαίτερα αποτελεσματική στην εξάλειψη

των καρκινικών κυττάρων, προσφέροντας μια

εναλλακτική λύση στην παραδοσιακή ριζική προ-

στατεκτομή.
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Προσφέρει μια ασφαλή και 
αποτελεσματική εναλλακτική λύση,
αποφεύγοντας τις παρενέργειες 
των παραδοσιακών θεραπειών

Για ποιους ασθενείς 
είναι κατάλληλη
«Η συγκεκριμένη θεραπεία απευθύνεται σε
άνδρες με τοπικά εντοπισμένο, χαμηλής κα-
κοήθειας καρκίνο του προστάτη, οι οποίοι ανα-
ζητούν μια λιγότερο επιθετική προσέγγιση. Οι
ασθενείς που πληρούν τα κριτήρια επιλογής
αποφεύγουν τις επιπτώσεις της ακτινοβολίας
ή των επεμβατικών διαδικασιών, έχοντας τη
δυνατότητα να διατηρήσουν μια υψηλή ποιότη-
τα ζωής μετά τη θεραπεία. Η επιλογή της θερα-
πείας γίνεται πάντοτε σε συνεργασία με τον
θεράποντα ιατρό, μετά από λεπτομερή αξιολό-
γηση της περίπτωσης του κάθε ασθενή», κατα-
λήγει ο δρ Σακελλαρίου.
Η πρωτοποριακή αυτή τεχνική, που αποτελεί
ένα σημαντικό βήμα προόδου στη διαχείριση
του καρκίνου του προστάτη στη χώρα μας,
εφαρμόζεται με εξαιρετικά αποτελέσματα σε
γνωστό ιδιωτικό θεραπευτήριο της Αθήνας
όπως και σε προηγμένα ιατρικά κέντρα του
εξωτερικού. Η μέθοδος αυτή ανοίγει τον δρόμο
για περαιτέρω έρευνα και βελτιστοποίηση της
μεθόδου, με στόχο την ακόμη μεγαλύτερη απο-
τελεσματικότητα και την εξατομικευμένη προ-
σέγγιση.

Δρ Γεώργιος Σακελλαρίου MD
M.Sc, χειρουργός ουρολόγος,

διευθυντής Ελάχιστα
Επεμβατικής Χειρουργικής 
Β’ Ουρολογικής Κλινικής

ΑΝΑΙΜΑΚΤΗ ΘΕΡΑΠΕΙΑ ΚΑΡΚΙΝΟΥ ΠΡΟΣΤΑΤΗ

Νέα επαναστατική μέθοδος 
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Κριός
(21/3-20/4)

Η Σελήνη ενεργοποιεί σήμερα την

επικοινωνία σας, κάτι που σας δημι-

ουργεί έντονη κοινωνικότητα. Επιπλέ-

ον, χρειάζεστε να εκφράσετε τα συ-

ναισθήματά σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Κάποια οικονομικά θέματα θα σας

απασχολήσουν σήμερα, ενώ εσείς

που ανήκετε στο πρώτο δεκαήμερο θα

πιεστείτε αρκετά με επαγγελματικά

θέματα.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Η Σελήνη σήμερα είναι στο δικό σας

ζώδιο, ενεργοποιείται θετικά από τον

Πλούτωνα και ανανεώνει εσάς που

έχετε γεννηθεί στο πρώτο δεκαήμερο.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Για εσάς τους Καρκίνους, τα γεγονό-

τα που εξελίσσονται δεν είναι ακρι-

βώς όπως θα τα θέλατε, αλλά θα

υπάρξει μια καλή προοπτική σε

όσους ανήκουν στο τρίτο δεκαήμερο.

Λέων
(23/7-22/8)

Η κοινωνική σας ζωή θα γίνει εντονότε-

ρη τις επόμενες δύο μέρες, ενώ θα

μπορέσετε να ξεκαθαρίσετε μια υπό-

θεσή σας εσείς των πρώτων ημερών.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Για εσάς τους Παρθένους, τα επαγγελ-

ματικά θέματα που σας απασχολούν

σήμερα θα έχουν νέα προοπτική,

ιδίως για όσους ανήκουν στο πρώτο

δεκαήμερο.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Καλή μέρα για εσάς, αλλά μην ξεχνάτε

ότι η προηγούμενη έκλειψη Ηλίου,

στις 29/3, σας αναστάτωσε και τώρα οι

προοπτικές έχουν αλλάξει, ή βρίσκε-

στε απέναντι σε νέα δεδομένα.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Για εσάς τους Σκορπιούς είναι μέρα

έντονου προβληματισμού για τα οικο-

νομικά σας, αλλά κάποιοι από εσάς

είστε έτοιμοι να ανοίξετε τα φτερά

σας και να απομακρυνθείτε από τοξι-

κές καταστάσεις. 

Τοξότης
(22/11-21/12)

Προσωπικές υποθέσεις θα σας απα-

σχολήσουν σήμερα και ίσως νιώσετε

κάποιες ανασφάλειες να σας κυρι-

εύουν. Φροντίστε να έχετε τα αγαπη-

μένα σας πρόσωπα κοντά σας. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Το καθημερινό σας πρόγραμμα, συν-

δυαστικά με την εργασία και την υγεία

σας, θα σας απασχολήσει πολύ έντονα

και σε διάρκεια.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Εσάς τους Υδροχόους, ιδίως αν ανή-

κετε στο τρίτο δεκαήμερο, οι καταστά-

σεις θα σας πιέσουν αρκετά, ενώ τα

οικονομικά σας συνεχίζουν να βρί-

σκονται στο κόκκινο.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Είναι μια περίοδος πολλών ανακατα-

τάξεων για εσάς, καθώς οι ανάδρομοι

πλανήτες θα σας φέρουν καταστάσεις

και πρόσωπα από το παρελθόν, όχι

πάντα για καλό λόγο.
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Η Σελήνη περνά στο ζώδιο των Διδύμων,
ενισχύοντας την επικοινωνία, τις
συμφωνίες, τα ταξίδια και τις

πνευματικές ενασχολήσεις.


